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LYSEKILS STADSFULLMÄKTIGES 
 
HANDLINGAR 
 
1924 
 
Lysekilspostens Tryckeri 1925 
 
 
 

1924 Lysekils N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 3 januari 1924. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1923 hade herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med slutet av år 
1926: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey. 
2) Förvaltaren John Sterner. 
3) Fabrikören Aug. Mattsson. 
4) Grosshandlaren O. G. Löfving. 
5) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
6) Riksdagsmannen, Redaktören Axel Ljungberg. 
7) Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
8) Fabrikören Gust. Karlson. 
9) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
10) Fabrikören Rich. Björsell. 
11) Handlanden S. P. Ekblad. 
12) Disponenten Ludv. Andersson. 
13) Mekanikern Otto Olsson. 
14) Gjutaren Karl Källén. 
15) Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
16) Lotsförmannen Gustaf Wallin. 
17) Hälsovårdsuppsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
18) Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
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19) Handlanden E. W. Olsson. 
20) Fotografen John Westling. 
21) Handlanden Fritz Olsson. 
22) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
23) Musikdirektören Karl Sandström. 
24) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande.  
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Sterner föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kontraktsprosten Fritz L’usch 
omvaldes, för innevarande år. 
 
Herr Lüsch tackade för det honom ånyo visade förtroendet samt önskade stadsfullmäktige ett 
gott nytt arbetsår. 
 
Samtidigt uttryckte han förhoppningen, att man snart måtte hava nått bottnen av den 
ekonomiska vågdal, i vilken man råkat efter kriget, samt att vi snart skulle lyckas att arbeta 
oss opp ur den. 
 
Talaren yttrade vidare, att det ej vore lätt profetera om framtiden, men att man dock i alla fall 
ej får fälla modet utan söka göra det bästa möjliga av det som finnes. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation, på förslag 
av herr Luckey, förvaltaren hr John Sterner, som tackade för det förnyade 
förtroendeuppdraget och å stadsfullmäktiges vägnar framförde ett tack till herr ordföranden 
för nyårsönskningen samt önskade denne en god fortsättning på den nya året under uttalande 
av önskemålet, att herr ordföranden under en lång följd av år måtte vara i tillfälle att leda 
stadsfullmäktiges förhandlingar. 
 
§ 6. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Luckey och Mattsson. 
 
§ 7. 
Val efter de med 1923 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
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Herr Löfving, understödd av herr vice ordföranden, föreslog omval av samtliga avgående 
ledamöter med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att för år 1924 samtliga avgående 
ledamöter och suppleanter i denna kommitté omvaldes vadan kommittén under detta år 
liksom det föregående har följande sammansättning: 
 
Ledamöter: herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, disponenten Ludv. Andersson, 
riksdagsmannen Carl Brännberg, handlanden S. P. Ekblad och fabrikören Rich. Björsell. 
 
Suppleanter: herrar fabrikören Elis Luckey, vaktmästaren Jakob Pettersson och 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Till kommitténs ordförande valdes enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 8. 
Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar förvaltaren John Sterner och 
riksdagsmannen Axel Ljungberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 9. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den nyvalt herrar fabrikören 
Aug. Mattsson och handlanden S. P. Ekblad till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 10. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice ordförande 
omvalts herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och rektorn Sigfrid Sandström, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 11. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för år 1924 till respektive 
ordförande och vice ordförande omvalt herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och 
riksdagsmannen Axel Ljungberg, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 12. 
Hamnstyrelsen anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år omvalt disponenten Ludv. Andersson och ombudsmannen C. G. Tinggren.  
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
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§ 13. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 20 nästlidne december voro herrar Gust. Karlson och 
Rich. Björsell frånvarande utan att därom hava anmält förfall, varför herr ordföranden 
hemställde till stadsfullmäktige huru i detta fall skulle förfaras. 
 
Såväl herr Karlson som herr Björsell meddelade nu, att de varit hindrade infinna sig vid 
sammanträde i fråga, och beslöto stadsfullmäktige med anledning härav att ej utdöma böter 
för frånvaron. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ELIS LUCKEY. 
AUG. MATTSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 14 januari 1924 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1924 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 7 februari 1924. 
 
§ 14. 
Upprop förrättades, varvid herrar Löfving, Ljungberg, Brännberg och Wallin vore 
frånvarande med anmälda förfall, herrar Ljungberg och Brännberg på grund av 
riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 15. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 16. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Tinggren och Karlson. 
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§ 17. 
Brandstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse, att stadsfullmäktige måtte utse en 
kommitté för upprättande av förslag till ny brandordning för staden. Stadsfullmäktiges herr 
ordförande hade överlämnat skrivelsen till valkommittén, som beslutit att till ledamöter i dylik 
kommitté föreslå herrar borgmästaren Axel Sundberg, sammankallande, brandstyrelsens 
ordförande, fabrikören Aug. Mattsson och brandchefen Emil Löfberg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto tillsätta sådan kommitté, och utföll valet till densamma i enlighet 
med valkommitténs förslag. 
 
§ 18. 
Från valkommittén förelåg följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 4 februari 1924 med stadsfullmäktiges i Lysekil 
valkommitté. 
 
Närvarande: herrar Lüsch, ordförande, Andersson, Ekblad, Björsell och Pettersson. Vid 
protokollet undertecknad, Holmqvist, som anmodats att föra protokollet för detta 
sammanträde. 
 
§ 2. Under § 165 i protokollet för den 13 december 1923 beslöto stadsfullmäktige att till 
valkommittén hänskjuta frågan om eventuellt val av revisor och suppleant för granskning av 
Idrottsföreningen Kamraternas räkenskaper för år 1924. 
 
Valkommittén ansåg det emellertid ej nödigt, att dylika funktionärer väljas för innevarande år, 
då det anslag, som utgår till nämnda förening i år, är av blott tillfällig natur. 
 
Däremot beslöt valkommittén hos stadsfullmäktige föreslå, att bemälda förening överlämnar 
revisionsberättelse till stadsfullmäktige för år 1924 och eventuellt även för följande år, om 
anslag av stadsfullmäktige till föreningen beviljas. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
L. ANDERSSON. 
S. P. EKBLAD. 
RICH. BJÖRSELL. 
JAKOB PETTERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta förslag. 
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§ 19. 
Kommunala mellanskolans styrelse anmälde, att den för år 1924 omvalt herrar borgmästaren 
Axel Sundberg och fabrikören Elis Luckey till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälningarna lades till handlingarna. 
 
§ 20. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktorn Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 21. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år till ordförande omvalt herr borgmästaren 
Axel Sundberg och till vice ordförande nyvalt byggmästaren herr Robert Christensson. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 22. 
Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar fabrikören Aug. Mattsson 
och entreprenören C. W. Granberg till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
anmälningen till handlingarna. 
 
§ 23. 
Parkstyrelsen anmälde, att till dess respektive ordförande och vice ordförande för detta år 
omvalts herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och frisören G. A. Löfgren. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 24. 
Från handels- och sjöfartsnämnden meddelades, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för innevarande år nyvalts herrar grosshandlaren O. F. Löfving och fabrikören Elis 
Luckey, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 25. 
Genom föreliggande skrivelse från handels- och sjöfartsnämnden uttalades önskemålet, att 
härvarande postkontor, liksom tidigare städse varit brukligt, måtte hållas öppet för expedition 
även mellan kl. 1-2 e. m. på vardagarna, och begärdes i nämnda skrivelse att stadsfullmäktige 
måtte uttala sig i saken. 
 
Herr ordföranden redogjorde för de synpunkter postmästaren framlagt i saken och hade denne 
infört ifrågavarande förändring, först sedan han hört sig för, huru bankerna och de större 
affärerna ställde sig med hänsyn till sådan stängning, och några invändningar däremot hade 
icke avhörts. 
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Enligt postmästarens uppfattning skulle heller ingen fördel vinnas genom att hålla 
postkontoret öppet även mellan kl. 1 och 2, ty som saken nu är ordnad, kunna brevbärarna, 
när middagståget kommer i rätt tid, utgå med posten kl. 2, men denna utbärning skulle 
fördröjas cirka en halv timme, om postkontoret skulle hållas öppet emellan kl. 1 och 2, och då 
dessutom eftermiddagståget av går så sent som kl. 4,35, bör nämnda stängning ej verka 
menligt för allmänheten. 
 
Herr Luckey framhöll, att en stor del av allmänheten behöver att betjäna sig av posten även 
emellan kl. 1 och 2 på vardagar, varför man icke kan vara tillfreds med att postkontoret hålles 
stängt under sagda tid. 
 
Påpekade att under den förre postmästarens tid ingen sådan stängning förekommit, och att det 
vore egendomligt, om arbetet å postkontoret numera ökats så betydligt, att dylik åtgärd måst 
vidtagas. 
 
Yrkade att stadsfullmäktige måtte till Kungl. Generalpoststyrelsen göra vördsam hemställan 
om att härvarande postkontor öppethålles även emellan kl. 1 och 2 på vardagar, såsom förr var 
fallet. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige bifalla utan votering. 
 
§ 26. 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolag hade hos drätselkammaren ansökt om ett avslag å 300 
kronor för vinterbadets öppethållande under återstående delen av vintern. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig 
tillstyrkan om bifall till ansökningen, och att beloppet för ändamålet måtte utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och att medlen för ändamålet 
skola utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 27. 
Från drätselkammaren förelåg skrivelse innehållande meddelande om att 10-årsperioden för 
arrenden å staden tillhöriga tomter utlöper i och med utgången av innevarande år, och begärde 
drätselkammaren tillika dels att få i vederbörlig ordning uppsäga dessa arrenden, dels att 
stadsfullmäktige måtte tillsätta en kommitté av tre eller fem ledamöter för upprättande av 
förslag till nya dylika arrenden att gälla från och med ingången av år 1925. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt följande i ärendet:  
 
Att bemyndiga drätselkammaren att uppsäga ifrågavarande arrenden; 
 
Att tillsätta en dylik kommitté bestående av bestående ledamöter och  
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Att uppdraga åt valkommittén att upprätta förslag å ledamöter i denna kommitté. 
 
§ 28. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 januari 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Tinggren, Mattsson, Christenson, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 6. Bankkassören herr Harry Lundin hade genom undertecknad, sekreterare, gjort hemställan 
till drätselkammaren, att Lysekils segelsällskap måtte utan ersättning bliva ägare till ett staden 
tillhörigt gammalt träskjul på Grötös sydöstra hörn, vettande åt Kålholmarna, samt att 
Segelsällskapet måtte få disponera cementplanen i närheten av nämnda skjul. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällih tillstyrkan 
om följande: 
 
Att segelsällskapet får detta skjul utan ersättning, och att platsen för skjulet jämte nämnda 
cementplan få av Segelsällskapet, likaledes utan ersättning, disponeras tills vidare och så 
länge staden icke behöver dem för eget ändamål, i vilket fall de omedelbart skola till staden 
överlämnas utan något som helst vederlag från stadens sida för varande eller blivande 
byggnader eller anläggningar. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på de av drätselkammaren 
föreslagna villkoren. 
 
§ 29. 
Från styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar förelåg följande skrivelse:  
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 20 januari 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Brännberg, Malmrot och Kihlberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 11. Med anledning av att byggmästaren herr Oscar Wallén hade meddelat undertecknad 
sekreterare, att han vore villig medgifva avsöndring från sin fastighet ”Solbacken” på Slätten 
för det område staden köpt av herr Wallén för Landsvägsgatans framdragande, om staden 
beviljade honom rätt att använda vattenledningsvatten enligt mätare till bistation i hans 
fastighet n:o 1 Slätten, upptogs nu detta ärende till behandling av vattenstyrelsen. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att dylik vattenleverans medgives 
tills vidare och till stadsfullmäktige därom annorlunda besluta, dock att nämnda bilstarion 
skall vara underkastad de åtgärder styrelsens kan finna för gott vidtaga med avseende på 
inskränkning eller total avstängning beträffande denna vattenleverans, och skall bilstationen i 
övrigt härvidlag ställa sig till noggrann efterrättelse alla de varande eller blivande 
föreskrifterna i reglementet för stadens vatten, och kloakledningar. 
 
Priset för sålunda levererat vatten beslöt styrelsen föreslå till 50 öre per kbm.  
 
Tillika beslöt styrelsen uppdraga åt undertecknad, sekreterare, att tala med herr Wallén, om 
denne ansåge denna lösning av frågan tillfredsställande. 
 
Det sålunda erhållna uppdraget utfördes dagen efter detta sammanträde, och hade herr Wallén 
då gjort det uttalandet, att han skulle medverka till ovannämnda avsöndring på de villkor, att 
det blivande beslutet i stadsfullmäktige i denna fråga iakttages följande ändringar beträffande 
vattenstyrelsens utlåtande i frågan: 
 
Att meningen ”tills vidare och tills stadsfullmäktige därom annorlunda besluta” utgår, och att 
till inskränkning efter total avstängning av vattenförbrukningen härvidlag endast får ske på 
grund av ringa tillgång på vattenledningsvatten eller vid befarad vattenbrist, samt att dessa 
ändringar och måtte av stadsfullmäktige vidtagas med hänsyn till stadsfullmäktiges beslut av 
den 22 november 1923 rörande leverans av vatten till Lantmännens mejeri på Slätten. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Mattsson redogjorde i egenskap av vattenstyrelsens ordförande för orsakerna till att 
denna fråga nu överlämnats till stadsfullmäktige. 
 
Herr Ekblad yrkade avslag på framställningen, då herr Wallén icke velat gå med på någon 
medling i saken. 
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Herr Tinggren understödde detta yrkande. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att drätselkammaren icke hade annat val än att genom rättsliga 
åtgärders vidtagande få avsöndringsfrågan rörande den från herr Wallén förvärvade marken 
klar, ty eljest blir man aldrig kvitt frågan, och sedan må herr Wallén i sin tur få hos domstol 
prövat huruvida han har sin förmenta rätt att få vattenledningsvatten från stadens vattenverk 
till sin fastighet n:1 på Slätten. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla herr Ekblads yrkande i ärendet. 
 
§ 30. 
Herr landsfiskalen C. O. Ahlenius, Kville, hade genom stadsfullmäktiges herr ordförande till 
stadsfullmäktige överlämnat följande transumt av testamente: 
 
”Då jag såsom saknande bröstarvingar äger fritt disponera över min kvarlåtenskap, förordar 
och bestämmer jag såsom min yttersta vilja, att efter min död följande donationer och legat 
skola utgå: 
 
Till Lysekils stad att förvaltas av stadsfullmäktige doneras ett belopp av femtio tusen (50.000) 
kronor benämnd G. A. Engbergs donationsfond, och skall årliga räntan härav utgå till 
stipendier åt mindre bemedlade skolynglingar, som efter slutad folkskola vilja antingen 
utbilda sig i något visst yrke, läsa navigation eller studera vidare, och åligger stadsfullmäktige 
bestämma stipendiernas storlek. 
 
Skulle räntan i sin helhet ej åtgå, skall återstoden användas till beklädnad av fattiga skolbarn 
eller till hjälp åt behövande änkor. 
 
Så länge min hushållerska fröken Charlotta Göransson lever, äger hon att av räntan av det 
Lysekils stad donerade beloppet årligen uppbära åtta hundra (800) kronor att utgå med fyra 
hundra (400) varje halvår. 
 
Efter moget begrundande förklarar jag detta som min yttersta vilja och bekräftar detta med 
min egenhändiga underskrift. 
 
Hjerterön per Fjällbacka den 8/6 1922. 
 G. A. ENGBERG. 
 
Undertecknade arfvingar rfter förra handlanden G. A. Engberg i Hjerterön, godkänna 
förestående testamente med villkor att envar av testamentstagarna skall vidkännas den på dess 
lott belöpande arvskatten. 
 
Hjerterön den 3 juni 1923. 
 
Hilma Rahm, G. A. Rahm, Vilhelm Andersson, Otilia Anderson, Hedvig Helmertz,  
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C. A. Helmertz, Hedvig Engberg, Carl Engberg, Gunnar Engberg, Erik Engberg. 
 
Bevittnas: 
C. O. Ahlenius. 
Sven Hylander. 
 
Rätt transumerat betygas 
 C. O. Ahlenius.” 
 
Tillika förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Herr ordföranden i Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Jag har äran härjämte överlämna transumt av förre handlanden Georg Alfred Engbergs i 
Hjerterön testamente, enligt vilket till Lysekils stad för uppgivet ändamål donerats ett belopp 
av 50.000 kronor. testamentet har icke varit bevittnat, men arvingarna hava ändock velat 
respektera den avlidnes egenhändigt nedskrivna yttersta vilja. En av arvingarna är omyndig, 
och förmyndaren har icke ansett sig böra godkänna testamentet, då myndighetsåldern inträder 
redan om ett par år. godkännandet lär emellertid icke komma att utebliva. 
 
Då testamentsbestämmelserna uppställa vissa förpliktelser för Lysekils stadsfullmäktige, får 
jag utbedja mig fullmäktiges yttrande, huruvida fullmäktige vilja mottaga donationen och 
förvalta densamma enligt testators föreskrifter. 
 
Kville den 7 januari 1924. 
C. O. AHLENIUS, 
Utredningsman i boet.” 
 
Herr ordföranden yttrade, att stadsfullmäktige böra med tacksamhet mottaga donationen på de 
i densamma föreskrivna villkoren och erlägga den arvskatt, som belöper sig på donationen. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att stadsfullmäktige skola med glädje emottaga donationen samt 
söka att på ett eller annat sätt fylla den brist, som i densamma uppstår genom gäldande av 
nämnda skatt. 
 
Herr Luckey framhöll, att detta är den största donation staden någonsin fått emottaga. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att emottaga donationen och förvalta densamma enligt 
testators föreskrifter samt att, i enlighet med den av vederbörande arfvingar uttalade önskan, 
staden får vidkännas den på dess lott härvidlag belöpande arvsskatten.  
 
§ 31.  
En förteckning över vid 1923 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt 
Bilaga N:o 13, 1923.  
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Denna bilaga hade före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att avskriva följande av ifrågavarande ärenden: 
 
1916, maj 25, § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter. 
1918, juli 30, § 127. Fru Augusta Backmans ansökan om tomtköp. 
1918, nov 14, § 208. Herr ordförandens i brandstyrelsen motion om brandordningens 
omarbetande, vilket uppdrag överlämnats till brandstyrelsen, avskrives på den grund att detta 
ärende vid dagens sammanträde upptagits såsom nytt och överlämnats till en kommitté för 
förslags upprättande. 
 
1919, april 10, § 77. Förslag om Grötöns förbindande med fastlandet genom järnvägsbank. 
1920, maj, 20, § 67. Frågan om inrättande av obligatorisk fortsättningsskola.  
1921, nov. 24, § 162. Frågan om anordnande av fiskförsäljningsplan å Rosvikstorg. 
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, att till byggnadsnämnden 
överlämna frågan om adressnumrerings införande, varom förslag väckts av herr Berger enligt 
§ 62 i stadsfullmäktiges protokoll för den 16 mars 1916, och vilket ärende varit remitterat till 
en kommitté, vilken med anledning av ärendets överlämnande till byggnadsnämnden nu 
upplöstes. 
 
Bland de nämnda i förteckning upptagna ärendena förekom även frågan angående Slättens 
införlivning med staden, och meddelade herr borgmästaren Sundberg därom följande: 
 
Att från Kammarkollegium införskaffats en omfattande promemoria rörande denna fråga, med 
vilken promemoria voro fogade ej mindre än tjugotvå frågeformulär, vilka efter ifyllandet 
utsänts till vederbörande myndigheter för besvarande. 
 
Vidare hade från lantmäterikontoret anskaffats karta över Lysekils stads alla 
fastighetsgränder. 
 
I början av juni förra året hade herr borgmästaren Sundberg satt sig i förbindelse med 
länsstyrelsen rörande denna fråga, och länsassessor Björkman hade för densammas skull 
hitrest. Det hade då med honom överenskommits om att de nämnda frågeformulären efter 
deras besvarande skulle sändas direkt till honom. 
 
Något mera kunde ej i saken åtgöras för närvarande. 
 
Talaren framhöll, att vad som gör frågan svårare nu än år 1910 är att då hade Stångenäs 
härads vägkassa goda affärer, men hu hade denna däremot en skuld på omkring 300.000 
kronor, och att det är möjligt att vägdistriktet kommer att göra anspråk på att vid eventuell 
inkorporering av Slätten med Lysekils stad utfå medel av staden till betalning av denna skuld 
med vad som motsvarar Slättens folkmängd, vilken utgör cirka 1.600 av Stångenäs cirka 
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9.000 invånare, men det kunde ju hända, att Kungl. Maj:t härvidlag kunde lämnas någon 
befrielse. 
 
§ 32. 
Genom föreläggande resolution meddelade Konungens Befallningshavande i Göteborgs och 
Bohus län att stadsfullmäktiges framställning enligt § 180 i protokollet för den 13 sistlidne 
december om förordnande av bilbesiktningsman med stationsort i Lysekil icke f. n. till någon 
åtgärd föranlett. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 33. 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte till handels- och sjöfartsnämnden göra 
hemställan om att nämnden måtte söka öva inflytande på att israpporterna från Lysekil 
avfattas i mera överensstämmelse med verkliga förhållandet än vad som under de senare åren 
varit fallet. 
 
Herr Ludv. Andersson meddelade, att det är lotsverket, som avgiver dessa rapporter.  
 
Herrar Luckey och Björsell understödde herr ordförandens förslag. 
 
Herr vice ordföranden nämnde, att saken varit föremål för stadsfullmäktiges behandling för 
cirka tjugo år sedan, då dessa rapporter även varit missvisande, men att de efter den tiden 
blevo mera tillförlitliga under en följd av år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla det av herr ordföranden framlagda förslaget i 
saken. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. G. TINGGREN. 
G. KARLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 13 mars 1924 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 14 
 

1924 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 10 april 1924. 
 
§ 34. 
Upprop förrättades, varvid herrar Löfving och Ljungberg voro frånvarande med andra förfall, 
den sistnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 35. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 36. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Björsell och Ekblad. 
 
§ 37. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i den av 
stadsfullmäktige beslutade kommittén för upprättande av förslag till nya tomtarrenden för 
tiden från och med år 1925 till och med år 1934 följande personer: 
 
Herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, ombudsmannen C. G. Tinggren, 
handlanden Axel Johansson och stadskamreraren Axel Holmqvist med den förstnämnde 
såsom sammankallande. 
 
§ 38. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
åtta (8) kronor och 50 öre per kvm. Försälja tomten n:o 17 i Kyrkvik till sjömannen herr 
Fredrik Jansson, vilken tomt enligt skrivelse bifogad kartskiss innehåller en areal av cirka 250 
kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning enligt 1915 års stadsplan, 
såsom nämnda kartskiss utvisat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
§ 39. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande tomtförsäljning:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 mars 
1924. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Tinggren, Mattsson, Christensson och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 53. Snickeriarbetaren herr Johan Anton Johansson, Kyrkvik 75, anhöll genom föreliggande 
skrivelse att få köpa den tomt, å vilken Idrottsföreningen Kamraternas gymnastiksal är 
beläget, och innehåller denna tomt enligt ansökningen bifogad kartskiss en areal av cirka 560 
kvm. 
 
Drätselkammarens herr ordgörande hade remitterat ansökningen till byggnadsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 19 dennes beslutit att tillstyrka denna 
försäljning i enlighet med det tomtförslag nämnda kartskiss upptager. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt begära bemyndigande att få till sökanden försälja 
ifrågavarande tomt för ett pris av tre (3) kronor och 50 öre per kvm., dock på villkor att 
sökanden styrker sig hava förvärvat sagda gymnastikhus eller att huset, innan försäljning av 
tomten kan ske, bortflyttas av detsammas nuvarande ägare. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 40. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att till herr Axel 
Nyberg, Lilla Kornö, få försälja tomten n:o 37 av det staden tillhöriga området på Slätten för 
ett pris av två (2) kronor per kvm., vilken tomt enligt av stadsfullmäktige godkänd 
tomtindelning innehåller en areal av cirka 580 kvm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 41. 
Från nykterhetsnämnden förelåg följande skrivelse; 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Nykterhetsnämnden i Lysekil får härigenom författningsenligt meddela, att nämnden under år 
1923 avhållit sex sammanträden. 
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För fyra personer har nämnden begärt förbud mot inköp och servering av rusdrycker, varjämte 
dessa personer tilldelats varning. 
 
Någon internering å alkoholistanstalt har under sagda tid icke förekommit. 
 
Lysekil den 27 mars 1924. 
 
Å Nykterhetsnämndens vägnar: 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 42. 
Förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse från länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
med begärt yttrande i enlighet med § 17 å Kungl. förordningen angående försäljning av 
rusdrycker över Systemaktiebolagets i Lysekil ansökan om rättighet att under åren 1925, 1926 
och 1927 idka detaljhandel med alla de i nämnda förordning omförmälda slag av rusdrycker. 
 
Av ansökningen framgick, at bolaget själv skulle idka utminutering av rusdrycker i sitt hus 
n:o 45 vid Kungsgatan. 
 
Utskänkningsrättigheterna, fem till antalet, för såväl brännvin som vin, skulle användas 
sålunda, att bolaget själv skulle driva sådan rörelse i sitt hus n:o 45 vid Kungsgatan, och de 
övriga fyra rättigheterna skola överlåtas på Stadshotellet, Grand Hotell, Parkrestauranten och 
Badhusrestauranten. 
 
En utskänkningsrörelse för vin skall bedrivas av bolaget vid Kungsgatan, där samma rörelse 
nu är belägen. 
 
Tre rättigheter för utskänkning av vin till spisande gäster vid måltider skola överlåtas på 
enskilda personer, nämligen innehavaren av Park Hotell, Gustaf Johansson, och fru Hedvig 
Ödman och fröken Hulda Nilsson, för deras respektive pensionat i Kyrkvik, dock skulle de 
båda sistnämnda rättigheterna endast avse sommartiden från 1 juni till 15 september. 
 
Härjämte förelåg en skrivelse från Lysekils förbudsvänners samarbetskommitté, genom vilken 
skrivelse bland annat hemställdes, att stadsfullmäktige måtte besluta följande: 
 
Att utskänkningen i Stadshotellets källare i hörnet av stora torget och Rosviksgatan indrages; 
 
Att tredje klassens matservering och därmed förenade spriträttigheter i Systemaktiebolaget 
stänges; 
 
Att den av Systemaktiebolaget begärda oktrojen tillstyrkes endast för ett år. 
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Förenämnda hemställan upptog herr Ehnberg såsom sin egen motion. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den 
uppkomna diskussionen. 
 
Herr vice ordföranden: Att nykterhetstillståndet skulle så ha försämrats, som det tyckes 
framgå av den föreliggande kommittéskrivelsen, strider mot den av stadsfiskalen upprättade 
statistiken rörande fylleriförseelser. 
 
Vidare tillbakavisades han med bestämdhet tillvitelserna mot Systemaktiebolagets III klass 
restaurant, ty bolagets styrelse har sökt göra allt som göras kan för upprätthållande av ordning 
och skick där, och de strängaste restriktioner hava införts. Ej heller hava några som helst 
anmärkningar från stadsfiskalens sida inkommit mot serveringen. 
 
Slutligen anförde talaren åtskilliga fall där med orätt skulden för berusade personers 
uppträdande lagts på Systembolagets restaurant, och att rykten, när de kommit i gång, så 
gärna förstoras, vilket härvidlag skett i en häpnadsväckande, ja rent ansvarslös grad. Det har 
exempelvis hänt, att berusade personer kommit till nämnda restaurant och blivit avvisade, och 
sedan har det helt lättvindigt sagts, att de blivit överlastade på sagda restaurant. Ett dylikt 
förhållande kan ju Systemaktiebolagets styrelse ej göras ansvarig för. 
 
Herr Ehnberg yttranden principiellt borde rösta för avslag, men därmed vore dock för 
närvarande intet att vinna i nykterhetshänseende. 
 
Beträffande den av herr vice ordföranden anförda statistiken, hade man inga skäl att betvivla 
dess riktighet, men att fylleriet ökats inom samhället vore dock otvivelaktigt, och det skulle 
säkerligen vara svårt bevisa, att Systembolagets servering ej har någon skuld härvidlag. 
 
Påpekade den tilltagande dryckenskapen här bland den uppväxande ungdomen. 
 
Ansåg det motbjudande att ha olika klasser för serveringarna, och att mycket skulle vinnas 
genom borttagande av ifrågavarande tredjeklass-restaurant. 
 
Yrkade bifall till framställningen enligt bemälda kommittéskrivelse, härvid särskilt betonande 
den i skrivelsen föreslagna oktrojen. 
 
Herr Ekblad uttryckte sin förvåning över, att Systembolagets styrelse ville ha kvar en 
servering, som beredde så många obehag. Ansåg denna servering obehövlig på en så liten 
plats som Lysekil, då hotellen tillräckligt motsvara behovet i förevarande fall. 
 
Herr vice ordföranden bemötte herr Ehnbergs uttalande och framhöll att det skulle bli mera 
besvär för Systembolagets styrelse att för varje år söka oktroj, och betonade att bolaget, även 
då sådan beviljats för tre år, ej utlämnat utskänkningsrättigheter till respektive innehavare på 
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mera än ett år, och huruvida dessa få behålla sina rättigheter är beroende på desammas 
skötsel, varför det dock ej borde vara någon risk att bevilja bolaget oktroj för tre år. 
 
Herr Westling ville erinra om, att herr vice ordföranden vid något föregående tillfälle i 
stadsfullmäktige yttrat, att rättigheten i Stadshotellets källare skulle indragas, och dock 
föreligger nu ansökan om oktroj även för denna rörelse. 
 
Understödde herr Ehnbergs yrkande. 
 
Herr vice ordföranden hade för sin del intet att anföra emot indragmning av den sistnämnda 
serveringen men ansåg däremot, att det skulle vara ett olyckligt beslut att avskaffa 
Systembolagets III klass restaurant. 
 
Yrkade, att stadsfullmäktige måtte tillstyrka bifall till oktroj för densamma. 
 
Herr Brännberg: Då man hörde, att restaurant skulle inrättas i Systembolagets byggnad, så 
hälsades detta med tillfredsställelse, varför det vore beklagligt att nu efter en jämförelsevis så 
kort tid, en sådan opinion skulle hunnit uppstå mot denna servering, och det förefölle och som 
om visst fog för denna opinion förefunnes. 
 
Uttalade sig för indragande av serveringen i Stadshotellets källare. 
 
Herr Mattsson yttrade med hänsyn till alla dessa rykten om Systembolagets restaurant att inga 
som helst bevis föreligga för deras sanningsenlighet, och att restaurantens verksamhet varit 
för kort, för att man skulle kunna bilda sig någon bestämd uppfattning i saken. 
 
Talaren trodde ej, att stängning av serveringen i Stadshotellets källare skulle verka så 
fördelaktigt för nykterheten som man från visst håll sökte framhålla. 
 
Herr Tinggren: Då systembolaget i sin ordning utlämnar rättigheter för endast ett år i sänder, 
vore det lämpligt att oktrojen för bolaget beviljades för samma tidsrymd.  
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
att tillstyrka bifall till den föreliggande koncessionsansökningen, å ena sidan för åren 1925, 
1926 och 1927 och å andra för år 1925, förklarat det förstnämnda frågan vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godlända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill tillstyrka bifall till en koncessionstid omfattande åren 1925, 1926 och 1927, 
röstar ja;  
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
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Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att tillstyrka bifall till ifrågavarande koncessionstid 
endast för år 1925”. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, 
Mattsson, Karlsson, Ludv. Andersson, Wallin, Fritz Olsson, Sandström och fröken Wallentin 
samt herr ordföranden ja, men herrar Tinggren, Brännberg, Björsell, Ekblad, Otto Olsson, 
Källén, Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, Westling och Evald I. Andersson 
nej. 
 
Med 12 nej- mot 10-jaröster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att tillstyrka dylik 
koncession endast för år 1925. 
 
Innan proposition framställdes i frågan rörande antalet rättigheter, yttrade herr Mattsson, att 
även Park Hotell borde kunna erhålla fullständiga serveringsrättigheter och föredrog, att 
Systembolaget borde även för detta hotell ansöka om en dylik rättighet. 
 
Herr Ringgren ansåg dock ej, att antalet sådana rättigheter borde ökas, men att det däremot 
kunde vara lämpligt överflytta Grand Hotells rättighet på Park Hotell, då man hade visshet 
om, att sistnämnda hotells innehavare är lämplig handhava dylik rättighet, och man däremot 
härvidlag ej vet något om Grand Hotell nye ägare. 
 
Herr borgmästare Sundberg erinrade om, att Systembolagets styrelse i varje särskilt fall 
prövar, huruvida en person är lämplig innehava sådan servering, varför man ej behöver frukta 
att densamma skall komma i olämpliga händer. För övrigt skulle det ej ha någon inverkan att 
tillstyrka rättighet, som ej sökts. 
 
Herr Ekblad anslöt sig till herr Tinggrens ståndpunkt i frågan, då han fann det egendomligt, 
att nämnda rättighet ständigt skulle följa Grand Hotell, oavsett vemm som innehade 
detsamma. 
 
Herr vice ordföranden ställde sig neutral under framhållande av, att det vore honom likgiltigt, 
för vilken av dessa båda sistnämnda hotell stadsfullmäktige ville tillstyrka rättighet. 
 
Her Tinggren sade sig icke vilja vara med om att tillstyrka en rättighet, som ej sökts.  
 
Herr Ehnberg fann inga tillräckligt bärande skäl föreligga för överflyttande av rättighet från 
Grand Hotell till Park Hotell, varför han yrkade avslag såväl å dylik överflyttning som å att 
tillstyrka ny sådan rättighet för sistnämnda hotell, och beslöto stadsfullmäktige utan votering 
att bifalla detta yrkande. 
 
Härefter framställde herr ordföranden proposition på bifall att tillstyrka var och en av de i 
koncessionsansökningen begärda rättigheterna, och beslöto stadsfullmäktige utan votering att 
tillstyrka de i denna ansökan upptagna rättigheterna med undantag av rättigheten för 
utskänkning av vin i den av bolaget nu bedrivna rörelsen vid Kungsgatan, rörande vilken, 
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sedan herr ordföranden förklarat proposition på bifall vara med övervägande ja besvarad, 
votering begärdes, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill tillstyrka denna rättighet, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avstyrka bifall till ansökningen, evad det 
beträffar rättighet för ifrågavarande rörelse.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar vice ordföranden, Luckey, Mattsson, Karlson, Fritz Olsson, Sandström och 
ordföranden ja, men herrar Tinggren, Brännberg, Björsell, Ekblad, Ludv. Andersson, Otto 
Olsson, Källén, Alexandersson, Wallin, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, Westling och 
Evald I. Andersson samt fröken Wallentin nej. 
 
Med 15 röster mot sju hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla nej- propositionen, 
vadan beviljandet av ifrågavarande rättighet skulle avstyrkas. 
 
§ 43. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från direktören herr M. Lyckholm, Göteborg, om rättighet att från 
nederlag i huset n:o 7 vid Kungsgatan i Lysekil få försälja pilsnerdricka dels genom 
avhämtning mot rekvisition, dels genom kringföring, ävenledes mot rekvisition, inom 
Lysekils stads icke planlagda område. 
 
I ansökningen meddelades, att till föreståndare för detta nederlag antagits herr J. A. 
Andersson. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, vilken 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokollsutdrag för den 24 nästlidne mars beslutit avstyrka 
bifall till ansökningen, då det icke styrkts, att den antagne föreståndaren vore lämplig förestå 
en dylik rörelse. 
 
I detta yttrande hade Lysekils förbudsvänners samarbetskommitté, från vilken skrivelse 
förelåg, instämt, och hade herr Ehnberg upptagit den i skrivelsen innefattade framställningen 
såsom sin egen motion. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos länsstyrelsen avstyrka bifall till den föreliggande 
ansökningen. 
 
§ 44.  
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Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1923 jämte revisorernas berättelse för samma tid tillika 
med hamnstyrelsens förklaring med anledning av vissa av revisorerna gjorda smärre 
anmärkningar. 
 
Samtliga dessa handlingar förelågo i tryck enligt --- Bilaga N:o 2, 1924, vilka före detta 
sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade samt att godkänna den 
ovannämnda, av hamnstyrelsen avgivna förklaringen. 
 
§ 45. 
Över Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1923 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 46. 
Års- och revisionsberättelser för år 1923 över Lysekils föreläsningsförenings jämte dess 
folkbiblioteks räkenskaper och förvaltning förelågo, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, bevilja vederbärande ansvarsfrihet för den 
tid revisionen omfattade. 
 
§ 47. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1923 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 48. 
Från Konungens Befallningshavande meddelades genom resolution, att bifall lämnats till 
stadsfullmäktiges framställning enligt förslag av magistraten om utsträckning av 
utskänkningstiden för rusdrycker tills vidare och intill dess annorlunda förordnats till klockan 
11 eftermiddagen beträffande I och II klass utskänkning i den av Systemaktiebolaget i Lysekil 
i huset å tomten n:o 2 i kvarteret ”Tärnan” därstädes anordnade utskänkningslokal. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 49. 
Statens anstalt för pensionering av folkskollärare m. fl. meddelade genom föreliggande 
skrivelse, att skolkökslärarinnan fröken Ingrid Wallentin beviljats pensionsrätt i anstalten från 
och med 1924 års ingång. 
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Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 50. 
Från drätselkammaren förelåg så lydande skrivelse: 
 
”Transumt av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 april 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Tinggren, Mattsson, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 58. Från hälsovårdsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Sedan hälsovårdsnämnden, på framställning av drätselkammaren, medgivit att med 
genomförande av ifrågasatt nytt renhållningssystem finge anstå till den 1 nästa oktober, har 
nämnden sökt få till stånd en förlängning av det nuvarande avtalet angående renhållningen till 
nämnda dag. 
 
Det nuvarande avtalet gäller tiden till den 1 juni 1924 och ersättningen är densamma som 
utgått under de senaste åren eller kronor 715 i månaden. 
 
Vid förfrågan hos entreprenören Herr A. Nilsson i Fiskebäck, har denne förklarat sig medgiva 
en förlängning till den 1 juli på nu gällande villkor. Beträffande tiden från den 1 juli till den 1 
oktober hade emellertid hans personal begärt sådan förhöjning i lönerna, att han för dessa tre 
månader nödgades höja ersättningen från 715 kronor till 1.115 kronor i månaden. Detta 
beroende på att personalen vore i tillfälle att under instundande sommar göra stora förtjänster 
på stenkörning. 
 
Vad sålunda förekommit får jag härmed meddela drätselkammaren för den åtgärd som anses 
ankomma på kammaren. 
 
Lysekil den 8 april 1924. 
 
PÅ HÄLSOVÅRDSNÄMNDENS VÄGNAR: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Drätselkammaren beslöt att för sin del godkänna dylikt förslag till förlängning av tiden för 
tillämpningen av det nuvarande systemet för renhållningen och att med ärendet ingå till 
stadsfullmäktige med begäran om att det erforderliga beloppet, kronor 1.200:-, för 
ifrågavarande ökade kostnad får tagas av det belopp å kronor 12.000:-, som i årets utgifts- och 
inkomststat är anslaget för renhållningen. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt transumerat från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla ifrågavarande framställning, och skulle beloppet för 
ändamålet utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 51. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit nedanstående skrivelse rörande eventuell 
tomtförsäljning i Rinkenäs. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 april 1924. 
 
Närvarande: herrar ordförande, Tinggren, Mattsson, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 59. Från fabrikören herr Aug. Thorsson hade en så lydande skrivelse inkommit:  
 
”Lysekils Drätselkammare. 
 
Undertecknad önskar härmed få veta huruvida området A å bifogad skiss kan få köpas och till 
vad pris. 
 
Området är avsett att användas till slip och mek. verkstadsrörelse. 
 
Å området, som egentligen är både för stort och för bergigt, önskas även uppgift om pris. 
 
Som jag antagligen icke vidare skall besvära kammaren om dessa rätt så svårlösta och 
tidsödande tomtfrågor, kan ju nu en så mycket noggrannare undersökning göras. 
 
Lysekil den 9 april 1924. 
AUG. THORSSON.” 
 
Herr Thorsson avlägsnade sig från sammanträdet, sedan han lämnat åtskillige upplysningar I 
ärendet. 
 
Kammaren ställde sig tveksam mot lämpligheten av att försälja ifrågavarande område A men 
hade dock intet att erinra mot försäljning av ifrågavarande område B, om sådan försäljning 
kommer att ifrågasättas. 
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Innan vidare beslut kommer att inom kammaren i frågan fattas, önskade kammaren att 
stadsfullmäktige yttra sig över, huruvida de äro villiga sälja bemälda område A, och beslöt 
kammaren med anledning härav att med ärendet ingå till stadsfullmäktige. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr vice ordföranden klarlade frågan och framhöll, att det lyckats staden bibehålla den öppna 
platsen mellan Boviks fabriksbyggnad och f. d. Olssonska magasinet, samt att 
drätselkammaren velat utröna stadsfullmäktiges ställning till ifrågasatt försäljning av området 
A enligt den föreliggande skrivelsen. 
 
Herr Ekblad påvisade det stora missgrepp som gjorts genom att avhända staden tomten till f. 
d. Olssonska magasinet, och att nu inga vidare försäljningar kunde göras vid sjön till nämnde 
magasin. 
 
Herr Ludv. Andersson ansåg ock, att det i drätselkammarens skrivelse nämnda området A 
icke kunde försäljas men väl utarrenderas, dock ej för bebyggande utan för slips anläggning. 
 
Stadsfullmäktige förklarade sig villiga att sälja området B men däremot icke området A, dock 
ville stadsfullmäktige tillmötesgå herr Thorsson med att på jämförelsevis lång tid utarrendera 
sistnämnda område för slips anläggande därstädes. 
 
§ 52. 
Från härvarande postkontor förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enligt uppdrag har jag härigenom äran meddela, att Kungl. Generalpostsyrelsen den 5 dennes 
vid behandling av Stadsfullmäktiges framställning av den 7 sistlidne februari om 
postkontorets i Lysekil öppethållande även under tiden 1-2 e. m. söckendagar beslutit, att 
nämnda framställning icke skulle föranleda till någon Kungl. Styrelsens vidare åtgärd. 
 
Lysekils postkontor den 10 april 1924. 
  GÖSTA BOHEMAN.” 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 53. 
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Sedan dagens förhandlingar avslutats, bad herr vice ordföranden få framföra syskonen 
Bundsens varma tack till herr ordföranden, som tagit initiativet till att deras faders porträtt 
upphängts i rådhussalen, och staden på så sätt hedrat hans minne. 
 
Herr ordföranden yttrade, att han blott funnit det vara i sin ordning, att samhället söker hedra 
minnet av dem, som oegennyttigt arbetat i dess tjänst och bad att få föra herr vice 
ordförandens tack vidare till stadsfullmäktige, som beviljat medel till att så kunnat ske. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
RICH. BJÖRSELL.  
S. P. EKBLAD. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 27 maj 1924 kl. 1,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1924  Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 maj 1924. 
 
§ 54. 
Upprop förrättades, varvid herrar Ljungberg, Brännberg, Wallin och Westling voro 
frånvarande med anmälda förfall, de båda förstnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 55. 
Det vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 56. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar O. G. Löfving och Ludv. 
Andersson. 
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§ 57. 
Med anledning av det av stadsfullmäktige vid enskilt sammanträde den 30 nästlidne april 
fattade beslutet att till styrelsen för Lysekils Nya Badhusaktiebolag göra hemställan om att på 
vissa villkor få badinrättningen upplåten till staden under instundande sommar hade från 
bemälda styrelse ingått följande svar: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Till svar å Stadsfullmäktiges framställning till styrelsen för Lysekils Nya Badhus-Aktiebolag 
angående upplåtande till staden av badinrättningen under instundande sommar får styrelsen 
härmed meddela följande: 
 
Då ett drivande av badortsrörelsen i begränsad omfattning och under provisoriska former, som 
Stadsfullmäktiges framställning avser, icke torde befordra badortens framtida solida 
rekonstruktion, anser styrelsen sig icke kunna antaga Stadsfullmäktiges framställning i 
synnerhet som detta icke lämnar någon som helst bindande garanti för skälig gottgörelse för 
badanstaltens upplåtande. 
 
Lysekil de 7 maj 1924. 
 
FÖR LYSEKILS NYA BADHUS AKTIEBOLAGS STYRELSE: 
Axel Sundberg.” 
 
Härjämte förelåg en petition från huvudsakligen Kyrkviksbor om att stadsfullmäktige måtte 
söka åvägabringa att härvarande varm- och kallbadhus måtte hållas öppna i sommar. 
 
Herr ordföranden framhöll, att han hade den uppfattningen att det härvidlag för närvarande 
icke kunde göras något från stadens sida utöver det som redan gjorts och hade ytterligare 
styrkts i denna uppfattning från riksantikvarien Curman erhållen skrivelse, vari denne betonat, 
att vederbörande intressenter i Stockholm icke äro villiga upplåta badanstalten på de av 
stadsfullmäktige föreslagna villkoren. 
 
Herr Tinggren ansåg ock, att staden nu icke kunde göra något åt saken, varför den tills vidare 
finge bero. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att lägga de föreliggande skrivelserna till handlingarna. 
 
§ 58. 
Från drätselkammaren hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 april 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson, Christenson och 
Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 67. Från direktören herr Gust. Cornér- Cornelius förelåg följande skrivelse: 
 
”Till drätselkammaren i Lysekil. 
 
Med anledning av byggnadsnämndens beslut under § 64 i protokoll för den 23 juli 1923 och 
för att såväl staden som undertecknad må få markfrågan ordnad beträffande inägolotterna 
XVII och XVIII, vill undertecknad härmed föreslå att Drätselkammaren upptoge till 
behandling frågan om markbyte vid Drottninggatan. 
 
Undertecknad är villig överlämna all i Drottninggatan belägen del av inägolotterna XVII och 
XVIII mot det att staden avstår till mig sin andel av inom kvarteret ”Apoteket” belägna del av 
lott XVIII.  
 
Beträffande markområdenas storlek hänvisas till bilagda av stadsingenjörens upprättade 
kartskiss.  
 
Lysekil den 14 april, 1924. 
 
GUST. CORNÉR-CORNELIUS.” 
 
Arealen av det område herr Gust. Cornér-Cornelius skulle lämna till staden utgör enligt 
nämnda kartskiss cirka 316 kvm. Och arealen av det område staden skulle lämna herr Cornér-
Cornelius cirka 277,5 kvm. 
 
Drätselkammaren ansåg detta erbjudande förmånligt, helst som det ej tillskyndar staden någon 
utgift, och beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få göra detta 
markbyte. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna drätselkammaren sådant bemyndigande, som 
skrivelsen begärdes. 
 
§ 59. 
Genom nedanstående skrivelse begärde drätselkammaren anslags beviljande för framdragande 
av vatten- och avloppsledningar i Korsgatan. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 maj 1924. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Mattsson, Christenson, Elmqvist, Thorsson och Olsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 74. Från styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 17 april 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Brännberg, Malmrot och Kihlberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 15. Från fabrikören herr K. Knutsson m. fl. förelåg följande ansökan: 
 
”Till Vattenstyrelsen, Lysekil. 
 
Undertecknade anhålla härmed vördsamt om att kostnadsfritt få stadens vatten- och 
kloakledning framdragen till våra fastigheter enligt bifogad skiss. 
 
Lysekil den 12 mars 1924. 
 
K. KNUTSSON.  IVAR STRANDBERG. 
GUSTAF. F. BERGQVIST GEORGINA ANDERSSON”. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos drätselkammaren förorda, att drätselkammaren måtte hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka bifall att staden bekostar och nedlägger ifrågavarande ledningar på 
villkor att sökandena själva åtaga sig att på sin bekostnad låta gräva, spränga och igenfylla 
rörgraven för dessa ledningar, och att det även må åligga sökandena att gatan efter dessa 
arbetens utförande återställes i dess nuvarande skick. 
 
Stadens utgifter för dessa rörledningar skulle uppgå till cirka 300 kronor enligt 
stadsingenjörens beräkning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.”  
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till det från 
vattenstyrelsen föreliggande förslaget, och att beloppet för ändamålet anvisas att utgå av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
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Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Ehnberg ansåg, att drätselkammaren i detta fall varit för lite tillmötesgående, då den 
ifrågasatt, att husägarna skulle bidraga till kostnaderna för detta arbete, synnerligen som det 
här gäller stadens centralaste delar. 
 
Herr ordföranden erinrade om, att detta vore i full överensstämmelse med vad som enligt 
stadsfullmäktiges beslut tillämpats beträffande såväl Kronberget som Kyrkvik m. fl. platser. 
 
Herr Ekblad fann det och riktigt, att de ifrågavarande sökandena lämna sådant bidrag det hör 
är fråga om och framhöll, att man ej borde göra åtskillnad med hänsyn till om en gata är 
belägen i centrala eller icke centrala delar. 
 
Herr Mattsson framhöll, att då budgeten för dylika arbeten uppgjordes vid slutet av år 1923, 
så förelåg ej frågan om dessa ledningar, och att det finnes många delar av staden, vilka 
tidigare inkommit med dylika ansökningar, som dock på grund av bristande medel måst 
avslås. Skulle de sökande det här gäller icke vilja ingå på de av såväl vattenstyrelsen som 
drätselkammaren föreslagna villkoren, så få de finna sig i att vänta på arbetenas utförande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning, utan votering, att bifalla drätselkammarens 
föreliggande förslag. 
 
§ 60. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 april 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson, Christenson och 
Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 62. Med anledning av det vid behandlingen av utgifts- och inkomststaten för staden den 20 
december 1923 framkomna påpekandet i stadsfullmäktige mot de dyrbara kostnaderna för 
annonser och trycksaker under rubriken ”Stadsfullmäktiges och nämnders expedition” och det 
av stadsfullmäktige vid nämnda tillfälle fattade beslutet om utredning m. m. genom 
drätselkammaren för dessa kostnaders nedbringande beslöt drätselkammaren meddela 
stadsfullmäktige följande. 
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För år 1924 är denna post upptagen med kronor 4.000:-, och då det ofta vid jämförelser om 
kostnader läggs till grund förhållanden för år 1914, vilket även skedde i stadsfullmäktige vid 
nämnda tillfälle, så kan det nämnas att för sistnämnda år i utgifts- och inkomststaten upptagits 
ett belopp å kronor 650:- för ifrågavarande ändamål, men räkenskaperna för år 1914 utvisa, 
enligt vad vi genom noggrann undersökning konstaterat, ett belopp för dylika kostnader av ej 
mindre än 1.813 kronor och 80 öre. 
 
Således har alldeles för lågt belopp beräknats mot vad som varit erforderligt. 
 
År 1914 kostade annonser 5 öre per mm. mot 14 öre nu, och hava även trycksaker i övrigt 
väsentligt stigit. 
 
Tager man hänsyn dels till de sålunda ökade prisen, dels till att det numera kräves mera 
annonser och trycksaker än år 1914, så kan ingen med fog påstå att 4.000 kronor är för högt 
beräknat, ty det är relativt sett lägre än de verkliga kostnaderna för sådana utgifter voro under 
år 1914. 
 
Nämnas bör att kostnaderna för annonser och trycksaker under ifrågavarande rubrik för år 
1923 uppgått till kronor 3.568:-, således en minskning av kronor 432:- mot vad som beräknats 
vid upprättandet av utgifts- och inkomststaten för det året, och kammaren hoppas att dessa 
utgifter automatiskt skola fortfarande sjunka beroende på eventuellt lägre pris å annonser och 
trycksaker. 
 
Drätselkammaren har sökt göra sitt bästa för nedbringande av dessa kostnader, och 
trycksaker, utom stadsfullmäktiges protokoll, hava aldrig utan vidare beställts på ett enda 
ställe, ty kammaren har städse sökt beställa desamma där det lägsta priset stått att ernå. 
 
Annorlunda ställer det sig med annonser, ty i detta fall har staden varit hänvisad till de båda 
tidningarna, Lysekilsposten och Kuriren, och det kan icke gärna rimligen begäras, att 
vederbörande tjänsteman eller personal å drätselkammaren skall kunna på förhand reräknas 
huru stort antal mm. varje annons bör upptaga, men genom att ögna igenom de sista 
årgångarna av nämnda tidningar bör man lätt kunna få visshet om, att dessa annonser i regel ej 
upptaga större plats än nödigt varit. 
 
Beträffande åter tryckning av stadsfullmäktiges protokoll, så torde ej med skäl kunna påstås, 
att den tidning som utför detta arbete tager för mycket betalt härför, ty för några år sedan lät 
kammaren genom sin sekreterare hemställa till Kuriren huruvida den ville för ett lägre pris 
åtaga sig detta tryck, vartill herr E. F, Larsson svarade, att detta ej vore något att reflektera å, 
då arbetet för ett lägre pris icke skulle lämna någon som helst behållning. 
 
Det bör ock erinras om, att det å drätselkammarekontoret år 1914 var en mycket defekt 
uppsättning av trycksaker, ej ens motsvarande de elementäraste krav på vad som bör tillhöra 
ett kontors utrustning, allra minst då det gäller ett verk, som har stadens centrala ekonomiska 
förvaltning om hand. 
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Slutligen vill drätselkammaren framhålla, att den då skall göra allt vad på den ankommer för 
att hålla dessa kostnader nere, men detta får dock ej ske på det sätt, att nödiga trycksaker ej 
anskaffas eller att annonseringen göres så, att dess verkan förfelas, och minst av allt kan 
kommunen finna förenligt med god ordning att vid upprättandet av utgifts- och inkomststat 
för staden vilja föreslå stadsfullmäktige att upptaga ett så lågt belopp för dessa utgifter, att 
detsamma med tvingande nödvändighet måste överskridas såsom fallet var år 1914, då 
utgiftsposten ifråga är nära tre gånger så stor som den beräknats, och samma missförhållande 
har säkerligen även ägt rum under många år före år 1914. 
 
Vad här ovan sagts torde och proportionsvis gälla för samtliga övriga verk och inrättningar i 
staden. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med godkännande av denna förklaring lägga skrivelsen 
till handlingarna. 
 
§ 61. 
Rörande ifrågasatt vattenleverans till byggmästaren herr Oscar Wall+ens i Göteborg fastighet 
n:o 1 på Slätten hade styrelsen för stadens vatten- och kloakledningar ingivit en så lydande 
skrivelse till stadsfullmäktige: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 17 april 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Brännberg, Malmrot och Kihlberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 14. Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 7 sistlidne februari förelåg utdrag av 
vattenstyrelsens protokoll för den 30 januari detta år rörande leverans av vatten från stadens 
vattenledning till bilstationen i byggmästaren herr Oscar Wall´ens fastighet N:o 1, Slätten, 
och avsågo stadsfullmäktige vid sagda tillfälle frågan om dylik leverans på grund av de 
villkor herr Wallén i saken framställt. 
 
Vid dagens sammanträde meddelade emellertid herr ordföranden, att herr Wallén ej längre 
vidhölle dessa villkor utan förklarat sig villig medverka till avsöndrings åstadkommande från 
sin fastighet ”Solbacken” på Slätten för det område staden köpt av herr Wallén för 
Landsvägsgatans framdragande, om staden medgåvo honom rätt att erhålla vatten från stadens 
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vattenledning till hans fastighet N:o 1 på Slätten för såväl mejeriet som bilstationen å denna 
fastighet på de villkor vattenstyrelsen föreslagit enligt sitt ovannämnda protokoll och enligt 
vad stadsfullmäktige beslutit jämlikt sitt protokoll av den 22 november 1923 med hänsyn till 
leverans av vatten till Lantmännens mejeri. 
 
Tillika föreslog herr ordföranden, att styrelsen måtte hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
denna modererande begäran. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt bifalla detta förslag, och innefattar detta beslut följande, vilket för 
tydlighetens skull här återgives: 
 
Att styrelsen hos stadsfullmäktige tillstyrker, att leverans av vatten från stadens vattenledning 
medgives till herr Walléns fastighet N:o 1 på Slätten, och att leveransen gäller lokalerna för 
ifrågavarande mejeri och bilstation, samt att medgivande av denna vattenleverans gäller tills 
vidare och tills stadsfullmäktige annorlunda besluta. 
 
Att herr Wallén skall vara underkastad de åtgärder styrelsen kan finna för gott vidtaga med 
avseende på inskränkning eller total avstängning beträffande denna vattenleverans, samt att 
herr Wallén i övrigt ställer sig till noggrann efterrättelse alla de varande eller blivande 
föreskrifterna i reglementet för Lysekils- vatten och kloakledningar. 
 
Priset för sålunda levererat vatten beslöt styrelsen föreslå, liksom förut skett, då frågan 
behandlats, till 50 öre per kbm. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade herr Mattsson, att det vore önskligt få denna gamla 
tvistefråga ordnad på ett nöjaktigt sätt och yrkade bifall till den föreliggande framställningen. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 62. 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess yttrande remitterat 
skrivelse från Svenska Statsförbundet rörande att utse ombud vid förbundets kongress i 
Hälsingborg den 27 o. 28 instundande aug., o. hade drätselkammaren med anledning av denna 
remiss beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, dels att staden utser dylikt ombud och dels 
att bevilja ett resebidrag till ombudet med 100 kronor, om sådant bidrag eventuellt skulle 
erfordras, samt att detta belopp anvisas att utgå av medel anslag för oförutsedda utgifter i årets 
utgifts- och inkomststat. 
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Herr vice ordföranden yrkade bifall till förslaget och föreslog, att som dylikt ombud välja 
stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, och beslöto stadsfullmäktige 
enhälligt i enlighet härmed. 
 
§ 63. 
Redogörelse över folkskolans, barnavårdsnämndens, Petrelius´ understödsfonds och 
folkskolebibliotekets räkenskaper och förvaltning för år 1923 jämte revisorernas berättelse 
över dess räkenskaper förelågo enligt --- Bilaga N:o 3, 1924, och hade dessa handlingar före 
dagens sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Härjämte förelåg från folkskolestyrelsen en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av den brist å 10.000 kronor, vilken uppstått i folkskolans räkenskaper under 
år 1923 vill folkskolestyrelsen härmed för undanröjande av eventuellt missförstånd lämna 
följande redogörelse och förklaring: 
 
Då beslut fattades att bygga gymnastikhus, ombygga gamla samskolehuset och företaga en 
omfattande reparation å folkskolebyggnaden till Stora Kyrkogatan, så stodo för dessa ändamål 
följande belopp till förfogande, samtliga belopp avrundade till närmast liggande 50- eller 100-
tal: 
 
Lånemedel deponerade å kapital-räkning….   60.000:- 
Skolbyggnadskassan deponerad å kapital-räkning…   8.100:- 
Härtill kommer under år 1923 upplupna räntor å de förenämnda beloppen med …1.400:-
   Således sammanlagt Kronor 69.500:- 
 
Det sammanlagda beloppet för ovannämnda arbeten uppgick till 77.500 kronor, således ett 
underskott å 8.000 kronor. 
 
Då skolan genom dessa arbetens utförande erhöll gymnastiklokal o. fyra nya 
undervisningssalar utom expeditionsrum och samlingsrum för lärarinnorna, är det alldeles 
givet, att även inventarier krävdes för dessa nyvunna lokaler. 
 
För ordinarie anskaffning och underhåll av inventarier var anslaget 500 kronor, men då 
nyanskaffningen av inventarier för bemälda lokaler drog en kostnad av 1.700 kronor, så 
uppgick totalsumman till 2.200 kronor, således härvidlag en brist å 1.700 kronor. 
 
Härtill komma ytterligare följande överskridna anslag. 
 
Bränsle och lyse 2.700 kronor, fastigheters ordinarie underhåll 300 kronor, brandpremier 250 
kronor, diverse utgifter 350 kronor. 
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Alltså total brist 13.300 kronor, men från detta belopp avgå följande besparingar: 
 
Skolköket 850 kronor, undervisningsmaterial 500 kronor och oförutsedda utgifter 1.950 
kronor, sammanlagt 3.300 kronor, således slutlig brist 16.000 kronor. 
 
Det torde kanske kunna sägas, att folkskolestyrelsen bort hos stadsfullmäktige redan under år 
1923 begärt tilläggsanslag för att täcka denna brist, men styrelsen, som var väl medveten om 
att dylik skulle uppstå, ville dock ej göra detta, då det var förenat med de största svårigheter 
att fixera den erforderliga storlek, innan samtliga räkningar till skolan inkommit och 
räkenskaperna avslutats. 
 
Dessutom ville styrelsen icke utsätta sig för den eventualiteten att begära vare sig för högt 
eller för lågt anslag. 
 
Trots de stora kostnader, som ådragits samhället genom ifrågavarande arbetens utförande, 
torde det dock kunna sägas, att vi med våra begränsade ekonomiska resurser ej gärna haft 
möjligheter att lösa frågan om skollokalers för en lång tidrymd framåt på ett fördelaktigare 
sätt än som skett. 
 
Styrelsen vill dock erinra om det förhållande, att ehuru nu på grund av tvingande 
omständigheter en jämförelsevis stor brist, det dock för år 1922 redovisades ett överskott å 
5.000 kronor, vilket upptogs som inkomst för skolan i dess utgifts- och inkomststat för år 
1924. 
 
Detta visar ju, att folkskolestyrelsen, då så är möjligt, söker spara. 
 
Framhållas bör ock, att vid skolans sista bokslut värden upptagits högt, utan ha i stället 
kraftiga avskrivningar ägt rum. 
 
Sålunda ha fastigheter nedskrivits med 19.800 kronor och inventarier med 2.200 kronor. 
 
För ny- och ombyggnader kvarstår i räkenskaperna ett belopp å 60.000 kronor, vilket icke bör 
anses högt tilltaget. 
 
Slutligen skulle folkskolestyrelsen vilja föreslå stadsfullmäktige, att sagda brist täckes 
antingen genom hela summans beviljande i år, eller att den uppdelas på detta och nästa år. 
 
Och till dessa 10.000 kronor läggas de 2.000 kronor, vilka skulle uttaxeras under år 1925 för 
det lån å kronor 9.000, vilket under år 1923 återbetalts till Kungl. och Hvitfeldska 
Stipendiefonden, blir det sammanlagt 12.000 kronor och folkskolestyrelsen skulle för sin del 
anse det lämpligast, att detta blopp fördelas med 6.000 kronor för vart och ett av åren 1924 
och 1925. 
 
Lysekil den 23 april 1924. 
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FÖR LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE 
FRITZ LÜSCH, 
Ordförande. 
 
Denna skrivelse lästes, varvid följande talare yttrade sig i den under ärendet uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr Evald I Andersson beklagade, att en så stor brist uppstått, vilket ju berott på de 
byggnadsarbeten, som för skolan utförts under det föregående året. Talaren vitsordade, att 
man inom folkskolestyrelsen sökt hålla utgifterna nere så mycket som möjligt, men att det 
varit mycket svårt att kunna förutse alla extra utgifter, som varit förknippade med nämnda 
arbeten. Påpekade ock, att enligt den föreliggande redogörelsen många av utgiftsposterna 
dragit lägre kostnader än de i budgeten beräknade. Yrkade bifall till folkskolestyrelsens 
föreliggande förslag. 
 
Herr ordföranden framhöll, att folkskolestyrelsen sökt göra sitt bästa för att ej tillskynda 
skolan stora utgifter, men allteftersom byggnadsarbetarna utfördes, visade det sig att än den 
ena, än den andra detaljen måste kompletteras, och detta medförde givetvis ökade utgifter. 
 
Herr E. W. Olsson ansåg visserligen bristen vara jämförelsevis hög, men påpekade 
svårigheterna av att ej förbise en del saker vid en arbetsbeskrivnings upprättande, och gäller 
detta kanske mest med hänsyn till ombyggnadsarbeten, vilka härvidlag utgjort en så betydlig 
del. 
 
Herr vice ordföranden delade föregående talares synpunkter i saken och uttalade samtidigt 
stadsfullmäktiges tack till folkskolestyrelsen, och dess ordförande för den fördelaktiga 
lösningen av folkskolans lokalfråga, även om det ej lyckats vederbörande att hålla 
kostnaderna för dessa arbeten vid det belopp de beräknats, en sak som i övrigt sällan plär vara 
fallet, och understödde det i ärendet framställda yrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt dels att enligt 
revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda 
räkenskaper för den tid revisionen omfattade, dels att bifalla folkskolestyrelsens föreliggande 
förslag sålunda, att kronor 6.000 beviljas i år att utgå av medel för oförutsedda utgifter i årets 
utgifts- och inkomststat, och att överiga kronor 6.000 upptages i nästa års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
§ 64. 
För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1923 förelåg 
redogörelse jämte revisionsberättelse över dessa räkenskaper för nämnda tid enligt --- Bilaga 
N:o 4, 1924, och hade dessa handlingar före dagens sammanträde i tryck utdelats till 
ledamöterna i stadsfullmäktige. 
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I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 65. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1923 
föredrogs och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 66. 
Herr ordföranden överlämnade till stadsfullmäktige och föreslog till behandling därstädes 
följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktiges Herr Ordförande i Lysekil. 
 
Undertecknade får härmed anhålla om tillstånd att öppethålla samtliga serveringslokaler i 
Stadshotellet, Stadsparken o. Grand Hotell härstädes till kl. 12 e. m. med rätt till servering av 
spirituösa drycker som hitintills till kl. 11 e. m.  
 
Som motiv till vår hemställan få vi anföra: 
 
Det har visat sig omöjligt att omedelbart efter serveringens upphörande kunna utrymma 
lokalerna, vadan vi anse begära utökning av tiden för detta ändamål vara av behovet påkallad. 
 
Lysekil den 13 maj 1924. 
 
Vördsammast 
ARNOLD OHLSSON. C. J. NILSSON.” 
 
Då denna ansökan lästs, yttrade sig följande talare över densamma: 
 
Herr ordföranden meddelade, att orsaken till ansökningen vore, att Systemaktiebolagets 
styrelse meddelat hotellen, att deras spirituosaserveringar icke finge hållas öppna längre än 
den för dylik servering tillåtna tiden, eller till kl. 11 e. m.  
 
Herr Ehnberg yrkade ärendets remiss till nykterhetsnämnden. 
 
Herr borgmästaren Sundberg talade till förmån för ansökningens beviljande, då det här ej 
gällde utsträckning av den nu tillåtna tiden för spirituosaservering utan endast en respittid för 
lokalernas utrymmande efter upphörandet av dylik servering. 
 
Herr Ekblad ansåg, att då stängning sker på bestämt klockslag i III-klasserveringarna, så 
borde samma förfarande tillämpas även för I och II klass. 
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Herr vice ordföranden påpekade det berättigade i ansökningen under framhållande av 
svårigheterna för källarmästarna att få sina lokaler utrymnda precis den tidpunkt 
spirituosaserveringen upphör. 
 
Yrkade, att stadsfullmäktige måtte hos Konungens Befallningshavande i länet tillstyrka sådan 
ansökan, då den dit blir ingiven. 
 
Herr Mattsson ansåg remiss till nykterhetsnämnden onödig, då det här ej gällde utsträckt 
serveringstid för spritdrycker, och understödde her vice ordförandens yrkande. 
 
Herr Alexandersson talade för att exempelvis modifiera bemälda respittid till kl. 11,30 e. m.  
 
Herr Tinggren ansåg denna fråga ej äga den ringaste betydelse ur nykterhetssynpunkt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall dels tills frågans avgörande i dag, dels till densammas remiss till nykterhetsnämnden 
förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill avgöra ärendet i dag, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att remittera detsamma till nykterhetsnämnden.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, 
Mattsson, Löfving, Karlsson, Björsell, Ludv. Andersson, Alexandersson, Fritz Olsson, 
Sandström och ordföranden ja, men herrar Tinggren, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Ehnberg, 
Pettersson, E. W. Olsson och Evald I. Andersson samt fröken Wallentin nej. 
 
Med 11 ja mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avgöra ärendet i dag. 
 
Efter denna votering yrkade herr Ehnberg, att stadsfullmäktige måtte avstyrka bifall till 
ifrågavarande ansökan. 
 
Då herr ordföranden slutligen efter att hava framställt proposition på bifall till å ena sidan att 
tillstyrka denna ansökans beviljande och å andra att avstyrka bifall till densamma förklarat 
den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill tillstyrka ansökningens beviljande, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 38 
 

Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avstyrka bifall till ansökningen” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, 
Mattsson, Löfving, Tinggren, Karlson, Björsell, Ludv. Andersson, Fritz Olsson och Sanström 
samt fröken Wallentin och herr ordföranden ja, men herrar Ekblad, Otto Olsson, Källén, 
Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson och Ewald I Andersson nej. 
 
Med 12 röster mot 8 hade stadsfullmäktige alltså beslutit bifalla ja-propositionen, vadan 
stadsfullmäktige beslutit att hos Konungens Befallningshavande i länet, då dylik ansökan dit 
blir ingiven, tillstyrka beviljandet av ifrågavarande serveringslokalers öppethållande till kl. 12 
e. m., dock med att såsom hittills spirituosaserveringen skall upphöra kl. 11 e. m. 
 
Mot detta beslut avgavs den 20 maj detta år följande skriftliga reservation: 
 
”Mot beslutet i denna § anmäla undertecknade sin reservation, enär vi anse det ej tillkommet 
på sätt gällande förordning om kommunstyrelse i stad stadgar och dessutom enligt vårt 
förmenande står i uppenbar strid mot bestämmelserna i förordningen av den 14 juni 1917 
angående försäljning av rusdrycker. 
 
AUG. EHNBERG.  JAKOB PETTERSSON.  
OTTO OLSSON. E. I. ANDERSSON. 
E. W. OLSSON. K. KÄLLÉN. 
S. P. EKBLAD.” 
 
§ 67. 
Herr vice ordföranden bragte badhusfrågan på tal och meddelade, att han snarast ville inlämna 
en skriftlig motion i saken. 
 
Herr ordföranden ansåg, att för denna angelägenhets ordnande borde ett par personer resa upp 
till Stockholm i höst för att underhandla med vederbörande. 
 
Herr Löfving delade denna uppfattning, men uttalade önskemålet av att något gjordes redan 
nu för att under denna sommar får varm- och kallbadhusen öppnade. 
 
Ifrågavarande motion, som senare inlämnades till stadsfullmäktige var av följande lydelse: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil 
 
Då jag anser, att badhusrörelsen här ur många synpunkter sett har en ganska stor betydelse, 
och Lysekils Nya Badhus Aktiebolag nu definitivt beslutat nedlägga rörelsen under 
innevarande sommar, samt alla gissningar om när rörelsen åter kommer att öppnas eller under 
vilka former sådant skall ske bottnar i djupt dunkel, så förefaller det mig, att vägande skäl 
föreligga för Stadsfullmäktige att ingripa och söka få denna för samhället så viktiga fråga 
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klarlagd. Sättet härför är för tidigt att yttra sig om, utan åtnöjer jag mig nu med att till 
Stadsfullmäktige inkomma med följande förslag i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige utse en kommitté på två á tre personer med uppdrag för dessa att hos 
vederbörande söka utröna villkoren etc. för badhusets öppethållande nästa år och i 
fortsättningen samt att därefter till stadsfullmäktige inkomma med förslag till vad som 
lämpligen från Stadsfullmäktiges sida i saken bör åtgöras. 
 
Lysekil den 22 maj 1924. 
 
JOHN STERNER.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att behandla motionen vid nästa sammanträde. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
L. ANDERSSON. 
O. G. LÖFVING. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justeting offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 26 juni 1924 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITS LÜSCH. 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
1924 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 6 juni 1924. 
 
§ 68. 
Upprop förrättades, varvid herrar Mattsson, Ljungberg, Karlson och Brännberg samt fröken 
Wallentin voro frånvarande med anmälda förfall, herrar Ljungberg och Brännberg på grund 
av riksdagsmannauppdrag. 
 
§ 69. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 70. 
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Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och Otto 
Olsson. 
 
§ 71. 
Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor med Lysekils Järnvägsaktiebolag, 
riksdagsmannen herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med hemställan om, att 
stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, vilka de på den instundande ordinarie 
bolagsstämman med järnvägsbolaget vilja få framförda. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren och 
valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda önskemålet av, att nämnda 
ombud, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihets beviljande och för att 
den uppkomna vinsten disponeras på sätt styrelsen för järnvägsbolaget föreslagit och i 
enlighet med revisorernas hemställan, samt att arvoden o. villkor för styrelseledamöter, 
revisorer och suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val vid nämnda bolagsstämma hade drätselkammaren ej yttrat sig, då denna 
del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till valkommittén för förslags 
upprättande. 
 
Valkommittén hade beslutit hos stadsfullmäktige föreslå till revisorer av järnvägsbolagets 
räkenskaper och förvaltning för år 1925 stadskamreraren herr Axel Holmqvist med frisören 
herr Gust. A. Löfgren som suppleant. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och dennes suppleant hade valkommittén ej velat 
avgifva förslag, då den ansett, att, i likhet med vad som skedde vid den föregående ordinarie 
bolagsstämman, båda dessa uppdrag borde överlämnas till personer från landsbygden, och att 
det vore lämpligt, att ombud från densamma vid bemälda stämma komme med dylikt förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens och valkommitténs förslag i 
ärendet. 
 
§ 72. 
Till förnyad behandling upptogs den under § 67 enligt stadsfullmäktiges protokoll för den 13 
nästlidne maj av herr vice ordföranden väckta motionen i badhusfrågan.  
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till motionen. 
 
Herr Ekblad föreslog, att denna kommitté kunde bestå av tre personer. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen och bestämde kommitténs storlek till 
tre personer. 
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På förslag av herr Westling beslöto stadsfullmäktige att till valkommittén hänskjuta 
upprättandet av förslag å ledamöter i kommittén. 
 
§ 73. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 augusti 1922 under § 99 i protokollet att 
till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren remittera det av en kommitté utarbetade 
förslaget till nytt system för stadens renhållning. 
 
Med anledning av denna remiss förelågo nu från såväl hälsovårdsnämnden som 
drätselkammaren yttranden, vilka lästes. 
 
Hälsovårdsnämndens yttrande innehöll visserligen en väsentlig omläggning av renhållningen 
men dock med bibehållande av det nuvarande entreprenadsystemet. 
 
På grund av de höga anbud, som senast inkommit å dylik entreprenad, hade drätselkammaren 
helt bortsett från att utlämna renhållningen på så sätt och baserat sitt föreliggande yttrande på 
inrättandet av ett särskilt renhållningsverk för staden, och var detta yttrande av följande 
lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 maj 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Tinggren, Löfving och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 93.Till förnyad behandling upptogs det under § 84 i drätselkammarens protokoll för den 21 
dennes bordlagda ärendet om ordnandet av stadens renhållning. 
 
Vid drätselkammarens sammanträde den 2 dennes hade kammarens vice ordförande, herr 
Ljungberg överlämnat ett preliminärt förslag till yttrande i frågan, vilket förslag i tillämpliga 
delar av herr ordföranden vid upprättandet av nedanstående skrivelse, som förelåg och lästes. 
 
”Förslag till yttrande i Lysekils renhållningsfråga. 
 
Drätselkammaren har närmast haft att yttra sig över kommitterades förslag till anläggande av 
ett stadens renhållningsverk samt hälsovårdsnämndens i anledning därav avgivna förslag med 
yrkande, att fortsatt entreprenad skulle förekomma för den händelse entreprenaden kunde 
begränsas till det belopp, som vid tiden för utlåtandets avgivande utgick, eller i annat fall att 
staden anlade eget renhållningsverk. 
 
Det har vid överläggningar med entreprenören framgått, att denne syftade åt en ersättning för 
renhållningens utförande, som komme att uppgå till mellan 14.000 á 15.000 kronor, att staden 
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finge svara för kärlens underhåll och lackering, samt att staden finge låta uppföra en byggnad 
för kärlens upptining och rengörning. 
 
Kammaren vill erinra om att entreprenören för månaderna juli, aug., sept. betingat sig en 
ersättning av kronor 1.115:67 per månad, vilket per år skulle utgöra kronor 13.400 
(sistnämnda summas storlek är dock beroende på eventuell ytterligare underhandling med 
entreprenören, evad det avser ett kommande år). 
 
Kammaren finner det uppenbart, att Lysekils läge ytterst på ett näs alltid måste skapa en 
ogynnsammare ställning för staden gentemot närmast liggande avnämare av de 
gödningsämnen varom här är fråga. 
 
Drätselkammaren har undersökt möjligheten av att järnvägsledes finna avsättning för 
nyssnämnda produkter, och har kammaren fördenskull genom cirkulärskrivelse sökt intressera 
lantbrukare inåt Stångenäs för ett sådant arrangement, men det visade sig emellertid att något 
intresse härför endast förelåg inom Lyse, och finner kommunen, att avsättningen endast till en 
enda plats måste vara för litet att enbart bygga sina beräkningar på. 
 
Kammaren har även så långt görligt varit sökt inhämta upplysningar om renhållningsväsendet 
från en del städer så när jämställda med Lysekil för att på så sätt kunna bedöma huru 
kostnaden för eget renhållningsverk ställer sig och därav funnit, att det i de flesta fall är 
förbundet med en rätt dryg årlig kostnad. 
 
Vidare har genom annonsering infordrats anbud å renhållningen för de nästkommande åren, 
såsom den nu pågår, men med slutna kärl, men anbudssiffran, kronor 14.400 per år plus 
kronor 800 för kärlens rengörning, ansågs så hög att man ej borde reflektera därå. 
 
Tillika har undersökts möjligheterna att genom särskild anordning kunna stjälpa latrinen i 
sjön, varvid hushållssoporna t. v. finge läggas i kompost eller brännas. Kostnaderna för en 
sådan anläggning med väg, byggnad, maskiner och marklösen uppskattas till i runt tal kronor 
15.500:- 
 
Under sådana förhållanden och med hänsyn till det naturliga uti, att för avfallämnenas 
behandling, eller upplagring sökes en förläggning, som anknyter sig till landsbygden, så vill 
kammaren, då angivna anspråk från entreprenörer ställer sig stadens renhållningsverk såsom 
frågans lämpligaste lösning, därför för sin del hos stadsfullmäktige tillstyrka: 
 
att staden fr. o. m. den 1 oktober innevarande år övertager skyldigheten att ombesörja 
avhämtning av latrin, sopor, köksavfall och dylikt (ej byggnadsavfall) inom de om råden för 
staden, där hälsovårdsstadgan äger tillämpning: 
 
att godkänna lämpligt för ifrågavarande anläggning ett område vid Rotemyren enligt bilagd 
kartskiss samt i mån av behov ytterligare utöka detsamma genom förvärv av intilliggande 
mark; 
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att till en början låta dör uppföra den å kommitterades ritning upptagna mindre byggnaden 
jämte erforderlig täckt cementplan med kant samt anordning för kärlens rengörning m. m. 
som kan anses nödigt; 
 
att låta anlägga väg till området; 
 
att till en början låta anställa två man med en begynnelselön av kronor 2.000 och trenne 
ålderstillägg å vardera kronor 200 efter tre, sex och bop års tjänst; 
 
att låta inköpa nödigt material samt intills vidare en lastautobil och för denna uppföra ett 
garage å därför lämplig plats; 
 
att besluta att stadens arbetare, därest så påfordras, tills vidare må hjälpa till med 
förekommande arbeten vid renhållningen, och att deras timlön i sådant fall påföres 
renhållningen; 
 
att stadens arbetsförman, under stadsingenjörens ledning, utöver den tillsyn, som för 
renhållningen kan vara erforderlig; 
 
att hämtning av latrin och sopor sker efter behandling till poliskontoret, där orderlista 
dagligen avhämtas av renhållningsverkets personal; 
 
att en första uppsättning av latrinkärl bekostas av fastighetsägarna, och att staden svarar för 
kärlens fortsatta underhåll och vård; 
 
att drätselkammaren får rätt att av tillgängliga medel ombesörja inköp av sådana kärl och 
försälja dessa till fastighetsägarna på sätt som förut skett; 
 
att drätselkammaren för renhållningsverkets del måtte få inköpa 100 kärl samt 30 lock och 
byglar; 
 
att, då kammaren förutsätter, att pudrettberedning må komma i fråga först efter ytterligare 
prövning, såväl latrin som köksavfall tills vidare komposteras och sedan under hand utbjudes 
till salu, varjämte möjligheten att sända latrinkärlen direkt till station på Lysekilsbanan även 
må utrönas; 
 
att godkänna bifogade förslag till engångskostnad, och att medlen härför må gäldas genom 
upptagande av tillfälligt lån; 
 
att av tillgängliga medel i årets utgifts- och inkomststat anvisa löner för året; 
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att omedelbart välja en styrelse benämnd i renhållningsstyrelsen bestående av tre eller fem 
personer jemte suppleanter, vilken har att handhava skötseln av renhållningsverket samt 
upprätta reglemente för detsamma.” 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt antaga detta förslag att såsom yttrande i ärendet till 
stadsfullmäktige avgivas. 
 
Det upprättade kostnadsförslaget var av följande lydelse: 
 
”KOSTNADSFÖRSLAG. 
 
(Stadsingenjörens alt. III väljes). 
 
Väganläggning     3.000:- 
Byggnad för sköljning samt vattenledning m. m.    5.000:- 
Dränering      500:- 
Elektrisk ledning     500:- 
Cementplan med stolpar och tak m. m.     7.000:- 
I bilgarage med cementplan    500:- 
Marklösen beräknad till     1.000:- 
1 st. Fords 1-tons-bil     2.400:- 
100 st. latrinkärl jämte 30 lock och byglar   1.500:- 
50 st. kärl för sopor     1.000:- 
   Beräknad engångskostnad kronor 22.400:- 
 
Årliga kostnader. 
 
6 % ränta å kr. 22.400     1.344:- 
Amortering      500:- 
Löner till två man första året    4.000:- 
Extra biträde      2.000:- 
Bränsle, bensin och olja     1.200:- 
Extra körning medelst stadens åkare samt oförutsedda utgifter  1.500:- 
Underhåll av byggnader och inventarier    500:- 
Eventuell transport av torvjord från Buamyren   1.000:- 
     Kronor 12.044:- 
 
Årliga inkomster. 
 
Försäljning av latrin etc.    Kronor 2.000:- 
 
Beräknade utgifter för 1924 års sista kvartal. 
 
Löner      1.500:- 
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Räntor      400:- 
Bränsle och olja     300:- 
Extra körning m. m.      800:- 
     Kronor 3.000:- 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Då handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr vice ordföranden: Att drätselkammaren haft frågan till behandling sedan september 
föregående år, och att alla möjliga undersökningar gjorts i saken. Någon annan lösning än den 
av drätselkammaren nu föreslagna torde knappast stå att finna, och tiden är i övrigt knapp, då 
nytt renhållningssystem måste på grund av åläggande från hälsovårdsnämnden vara infört före 
den 1 nästa oktober. 
 
Yrkade frågans bordläggning för att stadsfullmäktige måtte bliva i tillfälle att taga noga del av 
densamma. 
 
Herr ordföranden framhöll, att frågan är på det allra bästa sätt utredd, men då det snart blir ett 
nytt stadsfullmäktigesammanträde, kan man gärna nu bordlägga densamma. 
 
Herr Ehnberg trodde kostnadsberäkning vara för snävt tilltagen och ansåg den föreslagna 
platsen mindre lämplig på grund av dess nära belägenhet intill Rotemyren. Framhöll 
möjligheten av att använda Dalsvik eller Långevik såsom upplagsplats för latrin och uttalade 
förhoppning om att hälsovårdsnämnden komme att lämna uppskov med renhållningsfrågans 
ordnande till den 1 januari 1925. 
 
Herr vice ordföranden ansåg icke någon fara föreligga beträffande förordning av Rotemyren i 
detta fall med uttalade sig mot den föregående talarens förslag om Dalsvik och Långevik, 
vilken senare plats man för övrigt behövde ha kvar som badställe. 
 
Herr Luckey talade för ärendets bordläggning och framförde ett tack till drätselkammaren för 
dess omfattande arbete för denna frågas utredning. 
 
Herrar Ludv. Andersson och Tinggren anslöto sig till bordläggningsyrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt dels att en 
renhållningsstyrelse bestående av fem ledamöter med två suppleanter skall väljas, dels att 
hänskjuta till valkommittén att upprätta förslag å dylikt val samt i övrigt bordlägga ärendet. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, att rådfråga t. f. 
provinsialläkaren, doktor Schröder, om platsens vid Rotemyren lämplighet för ifrågasatta 
ändamål. 
 
§ 74. 
Från drätselkammaren förelåg skrivelse med begäran om ett anslag å kronor 1.500 för 
tillbyggnad av parkrestauranten och vattenklosetters m. m. inrättande i denna tillbyggnad, och 
hade kammaren föreslagit, att beloppet för ändamålet skulle anvisas att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
I skrivelsen framhölls, att alla som besöka Stadsparken, och ej endast gäster i dess restaurant, 
äga rätt att använda sig av ifrågavarande anläggning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 75. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 20 maj 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Tinggren, Löfving och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 91. På förslag av herr ordföranden hade stadsingenjören upprättat nedanstående 
kostnadsberäkning. 
 
”Kostnadsberäkning för utläggande av Trädgårdsgatan. 
 
Gatan förslås utlagd på sitt bilagda plan- och profilritningar anger. Som fabrikör Otto Bovik 
förklarat sig villig bidraga till gatans utläggning med framforsling av 100 lass stenskrot, har 
motsvarande fyllnadskvantitet avdragits vid kostnadsberäkningens upprättande. Längs 
kvarteret Trädgården upplägges stenkant dels för erhållande av begränsning mot rännstenen, 
dels ock för underlättande av framtida staketuppsättning. Mot kvarteret Mollén förutsättes att 
fabrikör Bovik själv ordnar antingen med mur eller stenkant. Över Drottninggatan har 
vägbanan förlagts på så sätt att minsta intrång göres på staden tillhöriga tomten i kvarteret 
Frejs nordvästra hörn. 
 
Alt. I avser gatans påfyllning med skrot i närmaste berg, Alt. II däremot utsprängd skrot från 
bergspartiet i korsningen Bansviksgatan och Konsulliden. 
 
Alt I. 
250 kbm. stenskrottransport    750:- 
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550 kbm. makadamisering     800:- 
45 m. stenkant     250:- 
Planering m. m.      200:- 
     Kronor 2.000:- 
 
Alt. II. 
250 kbm, skrot tagen i befintligt berg med transport   2.250:- 
I övrigt lika alt. I.     1.250:- 
     Kronor 3.500:- 
 
Lysekil i maj 1924 
SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära att få omedelbart utföra 
ifrågavarande arbete enligt alt. I. i det föreliggande förslaget. 
 
Tillika beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, att kostnaderna för detta arbete bestridas 
med tomtförsäljningsmedel. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden yttrade, att anledningen till denna frågas uppkomst vore, att om man 
finge gata framdragen, så skulle det gå lättare att sälja tomter inom kvarteret ”Mollén”. 
 
Herr Ekblad ansåg, att det kunde bero än så länge med denna gatas anläggning, då så många 
gamla gator behövde förbättras, exempelvis Förenings- och Färgaregatorna. Yrkade ärendets 
bordläggning. 
 
Herr vice ordföranden meddelade, att de anslag, som beviljats för ännu ej utförda gatuarbeten, 
dock äro reserverade, tills arbetena hinna göras. 
 
Herr Westling åberopade Kungl. förordningen av den 12 maj 1917, §§ 37, 38 och 39, 
varigenom det stadgas, att tomtägare skola inlösa hälften av gatumark och ansåg, att detta 
härvidlag borde äga tillämpning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till dels ärendets avgörande i dag, dels till dess bordläggning förklarat den förstnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
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”Den, som vill avgöra ärendet i dag, röstar, ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bordlägga ärendet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, 
Löfving, Tinggren, Björsell, Ludv. Andersson, Wallin, Fritz Olsson, Sandström och 
ordföranden ja, men herrar Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, 
E. W. Olsson, Westling och Ewald I. Andersson nej. 
 
Med 10 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avgöra ärendet i dag. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla drätselkammarens ifrågavarande 
framställning. 
 
§ 76. 
Drätselkammaren anhöll genom föredragen skrivelse att få till fabrikören herr Elis Luckey för 
ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per kvm försälja en tomtremsa, som enligt föreliggande, 
av stadsingenjören Lundgren upprättad karta innehåller en areal av 21 kvm, och vilken 
tomtremsa skulle tilläggas den herr Luckey tillhöriga fabrikstomten inom kvarteret ”Uttern”. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 77. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till fru Anna 
Johnsson, Bergsgatan 28, Lysekil, försälja en av tomterna n:ris 31, 32, 33 eventuellt alla tre, 
av det staden tillhöriga området på Slätten, vilka tomter innehålla en areal av respektive cirka 
670, 555 och 570 kvm., och begärde drätselkammaren att få försälja dessa tomter till följande 
priser: 
 
för n:r 31 kronor två (2) och för n:ris 32 och 33 en (1) kr och 75 öre per kvm. Oavsett om en 
eller samtliga av dessa tomter säljas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bi falla drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 78. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse rörande dels utarrendering av områden i 
Rinkenäs, dels försäljning av fabrikstomt därstädes. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 maj 1924. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Tinggren, Löfving och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 94. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 5 maj 1924. 
 
§ 39. Drätselkammaren beslöt vid sitt sammanträde den 2 dennes att hos byggnadsnämnden, 
att denna måtte yttra sig över, huruvida bebyggande av område A enligt bilagd kartskiss kan 
tillåtas där fabrikören Aug. Thorsson på sätt till nämnden ingivna ritningar utvisade för den 
händelse drätselkammaren tillstyrker och stadsfullmäktige sedan besluta till herr Thorsson 
utarrendera ifrågavarande område för exempelvis en tid av tjugufem år. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen betonades, att området i fråga vid upprättandet 
av plan för tomtförsäljning i Rinkenäs år 1917, vilken plan sedermera av stadsfullmäktige 
godkänts, utlagts till allmän plats för att därigenom trygga erforderlig nedfart till 
hamnområdet. 
 
Efter avslutad överläggning beslöt nämnden göra det uttalandet, att nämnden ej finner 
lämpligt föreslå ändring av den godkända tomtplanen, och att därför ett bebyggande i strid 
mot samma plan ej kan medgivas. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Då detta ärende upptogs till behandling, avlägsnade sig herr Thorsson från sammanträdet. 
 
Drätselkammaren beslöt följande i ärendet: 
 
Kammaren kan för sin del hos stadsfullmäktige endast förorda, att ett område mellan Bovik & 
Co:s fabrikstomt och Skandiaverkens tomt (varå f. d. Olssonska magasinet är beläget) 
utarrenderas till herr Thorsson för anläggning av en slip. 
 
Området, vars storlek enligt av stadsingenjören upprättad skiss utgör en areal av cirka 580 
kvm., skulle utarrenderas till herr Thorsson för en tid av tjugofem år och på följande villkor: 
 
Platsen i fråga får enligt byggnadsnämndens beslut ej på något sätt bebyggas vare sig med 
skjul eller annat. 
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Mellan den å skissen utlagda gatan till sjön och slipen skall vara ett fritt område av fyra meter, 
och samma fria avstånd skall finnas mellan slipen och den Bovikska fabrikstomten. 
 
Slipen lägges alltså i mitten av här nämnda områden. 
 
Arrendet, som räknas från den 1 juli detta år, föreslås till 150 kronor pr år, vilket arrende 
årligen erlägges i efterskott med hälften den 1 januari och hälften den 1 juli. 
 
I fråga om försäljning till herr Thorsson av området B. i Rinkenäs, vilket område enligt 
föreliggande kartskiss innehåller en areal av cirka 950 kvm., och vilket område herr Thorsson 
uttryckt önskan om att få köpa, så beslöt kammaren enhälligt att hos stadsfullmäktige begära 
bemyndigande att få till herr Thorsson försälja detsamma för ett pris av fyra (4) kronor och 25 
öre per kvm. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Ekblad, som ansåg det av drätselkammaren föreslagna priset så högt, yrkade detsamma 
sättande till cirka en (1) kronor per kv.-aln, eller två (2) kronor och 85 öre per kvm. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, på vilket ingående sätt frågan behandlats i drätselkammaren, 
och uttryckte farhågor för, att om nu lägre pris sättes, så kommer detta att verka menligt på 
framtida tomtförsäljningar i Rinkenäs, och yrkade med anslutning till detta uttalande bifall till 
drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
Herrar Björsell, Westling och Otto Olsson understödde herr Ekblads yrkande. 
 
Herr Tinggren understödde herr vice ordförandens yrkand. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, stadsfullmäktige enhälligt att utarrendera 
ifrågavarande område till herr Thorsson på de av drätselkammaren föreslagna villkoren. 
 
Härefter framställde herr ordföranden proposition på bifall till vartdera av de trenne olika 
yrkandena beträffande tomtförsäljningen, och då han förklarat avslagsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat begärdes votering. 
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Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av herrar Sterners och Ekblads yrkanden förklarade han herr Sterners yrkande vara 
med övervägande ja besvarat, varefter votering begärdes, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som i huvudvoteringen önskar herr Sterners yrkande till motförslag, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit uppställa herr Ekblads yrkande såsom motförslag i 
huvudvoteringen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, 
Löfving, Tinggren, Ludv. Andersson, Ehnberg, E. W. Olsson, Fritz Olsson, Sandström och 
ordföranden ja, men herrar Björsell, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Wallin, 
Pettersson, Westling och Evald I. Andersson nej. 
 
Med 10 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa herr Sterners yrkande såsom motförslag. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes: 
 
”Den, som i denna votering vill försälja ifrågavarande tomt till herr Thorsson för ett pris av 
fyra (4) kronor och 25 öre per kvm., röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna, hava 
stadsfullmäktige, beslutit att bifalla herr Sterners yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, under herr Ekblad var frånvarande, röstade 
herrar vice ordföranden, Luckey, Löfving, Tinggren, Ludv. Andersson, Källén, Ehnberg, 
Pettersson, E. W. Olsson, Westling, Fritz Olsson, Evald I. Andersson, Sandström och 
ordföranden ja, medan herrar Björsell, Otto Olsson, Alexandersson och Wallin nej. 
 
Med 14 ja- mot 4 nej-röster, alltså med kvalificerad majoritet, hade stadsfullmäktige beslutit 
att bifalla herr vice ordförandens yrkande i ärendet. 
 
§ 79. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll styrelsen för Lysekils hantverks- och industriförenings 
tekniska aftonskola om beviljandet av dels ett tilläggsanslag å 200 kronor till skolan för 
innevarande, dels om ett anslag å 600 kronor för nästa år, och motiverades denna begäran 
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med, att det skulle innebära en besparing för staden att så länge som möjligt fortsätta med 
denna skola i stället för att inrätta obligatorisk fortsättningsskola. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av dyligt tilläggsanslag att utgå 
av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat, men beträffande 
anslag till skolan för nästa år hade kammaren ansett, att beviljande av sådant måtte få bero på 
förnyad ansökan och prövning. 
 
Härjämte förelåg en av överläraren herr And. Jakobsson utarbetad utredning över de 
eventuella årliga kostnaderna för obligatorisk fortsättningsskola. 
 
Herr ordföranden yrkade bifall till det föreliggande drätselkammarförslaget i ärendet, vilket 
yrkande stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
§ 80. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammaren redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1923 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt --- Bilaga N:o 5, 1924, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 81. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1923 förelåg enligt --- Bilaga N:o 6, 1924, vilken bilaga förelåg i tryck och 
före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet den tid revisionen omfattade. 
 
§ 82. 
Från Konungens Befallningshavande i länet förelåg skrivelse, varigenom meddelades att den 
av stadsfullmäktige gjorda framställningen, enligt beslut av den 8 november 1923, om 
förbättrande av landsvägen mellan Ferlev och Leråker icke för närvarande föranlett till någon 
åtgärd. 
 
I Konungens Befallningshavandes skrivelse framhölls, att de väghållningsskyldige bland 
annat framhållit, att ifrågavarande väg är 4 meter bred. 
 
Herr ordföranden betvivlade emellertid denna uppgifts riktighet och ville vid lämpligt tillfälle 
undersöka detta. 
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Stadsfullmäktige beslöto att lägga skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 83. 
Förvaltnings- och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets räkenskaper och förvaltning 
för år 1923 förelågo, och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags förvaltning 
och verksamhet under sagda tid erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 84. 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte göra hemställan till Kungl. 
Medicinalstyrelsen om, att den nye provinsialläkaren i Lysekils distrikt måtte såsom den 
föregående stationeras i Lysekil och framlade följande förslag till skrivelse i saken: 
 
”Till Kungl. Medicinalstyrelsen, Stockholm. 
 
Då ny tillsättning av provinsialläkare i Lysekils distrikt inom den allra närmaste tiden förestår, 
varvid bemödanden enligt allt att döma icke skall utebliva från den del av distriktet, som 
omfattar Skaftö med Fiskebäckskil och Södra Grundsund, att få hans bostad förlagd till 
förstnämnda ort under föregående av bekvämare kommunikationer, så vilja Lysekils 
stadsfullmäktige i korthet belysa halten av detta påstående och samtidigt anhålla, att 
provinsialläkarens förläggning inom distriktet måtte förbliva densamma som hittills. 
 
Distriktet omfattar ju följande socknar: Skaftö med Gåsö, Bokenäs, Dragsmark och Lyse och 
därjämte äga invånarna på Malmön enahanda rätt att påkalla hans vård och hjälp.  
 
För samtliga dessa kommuner utgör staden Lysekil centrum, som besöktes i allehanda 
ärenden framför allt på torgdagarna, då provinsialläkaren anlitas mer än annars av de många, 
som med torgbesök förena läkarerådfrågning för egen eller andras del. Bokenäs, Dragsmark, 
Lyse och Malmön stå för var för sig i livligare förbindelse med Lysekil än med någon annan 
ort och framför allt än med Skaftölandet, som nu nämnda socknars befolkning sannolikt mera 
sällan besökes. Och icke blott livligare utan framför allt bättre och säkrare förbindelser. Om 
Lyse socken behöver i detta sammanhang icke talas, då den saken är så klar som den kan vara, 
ej heller om de därtill gränsande socknarna Brastad och Bro, som visserligen ej tillhöra 
distriktet, men dock ofta anlita provinsialläkaren i Lysekil. 
 
Från Lyse sockens västligaste delar, dit man på kortaste tid från Lysekil med bil på bekväma 
vägar kan komma, blir färden över till Malmön under hårda vintrar med besvärliga ishinder 
som den senaste en obetydlighet i jämförelse med en färd från Fiskebäckskil. Eljest går 
snabbaste förbindelsen ditöver från Lysekil norra hamn med motorbåt, så framt ej 
ångbåtslägenhet passar. Bokenäs och Dragsmark hava visserligen fågelvägen närmare till 
Fiskebäckskil än till Lysekil, men ingalunda utan tvärtom så länge nu övriga samfärdsmedel 
anlitas och dessa socknar hava, som nämnt, all sin handel och samfärdsel inriktade på Lysekil 
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både sommar och vinter och den tilländalupna vintern färdades gående och åkande på den 
fasta isen, som visserligen hör till undantagen med dock förekommer, till Lysekil, under det 
att deras förbindelse med Skaftölandet försvårades av en ångbåtsrätta, som hölls öeen hela 
vintern. Och slutligen anlitar Skaftön själv Lysekil som sin stad. 
 
Lika lätt eller ännu lättare har den i Lysekil boende provinsialläkaren att komma över till 
Skaftön och Gåsön som en till äventyrs där boende till Lyse via Lysekil. härifrån till 
Fiskebäckskil gå nämligen dagligen motorfartyg i regelbunden trafik i förbindelse med tågen 
på Lysekils järnväg oftare än vice versa och i Lysekil är apoteket beläget. Dessutom finnes 
lägenhet med ångbåtar, som icke anlöpa Skaftölandet, men varifrån läkaren kan hämtas med 
båt. 
 
Fästes dessutom något som helst avseende vid, hur bostadsorten ställer sig för läkaren själv, 
hans barns skolgång t. o. m. realskoleexamen, hans tillgång till att rådgöra med kolleger etc., 
så borde ingen annan förläggningsort för denne provinsialläkare komma ifråga. 
 
Lysekils stadsfullmäktige hava därmed, då befattningen nu är ledigvorden och försök gjorts 
om annan förläggning för sagda distrikts provinsialläkare, velat redogöra för det verkliga 
förhållanden, som klarligen visa bristen på fördelar men mängden av olägenheter med annan 
förläggningsort för provinsialläkaren i Lysekils distrikt än den nuvarande.” 
 
Herr vice ordföranden fann förslaget synnerligen välbetänkt och yrkade, att stadsfullmäktige 
måtte antaga detsamma att såsom dylik hemställan till Kungl. Medicinalstyrelsen göras. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
OTTO OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 26 juni 1924 kl. 2,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1928 Lysekils N:r 6. 
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Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 juni 1924. 
 
§ 85. 
Upprop förrättades, varvid herrar Mattsson, Brännberg, Björsell, Alexandersson, E. W, 
Olsson och Fritz Olsson voro frånvarande med anmälda fördall. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 86. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 87. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ljungberg och Källén. 
 
§ 88. 
I enlighet med valkommitténs förslag valdes till ledamöter i kommittén för underhandling 
rörande badhusfrågan herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch. Konsuln John Sterner och 
ombudsmannen C. G. Tinggren med den förstnämnde såsom sammankallande.  
 
Herr ordföranden yttrade, att staden finge vidkännas de för kommittéledamöterna uppstående 
kostnaderna för resorna m. m., vilket av stadsfullmäktige bekräftades. 
 
§ 89. 
Val av fem ledamöter med två suppleanter i renhållningsstyrelsen förelåg, och beslöto 
stadsfullmäktige, på förslag av herr Ljungberg, att företaga detta val i samband med 
renhållningsfrågan under punkt 4 på dagens föredragningslista. 
 
§ 90. 
Till suppleant i kommunala mellanskolans styrelse för tiden t. o. m. 1926 års efter avlidne 
apotekaren herr R. Björkman valdes i enlighet med valkommitténs förslag direktören herr 
Nisse Ericsson. 
 
§ 91. 
Folkskolestyrelsen anmälde, att till dess ordförande t. o. m. utgången av detta år valts 
stadsfiskalen herr Elias Sandell efter herr Kontaktsprosten Fritz Lüsch, som avsagt sig 
uppdraget, och lades anmälningarna till handlingarna. 
 
 § 92. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 73 i stadsfullmäktiges protokoll för den 6 dennes 
bordlagda ärendet rörande nytt system för stadens renhållning. 
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Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrande sig följande talare: 
 
Herr vice ordföranden meddelade, att han i dag tillsammans med herrar t. f. provinsialläkaren, 
doktor Schröder, förste stadsläkaren, doktor Nilsson, riksdagsmannen Axel Ljungberg och 
stadsingenjören Lundgren besökt den för renhållningsstation föreslagna platsen i närheten av 
Rotemyren. 
 
Såväl doktor Schröder som doktor Nilsson hade icke haft något väsentligt att erinra mot 
ifrågavarande plats för bemälda ändamål, men de hade dock ej gjort något bestämt uttalande i 
saken. Den förstnämnde hade lovat sätta sig i förbindelse med förste provinsialläkaren, för att 
denne skulle resa hit och avgiva utlåtande i fråga om platsens lämplighet. 
 
Talaren ansåg, att ärendet icke kunde avgöras, innan dylikt utlåtande lämnats, och föreslog 
med anledning härav ärendets bordläggning samt framhöll, att om sådant utlåtande ej utfaller 
till förmån för sagda plats, man då snarast måtte undersöka möjligheterna för att finna plats 
för ändamålet. 
 
Föreslog vidare, att stadsfullmäktige måtte besluta att till hälsovårdsnämnden göra hemställan 
om att t. o. m. utgången av detta år få fortsätta med det nuvarande renhållningssystemet, då 
det nya systemet icke hunne att införas så snart som till den 1 nästkommande oktober, samt att 
drätselkammaren måtte bemyndigas träffa avtal med den nuvarande entreprenören om 
fortsättande med renhållningen t. o. m. innevarande års slut. 
 
Herr Ehnberg understödde herr vice ordförandens förslag, men föreslog tillika ärendets 
återremiss till drätselkammaren för ordnandet av vissa detaljer. 
 
Herr vice ordföranden ansåg denna remiss onödig, då drätselkammaren i frågans nuvarande 
läge knappast kan göra mera än som redan gjorts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla de av herr vice ordföranden framlagda 
förslagen i ärendet. 
 
Val av ledamöter och suppleanter i renhållningsstyrelsen skulle nu företagas, och förslog herr 
vice ordföranden, att detta val skulle avse en tid av fyra år, räknat från detta års början, och 
överlämnade till stadsfullmäktige tvenne promemorior såsom ledning för den blivande 
renhållningsstyrelsen vid upprättandet av förslag till reglemente för renhållningsverket och 
stadgar för renhållningen. 
 
Valkommittén hade angivit följande förslag till dyligt val: 
 
ledamöter: gerrar riksdagsmannen Axel Ljungberg, byggmästaren Rob. G. Christenson, 
filaren J. Johansson, handlanden Fritz G. Olsson och frisören Gust. A. Löfgren med herr 
Ljungberg såsom sammankallande; 
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suppleanter: herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och gjutaren Karl Källén. 
 
Från herr Löfgren förelåg emellertid skriftlig avsägelse, som godkändes. 
 
Herr Ljungberg avsade sig och dylikt uppdrag och motiverade denna avsägelse med, att då 
drätselkammaren icke i fortsättningen velat ha ledningen av renhållningen, han icke då såsom 
enskild ledamot av drätselkammaren önskade att tillhöra renhållningsstyrelsen. Förslog i sitt 
ställe uppflyttning av den föreslagne suppleanten herr F. J. Elmqvist. 
 
Herrar vice ordföranden och Ehnberg vädjade till herr Ljungberg att åtaga sig uppdraget, men 
denne vidhöll dock avsägelsen, vilken av stadsfullmäktige godkändes, dock förklarade sig 
herr Ljungberg villig att gå bemälda styrelse tillhanda med de råd och upplysningar han 
kunde. 
 
Herr vice ordföranden föreslog i herr Löfgrens ställe herr Ehnberg. 
 
Herr Westling ansåg, att enligt valkommitténs förslag husägarna voro för litet representerade. 
 
Herr Evald I. Andersson föreslog herr Westling till suppleant. 
 
Valet, som nu företogs för den av vice ordföranden föreslagna tiden, utföll sålunda, att herrar 
byggnästaren Rob. G. Christenson, filaren Svante J. Johansson, handlanden Fritz G. Olsson, 
stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg valdes 
till ledamöter med den förstnämnde såsom sammankallande. 
 
Till deras suppleanter valdes herrar fotografen John Westling och gjutaren Karl Källén. 
 
Styrelsen skulle årligen inom sig utse ordförande. 
 
§ 93. 
Från brandstyrelsen förelåg skrivelse med begäran, att stadsfullmäktige måtte besluta vilken 
form av försäkring, som skulle tecknas för den inköpta brandautomobilen.  
 
Brandstyrelsens majoritet hade ansett det lämpligt teckna sådan försäkring omfattande 
skadestånd, vagnskada, brand och stöld. Denna försäkring skulle draga en årlig kostnad av 
544 kronor. 
 
Herrar Olsson och Nordström hade inom brandstyrelsen uttalat avvikande mening, då de 
ansett, att på grund av kostnadsskäl endast brandförsäkring borde ifrågakomma. 
 
Herr Otto Olsson yttrade, ann man ej kunde likställa riskerna för denna bil med dylika för en 
bil i persontrafik. 
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Herr Ordföranden yrkade, att försäkringen måtte omfatta dels brandskada i visst uppgivet 
garage, dels skadestånd mot tredje man, och skulle denna försäkring betinga en årspremie å 
kronor 212:50. 
 
Detta yrkande, som understöddes av herrar Otto Olsson och Aug. Ehnberg, beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 94. 
Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 7 juni 1924. 
 
Närvarande: herrar Tinggren, Wallin, Ekblad och Nyblom samt vid protokollet undertecknad, 
ordförande. 
 
§ 30. Enär den genom nådigt brev den 22 juli 1916 fastställda taxan å hamnavgifter i Lysekil 
fortfarande skall lända till efterrättelse tills vidare, intill utgången av år 1925, beslöt 
hamnstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med begäran, att stadsfullmäktige måtte besluta, att 
på vederbörligt sätt ansökan göres om fastställelse för år 1925, så att de enligt nämnda taxa 
utgående avgifterna må i likhet med år 1924 höjas med 15 %.  
 
Som ovan. 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget utr protokollet betygas 
 
L. ANDERSSON. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 95. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde styrelsen för stadens elektricitetsverk de arbeten, som 
för verket utföras under innevarande år, och voro kostnaderna för dessa arbeten beräknade till 
14.965 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med godkännande av de sålunda planerade arbetena 
lägg skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 96. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1923 enl --- Bilaga N:o 8, 1924, vilken bilaga förelåg i 
tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilj 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 97. 
Från styrelsen för stadens elektricitetsverk förelåg skrivelse med hemställan om, att 
stadsfullmäktige måtte besluta följande: 
 
att godkänna den ändring i verkets kontrakt med Kungl. Vattenfallsstyrelsen, varigenom 
Trollhätte Kraftverk berättigas att i stället för nuvarande 25-per. leverera 50-periodig 
växelström på i övrigt oförändrade villkor; 
 
samt att giva styrelsen bemyndigande att med Trollhätte Kraftverk ingå bindande 
överenskommelse angående sättet och villkoren för denna omläggens utförande. 
 
Ifrågavarande omläggning skulle draga en kostnad för verket av cirka 4.000 kronor. 
 
Herrar ordföranden, vice ordföranden, och Luckey talade för bifall till framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande begäran. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
JOHN STERNER. 
AXEL LJUNGBERG. 
KARL KÄLLÉN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 2 juli 1924 kl. 2. e. m. betygas 
 
JOHN STERNER. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1924 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 27 augusti 1924. 
 
§ 98. 
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Herr vice ordföranden hade under herr ordförandens bortavaro utfärdat kallelse till detta 
sammanträde, då frågan om stensättning av nedre delen av Färgaregatan fordrade skyndsam 
behandling. 
 
§ 99. 
Herr vice ordföranden meddelade stadsfullmäktigeledamöterna vad här ovan i § 98 sagts samt 
ledde dagens förhandlingar. 
 
Upprop förrättades, varvid herrar ordföranden, Löfving, Alexandersson och Wallin voro 
frånvarande med anmälda förfall. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 100. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 101. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Brännberg och Ehnberg. 
 
§ 102. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg meddelande om, att nämnden bifallit stadsfullmäktiges 
framställning om att få framföra det nuvarande renhållningssystemet till utgången av 
innevarande år och från drätselkammaren att den träffat överenskommelse med den nuvarande 
entreprenören, herr C. A. Nilsson, om fortsättande med verkställande av renhållningen för 
tiden f. o. m. den 1 oktober t. o. m. den 31 december detta år mot en ersättning av 3.350 
kronor och på villkor enligt kontrakt upprättat mellan hälsovårdsnämnden i Lysekil och 
bemälde Nilsson den 25 september 1919. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande av den sålunda träffade överenskommelsen 
lägga dessa meddelanden till handlingarna. 
 
§ 103. 
Herrar byggmästaren Rob. G. Christensson och stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist avsade 
sig genom föreliggande skrivelser ledamotskap av renhållningsstyrelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto godkänna dessa avsägelser och uppdrogo åt valkommittén att 
upprätta förslag å ledamöter i de avgångnas ställe. 
 
§ 104. 
Änkan efter hamnkaptenen F. A. Mellander, fru Ida Mellander, hade hos hamnstyrelsen 
hemställt om erhållande av pension med skäligt belopp. 
 
Hamnstyrelsen hade beslutit överlämna ärendet till stadsfullmäktige samt att av principiella 
skäl avstyrka dylik pensions beviljande. 
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Herr ordförande i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som beslutit 
att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till ansökningen på av hamnstyrelsen anförda skäl. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Ehnberg framhöll, att ett bifall härvidlag visserligen kunna medföra vissa konsekvenser, 
men att framställningen dock vore behjärtansvärd, då fru Mellander har tre minderåriga barn 
att försörja. Ansåg, att det hänsyn till avlidne hamnkapten Mellanders 23-åriga tjänstetid vore 
önskligt, om hamnstyrelsen och drätselkammaren kunde finna någon passande form för att 
hjälpa hans änka, så att hon icke komme att behöva anlita fattigvården. 
 
Yrkade med hänvisning till detta yttrande ärendets återremiss till hamnstyrelsen och 
drätselkammaren. 
 
Herr Ekblad kunde inte finna några själ för bifall till framställningen och yrkade avslag å 
densamma. 
 
Herr Ljungberg ansåg det tråkigt, att man skulle behöva intaga samma ståndpunkt i frågan 
som hamnstyrelsen och drätselkammaren, men att det ej vore annat val, då ingen pensionering 
vore inrättad för befälhavarna själva. Understödde avslagsyrkandet.  
 
Herr Westling trodde dock ej, att ställningen i ifrågavarande dödsbo vore fullt så dålig, som 
bouppteckningen utvisade, då fastigheten upptagits ganska lågt mot dess verkliga värde, och 
instämde i avslagsyrkandet. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering att avslå framställningen. 
 
§ 105. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande stensättning av viss del av 
Färgaregatan: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 augusti 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson och Christenson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 127. Från stadsingenjören hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Innan det beslutade arbetet i Färgaregatan igångsättes, har undertecknad velat framföra 
tanken på en revision av det gamla förslaget, som avser reparation av nuvarande rännstenar 
och körbana. 
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Under årens lopp har visat sig, att vid häftiga regntillfällen gatukorset vid Kvarngatorna 
ständigt översvämmas och rännilar i gatan uppstå. Att förebygga dylik översvämning synes så 
gott som omöjligt. Till följd av gatans upprivning medföres all finare sand, som sedan avsätter 
sig i rännstenarna. 
 
Enda sättet att bäst avhjälpa dessa olägenheter vore att stensätta gatan från torget och uppåt 
förbi Kvarngatornas korsning med smågatsten i vilket fall lämpligt vore att fortsätta med 
nuvarande kantstenar i hörnet vid torget då rännstenen komme utanför nuvarande trappor. 
Kantstenen kunde lämpligen sluta där stensättningen slutar, men rännstenar av tuktad sten 
fortsätta rätlinjigt upp. I övrigt skulle tidigare förslag Alt. I följas. 
 
Frånsett ovan relaterade olägenheter borde denna livligt trafikerade gatudel stensättas redan 
av det skäl, att underhållet av densamma blir alltför drygt. 
 
Jag kan därför intet annat än vädja till Drätselkammaren, att nu, då ändå något skall göras, 
genom att anslå här nedan beräknade merkostnader, sätta gatan i fullgott skick. 
 
Kant- och gatsten finnes. 
 
Kostnadsberäkning. 
 
Avståndet ca: 60 meter, körbanans bredd 5 meter. 
 
450 kvm. Upphuggning, harpning samt borttransport av sten  450:- 
Transport av sand, kant- och gatsten    400:- 
300 kvm. sättning, stämpling av körbana inkl. hantlang.  600:- 
150 kvm. sättning, stämpling av gångbana med kantsten  300:- 
      2.050:- 
 
Avgår beräknad kostnad för denna gatudels ordnande enligt Alt. I.  500:- 
    Merkostnad kr. 1.550:- 
 
Lysekil i juli 1924. 
 
  SVEN H. LUNDGREN. 
 
Drätselkammaren, som insåg fördelen av att nu på en gång sätta gatan i fullgott och för en 
längre framtid hållbart skick, beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige förorda detta arbetes 
utförande och att för ändamålet beviljas ett tilläggsanslag å kronor 1.550 att upptagas i 1925 
års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Följande talare yttrade sig den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ekblad: Att stensättning av ifrågavarande gatubit nog vore nödvändig, men att hela gatan 
behövde stensättas. Tvivlade dock på hållbarheten att sätta med smågatsten samt uttalade 
önskemålet att storgatsten, sort III, måtte, om sådan är tillgänglig, användas. 
 
Herr ordföranden medgav, att det kunde förefalla skäl för antagandet, att sättning med 
smågatsten ej bleve lika hållbar som med större sten, men att man dock härvidlag ej behövde 
hysa dylika farhågor, då bottnen för sättningen är fast, och man är viss om arbetets ordentliga 
utförande. 
 
Yrkade bifall till den föreliggande framställningen. 
 
Herr Tinggren ansåg det i längden billigast att nu låta stensätta ifrågavarande gatudel. 
Framhöll, att sättningen med smågatsten säkerligen skulle bliva hållbar mot den hårda botten 
och anförde exempel härpå från Uddevalla. 
 
Herr Pettersson framhöll lämpligheten av att förstärka gatubotten med grov skärv, vilken 
endast skulle betinga forslingskostnaderna. 
 
Herr Brännberg fann det betänkligt att under det löpande året besluta utförandet av ett arbete, 
för vilket kostnaderna skulle uttaxeras under nästa år. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslutade stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
drätselkammarens förslag i ärendet, dock skulle vederbörlig hänsyn vid ifrågavarande arbetes 
utförande tagas till herrar Ekblads och Petterssons uttalanen. 
 
§ 106. 
Rörande markförsäljning och eventuellt markutbyte från det staden tillhöriga området på 
Slätten förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 augusti 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson och Christenson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 129. En så lydande skrivelse föredrogs: 
 
”Till Lysekils Stads Drätselkammare. 
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Som Byggnadsföreningen Hoppet på Slätten är spekulant på en tomtbit tillhörande stads 
egendom å Slätten belägen emellan nämnda förenings tomt och vägen som går till 
Valbodalen, önskar vi få veta billigaste pris per meter på nämnda tomt, och är nämnda 
förening villig att genom utbyte av sin tomt till väg enligt stadsingenjörens förslag. 
 
Högaktningsfullt 
Slätten per Lysekil den 29 juli 1924. 
 
Å Byggnadsföreningen Hoppets vägnar: 
A. J. ISAKSSON.” 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till 
sökanden få försälja ifrågavarande markstycke, som innehåller en areal av cirka 575 kvm., för 
ett pris av en (1) krona och 25 öre per kvm. så ock, att om så erfordras, få göra markbyte som 
i ansökningen nämts. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt uppdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
På yrkande av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens 
föreliggande framställning. 
 
§ 107. 
Nedannämnda tvenne skrivelsen rörande upplåtelse av tomt för museum förelågo: 
 
Från Fornminnessällskapet Vikarvet med begäran att stadsfullmäktige åt detsamma måtte för 
billigt pris försälja en tomt i och för uppbyggande av ett bohuslänskt museum i Lysekil, och 
hade samhället ansett såsom lämplig tomt övre delen av tullträdgården; 
 
från konsortiet till främjande av Lysekils museifråga med hemställan att stadsfullmäktige 
måtte för samma ändamål reservera en tomt i Flaggberget enligt skrivelse bifogad kartskiss. 
 
Då både dessa skrivelser hade enahanda syftemål och huvudsakligen företrädde samma 
intressenter, hade drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat 
skrivelserna, behandlat dem såsom ett enda ärende samt däröver avgivit följande yttrande: 
 
”Drätselkammaren, som icke kunde finna någon av de för ändamålet föreslagna platserna 
lämplig, beslöt enhälligt att i stället hos stadsfullmäktige förslagsvis förorda upplåtande av 
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nyttjanderätten till en plats i Stadsparken vid Drottninggatan i enlighet med av 
stadsingenjören Lundgren upprättad kartskiss. 
 
Kammaren ville, om detta förslag av stadsfullmäktige framdeles godkändes, att de i samhället 
för museifrågan intresserade sammansluta sig för att i saken vidare underhandla med 
kammaren, som ville söka att i möjligaste mån tillmötesgå dem vid blivande underhandlingar 
härutinnan.” 
 
Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen:  
 
Herr Westling meddelade, att denna fråga nu blivit aktuell genom en donation, om vars 
innehåll man dock ej ännu hade visshet. Föreslog ärendets bordläggning. 
 
Herrar Ehnberg och Evald I. Andersson understödde detta förslag. 
 
Herr Ljungberg föreslog med hänsyn till det av drätselkammaren avgivna yttrandet, att 
ärendet måtte remitteras till parkstyrelsen. 
 
Herr Brännberg instämde i detta förslag under uttalande av önskvärdheten att parkområdet ej 
måtte inkräktas genom dylik byggnad, då man säkerligen kunna finna lämpligare plats för 
ändamålet på annat håll i staden. 
 
Herrar Ekblad och Björsell delade denna synpunkt. 
 
Herr ordföranden ansåg däremot, att Stadsparken icke skulle lida av, om där uppfördes en 
liten byggnad i tilltalande stil. 
 
Sedan herrar Westling och Eval I. Andersson avstått från bordläggningsyrkandet och anslutit 
sig till yrkandet om remiss till parkstyrelsen, beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla 
sistnämnda yrkade. 
 
§ 108. 
Från styrelsen för stadens vatten och kloakledningar förelåg följande skrivelse:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträdet med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 14 aug. 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Brännberg och Malmrot samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 38. Från Slättens municipalsamhälle förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Lysekils Stads Vatten- och kloakstyrelse. 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 66 
 

 
Med anledning av vår anhållan av den 14 nästlidne juli om tillkoppling i Eder kloakbrumm 
vid Landsvägsgatan emellan Ferd. Hanssons och H. Anderssons arvingars fastigheter för den 
ledning som Slättens samhälle har påtänkt att nedlägga, blev på Edert sammanträde den 15 
juli icke tillstyrkt, utan i dess ställe beslöts att hos stadsfullmäktige föreslå och tillstyka, att 
dylik koppling må få ske i befintlig ledning vid sjukhusvägen så få vi ånyo anhålla, att vår 
ovannämnda ansökan av den 14 juli må upptagas av Eder till förnyad behandling på den 
grund, att den av Eder föreslagna och tillstyrkta kopplingen vid sjukhusvägen är för oss 
omöjlig att utföra, då avvägningsresultatet på marken är 2,40 m. nedifrån och uppåt räknat. 
 
I hopp om att denna vår ansökan bifalles, äro vi tacksamma för svar härå så fort ske kan. 
 
Slätten den 11 augusti 1924. 
 
Å Slättens Municipalsamhälles vägnar: 
H. J. MELLGREN.  C. L. ELIASSON. 
Municipalnämndens Ordf.  Hälsovårdsnämndens Ordf.” 
 
Styrelsen beslöt enhälligt, med ifrångående av sitt beslut av den 15 juli i ärendet, hos 
stadsfullmäktige tillstyrka, att dylik koppling må få ske enligt den föreliggande ansökningen.  
 
Mot detta beslut anmälde stadsingenjören avvikande mening, då han ansåg, att stadens 
ifrågav. huvudkloakledning är av den beskaffenhet, att den icke för framtiden med trygghet 
kan användas för att i densamma hava nämnda ledning från Slätten kopplad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Mattsson redogjorde för ärendets behandling i vattemstyrelsen och yrkade bifall till 
framställningen. 
 
Herr Ludv. Andersson understödde detta yrkande. 
 
Her Ehnberg ansåg det önskligt, om det nu kunde bliva en nöjaktig lösning på denna fråga 
men föreslog den bestämmelsens inrymmande i det blivande beslutet, att Slättens samhälle 
skulle hava skyldighet deltaga i kostnaderna fr avhjälpande av framtida eventuella skador på 
den ledning det här vore fråga om att få inkoppla kloakledningen från Slätten 1. 
 
Herr Ekblad fann det onödigt inrycka dylik bestämmelse i beskutet och instämde i herr 
Mattssons yrkande. 
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Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att med avslag å det av 
Ehnberg framlagda tilläggsförslaget bifalla vattenstyrelsens föreliggande framställning. 
 
§ 109. 
Från styrelsen för stadens elektricitetsverk förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med Styrelsen för Lysekils Stad 
Elektricitetsverk den 28 juli 1924. 
 
Närvarande: herrar vice ordföranden, Löfgren, Johansson, Mattsson och von Gegerfelt samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 59. Firman A. K. Fernström hade begärt leverans av elektrisk energi, cirka 25 hkr., till sina 
stenbrott i Stångehuvudbergen. 
 
Ingenjör Eliasson hade approximativt beräknat anläggningskostnaderna till kronor 5.000 för 
leverans av 380 volt växelström. 
 
Styrelsen beslöt bordlägga frågan samt överlämnade åt herr ordföranden att bestämma om 
huruvida ingenjör Eliasson borde hitkallas för denna fråga samt utfärda kallelsen till nytt 
sammanträde. 
 
Samtidigt beslöt styrelsen att ingå till stadsfullmäktige och begära bemyndigande att utföra 
anläggningen för den händelse överenskommelse kan träffas kan träffas med A. K. Fernström 
angående pris och övriga villkor för leveransen. 
 
Som ovan  
IVAR HYLLENGREN. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   IVAR HYLLENGREN”. 
 
Herr ordföranden ansåg, att verkets styrelse borde äga frihet att själv träffa dylik 
överenskommelse. 
 
Herr Brännberg framhöll, att, då en sådan leverans är förbunden med stora utgifter för verket, 
det dock är skäl för att stadsfullmäktige uttala sig i frågan. 
 
Herr Westling, at firman Fernström själv låter utföra anläggningen och sedan får tillgodoräkna 
sig 10 % avdrag därå per år vid uppgörelse för levererad elektrisk energi, ovh motiverade 
talaren detta förslag med, att om verket byggde ledningen, och driften vid firmans stenhuggeri 
komme att efter någon tid nedläggas, så skulle staden drabbas av förlust. 
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Herr Ljungberg framhöll, att anläggningen ej bleve dyrare om den överfördes av verkets 
arbetare, och om så skulle hända, att driften i ifrågavarande stenhuggeri bleve nedlagd, så 
hade ju verket ändå kraftledningen dit kvar, vilken dock senare kunde komma till användning. 
Verket får för övrigt finna sig i att ikläda sig sådana risker och taga det säkra med det osäkra. 
 
Yrkade, att stadsfullmäktige måtte överlämna frågan till verkets styrelse, för att denna på 
bästa sätt träffar avtal i saken med bemälda firma. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att med avslag å herr 
Westlings förslag bifalla herr Ljungbergs yrkande i ärendet. 
 
§ 110. 
Konungens Befallningshavande i Göteborg och Bohus län hade genom magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande över Riksdagens skrivelse till Konungen angående skattutjämning 
för synnerligen skattetyngda städer. 
 
Stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, hade avgivit följande förslag 
till yttrande i ärendet, vilket förslag nu lästes: 
 
”Stadsfullmäktige få härmed på grund av flera års erfarenhet bekräfta det trängande behovet 
av en sådan utjämning också för dessa städer och att till grund för en sådan lägges hela den 
kommunala skattebörda, som påvilar staden i fråga för bestridande av utgifter för alla 
kommunala ändamål, som befunnits nödvändiga, alltså icke blott utdebiteringen för kyrka, 
folkskola och fattigvård till ett visst belopp.” 
 
Herrar ordföranden och Brännberg yrkade, att stadsfullmäktige måtte antaga detta förslag att 
såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas, och beslöto stadsfullmäktige i 
enlighet härmed. 
 
§ 111. 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande över herr E. F. Lindboms ansökan att för Byggnadsföreningen Fast 
Vänskaps u. p. a. räkning få tillstånd att utan hinder av lagen av den 30 maj 1919, § 8, om 
begränsning av tiden för idkande av handel och viss annan rörelse, vid danstillställningar, 
basarer och dylika tillställningar i nämnda förenings lokaler i huset n:o 31 vid Skottegatan här 
i staden saluhålla konfektyrer, karameller, frukt m. m. jämväl å tider då handel i bod är 
förbjuden, från kl. 5 e. m. till 12 e. m. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till denna ansökan. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Justerat: 
JOHN STERNER. 
C. BRÄNNBERG. 
AUG. EHNBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 23 september 1924 kl. 2 e. m. betygas 
 
JOHN STERNER. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1924 Lysekils N:r 8 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 12 september 1924. 
 
§ 112. 
Upprop förrättades, varvid herrar Björsell och Wallin voro frånvarande med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 113. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 114. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ehnberg och 
Alexandersson. 
 
§ 115. 
Till ledamöter i renhållningsstyrelsen för tiden t. o. m. 1927 års utgång efter herrar 
byggmästaren Rob. G. Christenson och stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, som avsagt sif 
dylikt ledamotskap, valdes i enlighet med valkommitt+ens förslag herrar handlanden P. A. 
Malmrot och Evald Andersson. 
 
§ 116. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 6 sistlidne juni under § 72 i protokollet att 
utse en kommitté av tre personer för att underhandla i badhusfrågan med vederbörande. 
 
Till dylika kommitterande valde stadsfullmäktige vid sitt sammanträde den 20 sistlidne juni 
enligt § 88 i protokollet herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner och 
ombudsmannen C. G. Tinggren med den förenämnde såsom sammankallande. 
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Herr ordföranden hemställde till herr vice ordföranden, att denne i egenskap av dylik 
kommittéledamot måtte redogöra för ifrågavarande underhandlingar. 
 
Sådan redogörelse lämnades nu av herr vice ordföranden och innehöll i huvudsak följande: 
 
Att själva resultatet av dessa förhandlingar redan är klarlagt för stadsfullmäktiges ledamöter 
på respektive gruppmöten, och vad som officiellt kunde meddelas vore, att kommitterade 
konfererat i saken med riksantikvarien Sigurd Curman och doktor Hjalmar Fries. 
 
Kommitterades strävan hade ju varit att höra ett klart besked om huruvida bolagets styrelse 
hade för avsikt att nästa år hålla badhusrörelsen öppen. På dylik förfrågan hade emellertid 
svarats ett bestämt nej, och att intressenternas mål vore att sälja Badinrättningen till enskild 
person eller bolag, men att deras önskan helst vore, att staden hade intresse för att köpa 
badanläggningen, i vilket fall den skulle säljas för lägre pris än till någon annan spekulant. 
 
Härmed är alltså konstaterat, att bolaget ice kommer att vidare öppna sagda rörelse, o. då 
kommer osökt frågan, huruvida staden har nytta av rörelsen eller ej, och om det skall göras 
något för densammas bibehållande eller icke. Ett nedläggande av badhusrörelsen för alltid 
skulle säkerligen medföra tråkiga konsekvenser för samhället, och man bleve absolut tvungen 
att förr eller senare skaffa staden ett varmbadhus, och ett sådant måste byggas så, att det 
kommer att motsvara tidens krav och bleve i följd därav ej billigt. 
 
Kunde nu badhusbolaget avyttra anläggningen till någon enskild person eller till ett bolag, och 
det vore hopp om, att rörelsen bleve bedriven på ett rationellt sätt, så skulle nog ingen av 
samhällets medlemmar hysa annat än intresse därför. 
 
Att redan i dag framlägga något förslag om huru det hela skulle ordnas, för den händelse 
staden ekonomiskt skulle intressera sig för rörelsen, är av många och lätt förklarliga skäl 
svårt, ty det kräves tid för att stadsfullmäktiges ledamöter skola på ett väl övertänkt sätt kunna 
sätta sig in i denna fråga med dess många och vidlyftiga detaljer. 
 
Herr ordföranden ansåg, att det för närvarande ej vore annat val än att bordlägga ärendet, 
vilket han även yrkade. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 117. 
Genom magistraten hade Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län begärt 
stadsfullmäktiges förklaring på grun av herr Aug. Ehnbergs besvär hos Konungens 
Befallningshavande mot stadsfullmäktiges beslut av den 13 sistlidne maj om tiden för 
Stadshotellets, Stadsparkens och Grand Hotells spirituosaserveringars öppethållande. 
 
Besvärsskrivelsen var av följande lydelse: 
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”Till Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län. 
 
Med bifogande av såväl utdrag av protokollet, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 13 maj 1924 jämte å samma utdrag antecknat bevis om protokollets 
delgivning den 26 juni 1924, Bilaga A, som och av till grund för sammanträdet liggande 
föredragningslista, Bilaga B, får undertecknad härmed vördsamt avgiva nedanstående 
klagomål: 
 
Stadsfullmäktige i Lysekil ha vid omförmälda sammanträde den 13 maj beslutit hos 
Kongungens Befallningshavande i länet tillstyrka beviljandet av vissa restaurangers 
öppethållande till kl. 12 e. m., då ansökan om sådana rättigheter till Konungens 
Befallningshavande ingivits. 
 
Emellertid föreskriver Kungl. förordningen om kommunalstyrelsen i stad av den 21 mars 
1862 § 35, att kallelse till sammanträde skall, så vitt möjligt ör, upptaga de ärenden, som vid 
överläggning skola förekomma, eller där saken ej tål uppskov minst dagen förut. 
 
Så har emellertid icke skett, vad här omhandlade ärende vidkommer, det har icke ens 
upptagits å till grund för sammanträdet liggande föredragningslista, som framgår av nämnda 
lista, Bilaga B. Beslutet har alltså icke tillkommit i laga ordning, vadan jag med stöd av 
förutnämnda Kungl. förordning om kommunalstyrelse i stad den 21 mars 1862 § 76 yrkar 
beslutets upphävande. 
 
Den till grund för beslutet liggande skrivelsen av herrar Arnold Ohlsson och C. J. Nilsson är, 
som av Bilaga A framgår, avsedd för stadsfullmäktiges ordförande i Lysekil. för att kunna 
föranleda beslut från stadsfullmäktige, måtte den alltså upptagas som särskild motion. Så har 
ej skett, och stadsfullmäktige ha givetvis ingen laglig befogenhet att fatta beslut i 
privatangelägenheter. 
Men låtom oss antaga att hrr ordföranden i stadsfullmäktige vid ärendets behandling hållit för 
troligt, att densamma utgjorde hans eget val vid sammanträdet framlagda förslag, så är det 
emellertid påtagligt, att stadsfullmäktige i Bilaga A omförmälda beslut att omedelbart 
företaga ärendet till avgörande är olagligt. 
 
Kungl. förordningen om kommunalstyrelse i stad av den 21 mars 1862 § 36 förbjuder 
nämligen uttryckligen omedelbart avgörande av vid samma sammanträde väckt förslag. Detta 
är så mycket mera anmärkningsvärt, som yrkande på ärendets remittering vid 
stadsfullmäktiges sammanträde gjorts. Besluts tillkomst står sålunda uppenbarligen i strid mot 
allmän lag och författning. 
 
Vad herrar Arnold Ohlssons och C. J. Nilssons framställning i och för sig vidkommer, finnes 
ingen anledning att för närvarande överklaga densamma, då Konungens Befallningshavande 
ej äger i lag grundad rätt att till densamma lämna bifall, i den ordning den för närvarande 
föreliggande. 
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På grund av vad jag ovan anfört, tillåter jag mig ödmjukligen anhålla, att stadsfullmäktiges i 
Lysekil ovan överklagade beslut av den 13 maj 1924 såsom icke i laga ordning tillkommet 
men i strid mot allmän lag och författning §§ 35 och 36 av Kungl. förordningen om 
kommunalstyrelse i stad den 21 mars 1862 måtte med oberopande av § 76 av sistnämnda 
författning till all kraft och verkan upphävas. Om rätt att inkomma med påminnelser anhålles. 
 
Lysekil den 14 Juli 1924. 
 
Vördsammast 
AUG. EHNBERG. 
 
Herr ordföranden framförde följande skriftliga förslag att såsom stadsfullmäktiges förklaring i 
ärendet avgivas: 
 
P. M. 
 
Genom resolution den 16 juli 1924 har Lönsstyrelsen anmodat Magistraten att infordra 
Stadsfullmäktiges förklaring i anledning av de besvär, Aug. Ehnberg anfört över 
Stadsfullmäktiges beslut den 13 sistlidne mah, upptaget under § 66 i protokollet, rörande 
öppethållande av utskänkningslokalerna i Stadshotellet, Stadsparken och Grand Hotell 
härstädes. 
 
Med anledning härav beslöto Stadsfullmäktige erinra om att Stadsfullmäktiges beslut endast 
innefattar att, då framställning om ifrågavarande öppethållande ingives till Konungens 
Befallningshavande, stadsfullmäktige (eller rättare sagt 12 ledamöter av Stadsfullmäktige vara 
beredda att tillstyrka framställningen. Beslutet är sålunda, på sätt det är avfattat, endast att 
anse såsom en meningsyttring i frågan, avsedd att tjäna till ledning för innehavarna av 
ifrågavarande restauranter rörande de utsikter, som kunde förefinnas för bifall till 
framställningar i ärendet. Då sådana framställningar inkomma till Konungens 
Befallningshavande, kunna dessa givetvis remitteras till Magistraten för Stadsfullmäktiges 
yttrande. Stadsfullmäktige måtte då på nytt meddela yttrande i ärendet, vilket yttrande 
naturligtvis icke kan vara bundet av det förut fattade beslutet. 
 
På grund av vad sålunda anförts, skulle Stadsfullmäktige hos Länsstyrelsen hemställa, att de i 
ärendet anförda besvären måtte lämnas utan avseende. 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Her E. W. Olsson framhöll, att frågan kunde tolkas på olika sätt, beroende på från vilken 
synpunkt den ses, dock hade talaren ej fattat stadsfullmäktiges beslut i saken endast såsom ett 
uttalande som ett rent beslut. Huruvida frågan vore lagligt behandlad eller ej, då den ej varit 
upptagen å förläggningslistan eller framkommit som motion av någon 
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stadsfullmäktigeledamot, kunde han uttala sig om men ville dock påpeka, att även om ärendet 
ansåges vara upptaget såsom motion av herr ordföranden, det likväl ej bort avgöras utan 
remiss till nykterhetsnämnden , varom yrkade vid ifrågavarande sammanträde framställts. 
Påpekade att, då det enligt gällande lag icke får förtäras rusdrycker i serveringslokal, sedan 
tiden för dylik utskänkning gått till ända, det vore svårt förstå, varför man behövde en hel 
timme för lokalernas utrymmande. Uttalade sin anslutning till de föreliggande besvären. 
 
Herr Westling sade sig icke kunna vara med om att stadsfullmäktige ingiva ansökan till 
Konungens Befallningshavande om utsträckning av tiden för spirituosaservering och ansåg, 
att sådan ansökan må respektive källarmästare själva göra, varefter vederbörande myndighet 
infordrar stadsfullmäktiges yttrande över ansökningen. Fann förslaget till förklaring i ärendet 
egendomlig. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg, att reservanterna mot ifrågavarande beslut mycket väl 
kunde vara tillfreds med det föreliggande förslaget till förklaring. Påpekade dessutom, att det 
icke torde finnas någon enda restaurang i riket, där man utrymmer lokalerna omedelbart efter 
spirituosaserveringens upphörande, en sak som i övrigt ju vore otänkbar.  
 
Herr Ekblad: Att då III klass serveringarna kunna utrymmas på bestämt klockslag, så bör det 
ej vara större svårighet därvidlag beträffande I och II klass serveringarna. Skulle så vara 
förhållandet, att dessa senare varit öppna längre än till kl. 11 e. m., så hava innehavarna därav 
gjort sig skyldiga till olagligheter, och ordningsmakten har varit för efterlåten. 
 
Herr ordföranden redogjorde för ärendets förhistoria varav framgick, att samma ärende 
tidigare behandlats i nykterhetsnämnden. Vidare hänvisade talaren till ett åklagaremål i 
Stockholm, som anhängiggjorts mot souschefen på Mosebacke restaurang beträffande 
lokalernas öppethållande efter serveringens slut. Detta mål hade allmänne åklagaren själv 
nedlagt på grund av svarandens invändning om möjligheten av att kunna stänga precis på det 
klockslag, då spirituosaserveringen upphör. 
 
Herr E. W. Olsson: Att det kunde medföra oanade konsekvenser, om man ansåge remiss av ett 
ärende obehövlig till en nämnd eller styrelse på den grund att ett liknande ärende där förr 
behandlats. 
 
Herr ordföranden påpekade, att han sagt ”samma” ärende och ej ”liknande”. 
 
Herr Mattsson: _Herr Ehnbergs klagoskrift har givetvis tillkommit därför, att stadsfullmäktige 
ej remitterat till nykterhetsnämnden. Det förefaller ock som om vissa personer, vilka aldrig 
besöka en restaurang, ha mycket svårt att sätta sig in i de förhållanden det hät rör, ty nu, då ett 
förslag till förklaring föreligger, vilket rimligen borde tillfredsställa reservanterna, så finna de 
det dock oantagligt. Framhöll nödvändigheten av jämkningar i en lag, som eljest med en viss 
nödvändighet gör såväl källarmästare som restaurangbesökare till lagbrytare. Yrkade bifall till 
förslagets antagande.  
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Herr Westling: Att ärendet ej kungjorts genom tidningarna ej heller varit upptaget å 
kallelselistan, och att detsamma ej varit av så brådskande beskaffenhet som lagen avser. 
 
Herr Ljungberg, som ej varit med om ärendets behandling i stadsfullmäktige, fann dock, att 
det förfarits formellt felaktigt, då det avgjorts utan vare sig bordläggning eller remiss. Talaren 
framhöll ock, att klaganden i sin besvärsskrivelse ej fullt korrekt återgivit lydelsen av § 35 om 
kommunstyrelse i stad. 
 
Herr vice ordföranden understödde herr Mattssons yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på å 
ena sidan att antaga det föreliggande förslaget till förklaring i ärendet och å andra att 
instämma med klaganden förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill antaga det föreliggande förslaget till förklaring i ärendet, röstar ja; 
 
Den det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att instämma med klaganden.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herrar Ljungberg, Brännberg och Ehnberg 
ej deltogo, de båda förstnämnda emedan de ej deltagit i ifrågavarande beslut av den 13 
sistlidne maj och den sistnämnde därför, att han var klagande i saken, röstade herrar vice 
ordföranden, Luckey, Mattsson, Löfving, Tinggren, Karlsson, Ludv. Andersson, Fritz Olsson, 
Sandström och fröken Wallentin samt herr ordföranden ja, men herrar Ekblad, Otto Olsson, 
Källén, Alexandersson, Pettersson, E. W. Olsson, Westling och Evald I. Andersson nej. 
 
Med 11 ja- och 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att antaga det föreliggande 
förslaget till förklaring i ärendet. 
 
§ 118. 
Från nykterhetsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet med nykterhetsnämnden i Lysekil den 25 augusti 1924. 
 
Närvarande: herrar Ehnberg, Olsson, Elmqvist, Andersson, fröken Andersson och 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 56. Enhälligt beslöts att ingå med begäran att Stadsfullmäktige må hos Kungl. Maj:ts 
Befallningshavande anhålla att förbud må utfärdas för Karlssons bryggeri och Prippps 
nederlag att här i staden annorlunda än i hemmen utlämna maltdrycker klass II under de tider 
serveringarna för dylika drycker inom staden hållas stängda. 
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Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
AUG. EHNBERG. E. W. OLSSON. HULDA ANDERSSON. 
JOHAN ELMQVIST. EVALD ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget betygar: EMIL LÖFBERG.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr borgmästaren Sundberg anförde, att han med anledning av detta ärende gjort sig 
förvissade om innehållet av den resolution, som *Konungens befallningshavande utfärdat för 
herr Patrik Johansson (Pripps nederlag) rörande försäljning av pilsnerdricka, och att denna 
resolution begränsade tiden för dylik försäljning till kl. 7 e. m. vardagar och till kl. 5 e. m. 
före sön- och helgdag. Rättigheten för sådan försäljning från Karlsons bryggeri vore dock 
vida rymligare, vadan nykterhetsnämndens skrivelse kunde äga tillämpning för sistnämnda 
försäljning. 
 
Herr Ehnberg framhöll, att anledningen till den föreliggande framställningen vore önskemålet 
att få ett slut på pilsnerdricksförtäringen i det fria, exempelvis det s. k. Lorensberg i 
Flaggberget, och att det i nykterhetsavseende skulle mycket vinnas, om avhämtning av 
pilsnerdricka från ifrågavarande försäljningsställen upphörde samma tid som serveringarna i 
staden för samma dryck. Anförde som jämförelse i detta hänseende Strömstad. 
 
Yrkade bifall till nykterhetsnämndens föreliggande framställning.  
 
Herr borgmästaren Sundberg påpekade, att enligt lagen har ett bryggeri i förevarande 
hänseende en förmånlig undantagsställning, för såvida det ej kan styrkas, att verkliga 
oordningar åstadkommits genom dylik försäljning, en sak som ej härvidlag varit fallet. 
 
Herr Ekblad: skulle ett bifall till nykterhetsnämndens framställning verka på det sätt, att 
endast den ene av de båda ifrågavarande försäljarna nåddes av de åtgärder, som bleve en följd 
därav, så vore detta ytterst partiskt. 
 
Yrkade med hänvisning till detta yttrande avslag å framställningen. 
 
Herr Brännberg yttrade, att om man passerar Kungsgatan en lördagseftermiddag, så företer 
gatulivet en bild lämnande mycket övrigt att önska i nykterhetshänseende, men skulle 
inskränkningen av pilsnerdricksförsäljningen endast beröra den ene av de båda 
försäljningarna, så vore ju därmed intet vunnet. 
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Herr ordföranden hyste farhågor för, att om man inginge till Konungens Befallningshavande 
med dylik framställning utan att med bestämdhet kunde påvisa skedda oordningar på grund av 
bemälda pilsnerdricksförsäljning, så kunde man med ganska stor sannolikhet förvänta ett 
avslag å framställningen. 
 
Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Ljungberg uttalade önskemålet av att få trafiken med sagda försäljning sträckt men hyste 
den förhoppningen, att om man hemställde till vederbörande försäljare att upphöra med denna 
försälning till personer, vilka bevisligen missbruka sådan vara, dessa försäljare då skulle 
humant tillmötesgå en sådan hemställan. 
 
Fröken Wallentin anförde sina synpunkter i Frågan grundade på trettonårig erfarenhet såsom 
lärarinna i det intill Flaggberget belägna skolköket. Det hade exempelvis icke varit sällsynt, 
att pilsnerdricksförtärande personer gjort vistelsen i skolköket osäker, och det hade t. o. m. 
hänt, att berusade personer sökt intränga där, så att man varit tvungen skydda sig genom att 
rigla dörrarna. Talaren hade visserligen telefonledes rapporterat saken till stadsfiskalen, men 
denne hade dock ej funnit någon fara ligga i en dylik friluftsservering. Sällan hade någon 
polis syntes till i Flaggberget för att hindra oordningarna. Ansåg önskvärt att förbud mot 
pilsnerdrickning i det fria å nämnda plats måtte utfärdas. 
 
Herr Alexandersson upplyste, att polisen varje dag besökt platsen, men att den dock hållit sig 
mest till den åt Drottninggatan vettande delen av Flaggberget. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll svårgheterna av att för en fridlysning av platsen kunna 
uppdraga sådana gränser, att ett beslut i den riktningen kan av Konungens Befallningshavande 
fastställas. Meddelade i samband härmed, att en person åtalats vid härvarande rådstuvurätt, för 
att han förtärt pilsnerdricka på det s. k. Lorensberg, men att han frikänts. 
 
Herr westling ville påpeka nykterhetsnämndens oavvisliga skyldighet att övervaka 
nykterhetstillståndet i samhället och trodde dock, att ifrågavarande område kunde bliva 
fridlyst. 
 
Herr vice ordföranden delade de av herr ordföranden framlagda synpunkterna i saken och 
understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Sedan herrar Ehnberg och Ekblad förenat sig med bordläggningsyrkandet, beslöto 
stadsfullmäktige att enhälligt befalla detsamma. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
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AUG. EHNBERG. 
C. I. ALEXANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 2 oktober 1924 kl. 2 e. m., betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1924 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 oktober 1924. 
 
§ 119. 
Upprop förrättades, varvid herr Brännberg var frånvarande med anmält förfall.  
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 120. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 121. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Wallin och Pettersson. 
 
§ 122. 
Till förnyad behandling upptogs det av stadsfullmäktige den 6 sistlidne juni under § 73 i 
protokollet bordlagda ärendet rörande nytt system för stadens renhållning. 
 
Från drätselkammaren förelåg nu en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 augusti 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson och Christenson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 125. T. f. förste provinsialläkaren, doktor John Rohlin, hade rörande ifrågasatta platser för 
renhållningsstation avgivit utlåtande, vilket nu förelåg. 
 
Utlåtandet rörde sig om följande alternativ. 
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I. Plats i närheten av Rotemyren. II. Plats intill kyrkogården i Dalskogen. III. Plats i Dalsvik. 
IV. Plats söder om Utbergs ställe. 
 
De båda förstnämnda alternativen hade avstyrkts, och de båda sistnämnda tillstyrkts. 
 
Dessutom förelåg från herr C. A. Nilsson, Fiskebäck, nytt erbjudande om försäljning till 
staden av plats för anläggande av renhållningsstation. 
 
Drätselkammaren beslöt uppdraga åt herrar vice ordföranden, Christenson och 
stadsingenjören att ytterligare undersöka möjligheterna för erhållande av lämplig plats för 
dylik station så ock att taga reda på vägförhållandena. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 29 september 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovk, Tinggren, Mattsson och Christenson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
 
§ 135. Drätselkammaren behandlade senast vid sitt sammanträde den 15 nästlidne augusti 
renhållningsfrågan och upptogs vid dagens sammanträde denna fråga till förnyad behandling. 
 
Efter en stunds överläggning fattade drätselkammaren följande enhälliga beslut i ärendet: 
 
Under förutsättning av att herr C. A. Nilssons i Fiskebäck ordnar med inköp för stadens 
räkning av de å nedan nämnda lägenhet varande byggnaderna för ett belopp av högst tvåtusen 
(2.000) kronor och skaffar skriftlig tillåtelse att staden på egen bekostnad skall äga rätt dels att 
låta ombygga vägen till lägenheten i fråga, dels ock, enär lägenheten kommer att tagas i 
anspråk för anläggning av renhållningsverk m. m., att staden eller dess rättsinnehavare skall 
vara berättigade att begagna vägen för trafik t. o. fr. lägenheten och därvid jämväl använda 
automobiler, beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige förorda inköp av lägenheten 
Tronebacken om cirka 5 har, med strandrätt och i enlighet med å föreliggande karta angivna 
gränser, för ett pris av sjutusen (7.000) kronor för marken och högst tvåtusen (2.000) kronor 
för de å densamma varande byggnaderna. 
 
Enligt föreliggande utlåtande av den 17 dennes hade t. f. förste provinsialläkaren, doktor John 
Rohlin, tillstyrkt användningen av ovan sagda lägenhet för renhållningsverks uppförande. 
 
Med anledning av att det nu gäller annan plats än någon av de förr pålästa och på grund härav 
ökade kostnader får kammaren föreslå stadsfullmäktige antagandet av nedanstående förslag 
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till engångskostnader, och att medlem härför må gäldas medelst upptagandet av tillfälligt lån 
för återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
UNGEFÄRLIGA ENGÅNGSKOSTNADER. 
 
Marklösen     7.000:- 
Lösen av byggnader    2.000:- 
Anläggning av väg    8.000:- 
Vattenanordning    2.000:- 
Byggnad för sköljning    5.000:- 
1 st. automobil    2.500:- 
100 st. latrinkärl jämte 30 st. lock och byglar  1.500:- 
    Kronor 28.000:- 
 
Vad åter beträffar årskostnaderna för renhållningen under 1925, så beslöt kammaren föreslå 
stadsfullmäktige att med förslags upprättande å dylika må få bero tills stadens utgifts- och 
inkomstförslag för nämnda år uppgöres. 
 
Förestående beslut förutsätter ock, att stadsfullmäktige måtte bestämma, dels att staden fr. o. 
m. 1925 års ingång övertager skyldigheten att antingen genom eget renhållningsverk eller 
genom entreprenör ombesörja avhämtning av latrin, sopor, köksavfall och dylikt (ej 
byggnadsavfall) inom de områden av staden där hälsovårdsstadgans kap. 1 äger tillämpning, 
dels även att renhållningen i staden inrättas så före detta års utgång, att den motsvarar sagda 
stadgas föreskrifter. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, framhöll herr vice ordföranden, att detta vore den enda tänkbara 
lösningen av frågan och erinrade tillika om det myckna och gedigna arbete herr Ljungberg 
härvidlag nedlagt, för vilket stadsfullmäktige borde vara honom särskilt tacksamma. 
 
Talaren yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla, och innefattade detta beslut jämväl 
upptagandet av ett lån för ändamålet med kronor 28.000 för återbetalning inom kortare tid än 
två år. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 123. 
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Till förnyad behandling upptogs det under § 116 i stadsfullmäktiges protokoll för den 12 
nästlidne september bordlagda ärendet rörande eventuellt förvärv av Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolags härvarande egendom. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr ordföranden: Orsaken varför ärendet i dag här förekommer till behandling är, att man vill 
veta klart besked i saken; antingen remittera det till drätselkammaren eller avslå det, och vore 
man böjd för det sistnämnda, så borde man ej genom att hava frågan liggande oavgjord lägga 
hinder i vägen för badhusbolaget att söka åt annan staden avyttra ifrågavarande egendom. 
 
Herr vice ordföranden: Att denna fråga nu bör anses vara tillräckligt debatterad för att kunna 
avgöras. Den är visserligen av stor räckvidd och avsevärt kapital erfordras för densammas 
lösning, men denna sak vore nog överkomlig. Knutpunkten i det hela vore ju att främlingar 
komma hit för att besöka badanstalten, ty därigenom omsättas rätt stora penningbelopp i 
samhället. Erinrade om, att bolagets huvudintressenter erbjudit sig sälja dess egendom 
billigare till staden än till någon anna spekulant. Framhöll vidare rörelsens framtida betydelse 
för samhället och betonade, att även om den ej lämnade något överskott och blott ginge så, att 
inkomsterna täckte utgifterna, så vore det ändå en stor indirekt vinst för staden.  
 
Yrkade, att staden måtte träda i underhandling med badhusbolagets styrelselse och erbjuda ett 
belopp av 260.000 kronor för bolagets härvarande fasta och lösa egendom. 
 
Herr Ekblad ansåg, att staden ej kunde åtaga sig så stor skuldbörda, som bleve en följd av 
dylikt köp, och utom själva köpeskillingen skulle ju även erfordras rörelsekapital, således 
skulle det bliva ytterligare skuldökning. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att man kunde beräkna en årlig bruttoinkomst av cirka 50.000 
kronor på badhusrörelsen och räntan på det i företaget nedlagda kapitalet till mellan 14- á 
15.000 kronor, varför det vore stora utsikter för att åtminstone kunna förränta sålunda nedlagt 
kapital. 
 
Herr Luckey: Då ett särskilt bolag icke lyckats driva rörelsen så, att den ens närmesevis burit 
sig, så torde nog detta ej heller lyckas vare sig för staden eller ett av densamma ekonomiskt 
underskött bolag. De personer, som haft företagets ledning om hand ha nog sökt göra sitt 
bästa för att få affärerna att gå ihop. 
 
Ansåg, att staden icke kunde inlåta sig på denna affär och yrkade avslag på herr vice 
ordförandens förslag i ärendet. 
 
Herr vice ordföranden erinrade om, att för den händelse badhusrörelsen komme att nedläggas, 
så måste staden förr eller senare låta uppföra ett varmbadhus, samt anförde, att varmbadhuset 
i Strömstad är taxerat till cirka 135.000 kronor, och även om vi här bygga ett åtskilligt mindre 
badhus, så kommer det dock att kosta mycket pengar.  
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Herr Ljungberg framhöll, att han tillhörde dem, som ansåge att något från stadens sida borde 
göras för ett fortsättande av badhusdriften. Den allmänna opinionen på andra håll har delvis, 
kanske med orätt, sökt göra gällande, att staden velat göra alldeles för litet för 
badhusrörelsens bevarande åt samhället. Om staden och enskilda där inom finge 
aktiemajoritet i ett nytt badhusbolag, så skulle nog ej den av staden utlagda delen av dylikt 
aktiekapital ej vara bortkastade pengar. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt yttrande, att stadsfullmäktige måtte uttala sitt intresse för 
badortsrörelsens fortsättande genom att staden samverkar med enskilda här och på andra orter 
för bildandet av ett nytt aktiebolag för ändamålet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne olika yrkandena i ärendet förklarat herr Luckeys yrkande vara 
med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt herr Luckeys yrkande såsom ja-
förslag och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på 
bifall till vartdera av herrar vice ordförandens och Ljungbergs yrkanden, förklarade han det 
förstnämnda av dessa yrkanden vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag 
befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes:  
 
”Den, som vill bifalla hr Luckeys yrkande, röstar ja; 
 
den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr vice ordförandens yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Mattsson, Ljungberg, 
Tinggren, Ekblad, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Wallin, Ehnberg, 
Pettersson, W. W- Olsson, Westling, Fritz Olsson, Evald I. Andersson och Sandström ja, men 
herrar vice ordföranden, Löfving, Karlson, Björsell och fröken Wallentin samt herr 
ordföranden nej. 
 
Med 17 ja- mot 6 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit bifalla herr Luckeys yrkande 
i ärendet. 
 
Mot detta beslut anmälde herr vice ordföranden sin reservation, och i densamma instämde 
herrar ordföranden, Löfving, Karlson och Björsell samt fröken Wallentin. 
 
Denna reservation, som senare skriftligen inkom, var av följande lyselse: 
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”Undertecknade anse av följande grunder det nu fattade beslutet att alls icke inlåta sig på 
förvärv av Lysekils Nya Badhus Aktiebolags egendom härstädes icke vara ur synpunkten av 
stadens nuvarande och framtida bästa det klokaste och mest förutseende, enär dels stor risk 
förefinnas för total nedläggning sv hela badhusrörelsen, som utom direkt vinning för stadens 
affärsliv hittills besparat kommunen bekymmer och kostnader för uppförande av kommunalt 
varm- och kallbadhus, vilka merändels pläga vara föga räntabla företag, och dels enär med 
denna risk möjlighet av områdets aptering för fabriksanläggning inträder, varigenom den 
hittillsvarande idyllen, som utgjorts av badhusparken och Släggön skulle gå förlorad, vilket 
djup vore att beklaga. 
 
Då reservanterna föredragit köpeformen före aktieteckning i nytt bolag, vartill anmodan 
säkerligen icke kommer att utebliva, enär staden i förra fallet får realsäkerhet i fast egendom, 
som den i egenskap av aktieägare saknar, och badhusbolagets räkenskaper med undantag av 
de två senaste ur utländska valutaförhållanden abnorma åren, sedan mervärdet nedsatts till det 
yrkade beloppet och därmed ränteposten högst väsentligt nedgått, ingivna förhoppningar om 
att denna affär icke skulle berett staden några förluster, hava de härmed velat till protokollet 
anteckna sin avvikande mening. 
 
FRITZ LÜSCH. JOHAN STERNER. 
INGRID WALLENTIN. G. KARLSON. 
RICH. BJÖRSELL. O. G. LÖFVING.” 
 
§ 124. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 118 i stadsfullmäktiges protokoll för den 12 
nästlidne september bordlagda ärendet, nykterhetsnämndens skrivelse om att hos Konungens 
befallningshavande i länet begära viss begränsning av tiden för försäljning av pilsnerdricka 
till avhämtning. 
 
Härjämte förelågo tvenne till nykterhetsnämnden ställda och av densamma till 
stadsfullmäktige överlämnade skrivelser, den ena från stenhuggeriförmannen herr F. J. 
Elmqvist och den andra från skolkökslärarinnan fröken Ingrid Wallentin. 
 
Den förstnämnda av dessa skrivelser skildrade de missförhållanden, som äga rum å herr 
Elmqvists gård med anledning av den lätta åtkomsten av pilsnerdricka från såväl Karlssons 
bryggeri som Pripps nederlag, och den sistnämnda utgjorde en detaljerad beskrrivning avvad 
fröken Wallentin i samma sak anfört vid stadsfullmäktiges sammanträde den 12 nästlidne 
september. 
 
Sedan båda dessa skrivelser lästs, yttrade sig följande talare under den även vid dagens 
sammanträde uppkomna diskussionen i ärendet: 
 
Herr Ehnberg yrkade bifall till nykterhetsnämndens föreliggande framställning. 
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Herr Ekblad yrkade avslag å framställningen, för såvida den jämväl ej ägde tillämpning för 
Karlsons brygger. 
 
Herr Karlson ansåg fröken Wallentins ifrågavarande skildring i högsta grad överdriven och 
upplyste om, att före Pripps nederlag öppnades, så hade bryggeriet ej lämnat pilsnerdricka till 
avhämtning senare än kl. 3 e. m. å dag före sön- och helgdag och kl. 6 e. m. övriga vardagar i 
veckan, men då detta nederlag utlämnar sådan dryck vida längre tid på eftermiddagarna, så 
hade bryggeriet måst göra detsamma för att kunna följa med i konkurrensen. Talaren erbjöd 
sig dock att hädanefter tillämpa de stängningstider, som ovan nämnts, beträffande 
ifrågavarande försäljning. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att det vore skillnad på de rättigheter Konungens 
Befallningshavande härvidlag beviljar och de rättigheter en tillverkare av pilsnerdricka har, då 
de förstnämnda kunna när som helst indragas och utan angivande av skäl därför, men detta 
kan icke ske för en sådan tillverkare, utan att det kan styrkas, att oordningar genom dylik 
försäljning uppstått. 
 
Herrar Mattsson, Löfving och Björsell hade icke heller kunnat få den uppfattningen, att 
pilsnerdricksförtäringen i Flaggberget vore av den art, som av fröken Wallentin i hennes 
skrivelse framhållits. 
 
Herr E. W. Olsson framhöll, att det är nykterhetsnämnden oavvisliga skyldighet att göra sitt 
bästa för att ernå ordnade förhållanden med hänsyn till nykterhetstillståndet, som för 
närvarande lämnar mycket att önska här i samhället. 
 
Herr Alexandersson upplyste om, att han under sin tjänstgöring visserligen då och då påträffat 
pilsnerdricksförtärande personer i Flaggberget, men att dessas antal doch betydligt minskats 
på senaste tiden. Enligt hans mening skulle det vara fördelaktigt i nykterhetshänseende, om 
förbud kunde utfärdas mot dylik trafik på nämnda plats samt föreslog åtgärders vidtagande i 
denna riktning. 
 
Herr Tinggren kunde ej finna, att man vunne den minste fördel för nykterheten genom ett 
bifall till nykterhetsnämnden föreliggande framställning. 
 
Herr ordförande understödde avslagsyrkandet med yrkade i stället, att stadsfullmäktige måtte 
hemställa till Karlsons bryggeri och Pripps nederlag att de skriftligen förbinda sig till att 
inskränka tiderna för pilsnerdrickas försäljning till avhämtning enligt herr Karlsons ovan 
nämnda erbjudande. 
 
Herr Ljungberg hemställde om den ändringen härvidlag, att avslagsyrkandet måtte utgå och 
ersättas med lydelsen ”att på det sätt tillmötesgå nykterhetsnämndens föreliggande begäran att 
till Karlsons bryggeri och Pripps nederlag o. s. v.” 
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Då överläggningen förklarats avslutad och sedan detta förslag till ändring, bifallits beslöto 
stadsfullmäktige, utan votering att bifalla det av herr ordföranden framlagda förslaget i 
ärendet. 
 
Stadsfullmäktige ansågo däremot icke skäl föreligga att bifalla herr Alexanderssons förslag 
om åtgärders vidtagande för utfärdande av förbud mot pilsnerdricksförtäring i Flaggberget. 
 
§ 125. 
Hamnstyrelsen anhöll genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes, att 
stadsfullmäktige måtte fastställa styrelsens förslag om höjning av hamnlotsen Pihls lön till 
100 kronor per månad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt på yrkande av herr vice ordföranden, att bifalla denna 
framställning. 
 
§ 126. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse brmyndigande att få till herr rektor 
Sigfrid Sandström försälja nyutlagd tomt inom kvarteret ”Uranus” för ett pris v sex (6) kronor 
per kvm., och innehåller denna tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss en areal av cirka 464 
kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade under föregående år, då försäljning av samma tomt ifrågasatts, 
beslutit att tillstyrka försäljning av densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 127. 
Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige ställd skrivelse 
meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1925 kommer att nedsättas från nuvarande 
7 kronor och 50 öre till 6 kronor och 50 öre för varje fullt hundratal invånare, och skulle 
denna avgift således för staden uppgå till 260 kronor för nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige överlämnat nämnda skrivelse, hade 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem av 
ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptagas i 1925 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 128. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1925 måtte 
prenumerera på 26  ex. av förbundets tidskrift. 
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Prenumerationspriset för nästa år är detsamma som i år eller kronor 12 vid kommunal 
prenumeration å minst så stort antal exemplar, som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med samma antal ex. som i år, samt att beloppet för ändamålet upptages 
i 1925 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt härmed. 
 
§ 129. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att för stadsfiskalkontorets räkning få 
för 1925 prenumerera på 1 ex, av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplaga B, 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort 3 kronor och 
20 öre. 
 
Framställning bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet 
upptagas bland stadens utgifter för polisverket under år 1925. 
 
§ 130. 
Från brandstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid sammanträde med brandstyrelsen i Lysekil den 30 september 
1924. 
 
Närvarande: herrar Mattsson, ordförande, Olsson, Christenson, Löfgren, Westling och 
Löfberg, sekreterare. 
 
§ 128. Sedan brandchefen Emil Löfberg, vars tjänstetid utlöper med detta års utgång, 
inkommit med anhållan om att vid nu stundande nyval icke komma i åtanke, beslöt styrelsen, 
som jämlikt den nya brandstadgan har att tillsätta brandbefälsbefattningarna, att i båda 
platstidningarna kungöra ifrågavarande tjänst till ansökan leig. 
 
Då emellertid stadsfullmäktige jämlikt brandstadgan äga att bestämma dels den tid för vilken 
tjänsten skall tillsättas, dels och det arvode som är förenat med tjänsten, beslöt brandstyrelsen 
föreslå stadsfullmäktige att beträffande tiden, denna må bestämmas sålunda: tills vidare med 
tre månaders ömsesidig uppsägningsrätt. 
 
Brandchefen har under de senaste åren åtnjutit: per år räknat: i lön 700:- kronor, i 
beklädnadsbidrag 100:- kronor samt som protokollförare vid brandsynen 120:- kronor, eller 
10:- kronor per dag under de 12 dagar, brandsyn och efterbesiktning pågått. 
 
Vice brandchefen har likaledes under senaste åren åtnjutit i beklädnadsbidrag 100;. Kronor. 
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Då valet för att vara giltigt skall fastställas av länsstyrelsen är tiden nog så knapp, vadan 
brandstyrelsen vördsamt anhåller att stadsfullmäktige snarast må besluta om. 
 
1:o tiden för tjänstens innehavande; 
 
2:o arvode till båda brandcheferna 
 
Som ovan 
AUG. MATTSSON. 
 
 /EMIL LÖFGREN. 
 
Justeras: 
GUSTF. A. LÖFGREN. 
JOH. WÄSTLING. 
OTTO OLSSON. 
ROB. G. CHRISTENSON. 
 
Rätt utdraget betyger: 
 EMIL LÖFBERG.” 
 
Med anledning av denna avsägelse beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, 
att uttala sitt odelade erkännande för det stora intresse herr Löfberg, under hela sin långa 
tjänstetid, 21 år, som brandchef ådagalagt för att hålla stadens brandväsen tidsenligt och allt 
vid detsamma väl ordnat. 
 
Beträffande tiden för innevarande av brandchefstjänsten beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på 
yrkande av herr Mattsson, att bestämma denna i enligthet med brandstyrelsens föreliggande 
förslag och skulle denna sålunda bestämda tid jämväl äga tillämpning för vice 
brandchefstjänsten. 
 
Med hänsyn till arvoden åt båda befattningshavare beslöto stadsfullmäktige, likaledes 
enhälligt, att i enlighet med herr ordförandens yrkande bestämma dessa arvoden att utgå inom 
ramen för de belopp , vilka nu för dessa tjänster utgå, nämligen 700 kronor i arvode och 100 
kronor i beklädnadspengar åt brandchefen och 100 kronor i beklädnadspengar åt vice 
brandchefen, och att det må bero på brandstyrelsen att närmare fixera dessa arvoden. 
 
§ 131. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från herr Johan Ödman som rätt till utskänkning av pilsnerdricka i 
stadshotellets fastighet vid salutorget och Rosviksgatan i Lysekil under tiden från och med 
den 1 nästa januari till och med den 1 därpå följande oktober.  
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Her ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, vilken 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 29 nästlidne september avgivit följande 
yttrande över ansökningen: 
 
”Efter föredragning av denna ansökan framhölls, att stadsfullmäktige nyligen med icke 
obetydlig majoritet beslutit minska antalet rättigheter att till förtäring utskänka pilsnerdricka 
från 3 till 2. 
 
Under dessa förhållanden, och då det allmänna nykterhetstillståndet även här i staden på 
senare tiden måste anses ingalunda blivit bättre, snarare sämre, samt då intet skäl finnes att en 
sådan rättighet, utövad av enskild person, skulle bedrivas på ett i nykterhetsintresse 
lämpligare sätt än under Systembolagets regim, beslöt nykterhetsnämnden enhälligt avhälligt 
avstyrka bifall till ansökningen. 
 
Nämnden anser sig dock inte böra underlåta att framhålla den olämpliga närbelägenheten att 
framhålla den olämpliga närbelägenheten mellan de båda övriga utminuteringslokalerna.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att avstyrka bifall till denna ansökning på de av 
nykterhetsnämnden anförda skälen. 
 
§ 132. 
Stadsfiskalen herr Elias Sandell hade till stadsfullmäktige överlämnat följande testamente i 
avskrift: 
 
”TESTAMENTE. 
 
Jag Harald Ludvig Pihl förklarar härmed, att jag efter moget övertänkande beslutat, att 
följande förordnande är min yttersta vilja. 
 
Som en alltid manande varm känsla för min hembygd samt mina fäders minnen är 
anledningen till, att jag under en lång följd av år egnat mitt arbete åt Lysekils Fornhem och 
dess museisamlingar, varför det nu även skulle vara mig en glädje att kunna lämna ett litet 
bidrag som grundplåt till en byggnadsfond för ett blivande Hembygdsmuseum i Lysekil. För 
detta ändamål donerar jag härmed till Lysekils Stad mitt egande hus n:r 57 vid Gamla 
Strandgatan i Lysekil samt all min egendom, kvarlåtenskap och tillgång för att därav genom 
försäljning uppkommande penningbelopp, samt årlig ränta därav med avdrag av nödiga 
utgifter av Staden förvaltas och fonderas. Jämte möjligen blivande donationer bilda en som 
förut nämnd fond, för att å en i staden centralt belägen och från museisynpunkt lämplig plats, 
uppföra den nämnda byggnaden för att där bättre kunna utställa och vårda de nu i 
Fornhemmet samlade museiföremål. Då dessa värdefulla fornminnen av dess givare äro 
donerade till ett Lysekils stads Museum, så bör det vara en Stadens angelägenhet att taga hand 
om desamma och egna dem en bättre vård än det under nuvarande förhållanden är möjligt. Ty 
en gång skadade eller förstörda finns numera ingen möjlighet att kunna ersätta desamma. 
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De föremål i mitt hem, som möjligen kan ha museivärde, skall icke försäljas utan förvaras å 
säker plats intill museibyggnaden är färdig. 
 
Lysekil den 31 januari 1924. 
 
HARALD LUDVIG PIHL. 
 
Vidimeras: 
ELIAS SANDELL. RUTH MATTSSON. 
 
Härjämte hade testator upprättat ett obevittnat tillägg till detta testamente, i vilket tillägg 
innefattades följande bestämmelser av särskild vikt: 
 
”Min önskan är, att min avlidne broder Frans Pihls efterlämnade barn må få ett hundra kronor 
vardera, men icke Jannes son skall hava något med, eftersom han icke gjort sig förtjänt 
härav.” 
 
Den från herr Sandell bifogade skrivelsen innehöll bland annat följande dels rörande nämnda 
testamentstillägg, dels rörande bouppteckningen efter testator: 
 
att de rader i slutet av ifrågavarande tillägg, vilka rörde Frans Pihls barn, som voro skrivna 
med blyerts; 
 
att testator efterlämnade dels brodern Frans Pihls fem barn, därav två omyndiga, och dels 
avlidne brodern Janne Alfred Pihls son, handlanden Frans James Pihl i Göteborg;  
 
att boets tillgångar utgöres av huset n:o 57, Gamla Strandgatan på ofri tomt, taxeringsvärderat 
till kronor 5.400 och övriga tillgångar värderade till kronor 2.790:69 eller tillsammans kronor 
8.190:69. Härifrån avgå boets skulder med kronor 791:38, vadan behållningen utgör kronor 
7.399:31. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yrkade herr vice ordföranden, understödd av herr Ekblad, 
att stadsfullmäktige måtte med tacksamhet mottaga donationen, vilket yrkande 
stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige ävenledes enhälligt, att godkänna legatet med kronor till 100 
till vart och ett av testators avlidne broder Frans Pihls efterlämnade fem barn, således 
tillsammans kronor 500. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, att uttala sin erkänsla för det 
brinnande intresse som ledde avlidne testators forskningar i Lysekils historia, i 
tillvaratagandet av minnen och föremål till samma syftemål och till sist till upprättandet av det 
testamente till stadens förmån, vilket nu av stadsfullmäktige mottagits. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeras: 
FRITZ LÜSCH. 
GUST. WALLIN. 
JAKOB PETTERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 10 november 1924 kl. 2,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
1924 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 oktober 1924. 
 
§ 133. 
Upprop förrättades, varvid herr Brännberg var frånvarande med anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 134. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 135. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens prorokoll utsågos herrar E. W. Olsson och John 
Westling. 
 
§ 136. 
Renhållningsstyrelsen anmälde, att den t. o. m. utgången av detta år valt herrar handlanden 
Fritz G. Olsson och Evald Andersson till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 137. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll magistraten, att stadsfullmäktige måtte jämlikt lagen om 
förmyndarskap av den 27 juni 1924 välja för en tid av fyra år, räknade från den 1 nästa 
januari, en överförmyndare och en ersättare för honom. 
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Detta val, som nu företogs, utföll så, att herrar direktören P. Grundell och bankkassören A. H. 
Lundin i enlighet med valkommitténs förslag till respektive överförmyndare och dennes 
ersättare för sagda tid. 
 
§ 138. 
I enlighet med valkommitténs förslag till ledamöter i budgetberedningen för granskning av 
magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1925 herrar kontraktsprosten Fritz 
Lüsch, konsuln John Sterner, riksdagsmannen Axel Ljungberg, fabrikören Rich. Björsell och 
riksdagsmannen Carl Brännberg med herrar fabrikören Aug. Mattsson och handlanden E. W. 
Olsson såsom suppleanter. 
 
§ 139. 
Till kommunalombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med det från valkommittén 
föreliggande förslaget herrar kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, skatteexekutorn Rudolf 
Ljunggren och brandkorpralen A. J. Nordmark samt till deras suppleant poliskontapeln herr C. 
i. Alexandersson. 
 
I arvode bestämdes 15 kronor till varje ombud. 
 
§ 140. 
Från renhållningsstyrelsen förelågo upprättande förslag dels till renhållningsstadga för staden, 
dels till reglemente för dess renhållningsverk. 
 
Herr ordföranden framhöll, att stadsfullmäktige icke om omedelbart kunde vara beredda att 
godkända dessa förslag och föreslog det förstnämndas remiss till hälsovårdsnämndens och att 
det sistnämnda måtte bordläggas. 
 
Herr Ljungberg önskade, att för undvikande av att onödigtvis betunga fastigheterna, 
hälsovårdsnämndens uppmärksamhet måtte fästas på följande synpunkter med hänsyn till 
förslaget om renhållningsstadga: 
 
I § 1, mom. 2, föreskrives, ”att å avträde skall hela golvet såväl inom som utom den i § 2, 
mom. 2, omnämna trästommen vara belagt med asfalt, betong eller annat ämne etc.”, och att 
det kan vara nog, att dylik golvbeläggning föreskrives för den plats där kärlen stå. 
 
I § 2, mom. 2 heter det: ”en efter kärlet lämpad trästomme anordnas så, att sits och framsida 
kunna slås upp för fullständig rengörning och ombyte av kärl etc.”. 
 
Vidare enligt § 11 att ”Annat har förut i stadgan nämnt avfall skall bortforslas i slutna och 
fullkomligt täta vagnar.” 
 
Att det kunnat räcka med föreskrift om att sitsen vore löstagbar och ej även framsidan samt att 
bestämmelsen ”slutna och fullkomligt täta vagnar” kunde modereras till ”täta vagnar”. 
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Herr Westling delade de av herr Ljungberg härvidlag framförda synpunkterna men ansåg, att 
de av renhållningsstyrelsen föreslagna föreskrifterna rörande avträdes golv och löstagbar 
framsida å nämnda trästomme borde kunna tillämpas vid nybyggnad samt påpekade, att § 12, 
mom. 2, om tömning borde bliva lika med nu gällande bestämmelser. 
 
Herr vice ordföranden uttryckte förhoppning om, att hälsovårdsnämnden måtte taga nödig 
hänsyn till rimliga modifikationer i denna stadga, men man finge dock tillse, att densamma 
komme att motsvara lagens fordringar. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg, att hälsovårdsnämnden hade skyldighet tillse, att 
ifrågavarande föreskrifter ej bleve för slappa men ställde dock i utsikt att vid ärendets 
behandling i bemälda nämnd beakta de nu framkomna önskemålen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige dels att till 
hälsovårdsnämnden remittera stadgeförslaget, dels att bordlägga reglementsförslaget, och 
skulle vid denna remiss de omnämnda önskemålen framhållas. 
 
§ 141. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 oktober 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson och Christenson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 151. Från renhållningsstyrelsen förelåg skrivelse med begäran, att drätselkammaren måtte 
hos hälsovårdsnämnden begära att få tiden för bibehållande av det nuvarande 
renhållningssystemet utsträckt till den 1 juli 1925, då det vore möjligt att få den beslutsfr 
renhållningsanläggningen på Tronebacken färdig till den 1 nästkommande januari. 
 
Denna framställning beslöt drätselkammaren enhälligt bifalla. 
 
Härjämte förelåg skivelse från herr C. A. Nilsson i Fiskebäck med erbjudande om att 
ombestyra renhållningen för staden under tiden 1 januari t. o. m. 30 juni 1925 mot en 
ersättning av sex tusen sju hundra (6.700) kronor på de villkor det nu gällande kontraktet 
mellan Lysekils stad och herr Nilsson innehåller. 
 
Detta erbjudande beslöt kammaren enhälligt antaga, och skulle förenämnda båda beslut 
anmälas till stadsfullmäktige och tillika anhållas om godkännande av det sistnämnda. 
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Vidare beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att i mån av tillgång och mot samma 
pris och villkor som andra, äger herr C. A. Nilsson i Fiskebäck förmånsrätt att för sitt enskilda 
lantbruks behov erhålla gödning i den form och av den sammansättning från Lysekils 
renhållningsverk, som dess ledning bestämmer. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr vice ordföranden beklagade, att drätselkammaren nödgats än en gång besvära 
stadsfullmäktige med denna fråga och vädjade till herr borgmästaren Sundberg i dennes 
egenskap av hälsovårdsnämndens ordförande, att hälsovårdsnämnden måtte tillmötesgå den 
från drätselkammaren gjorda framställningen om utsträckt tid för det nuvarande 
renhållningssystemet till den 1 juli 1925. 
 
Talaren förordade drätselkammarens förslag rörande leverans av gödning till herr C. A. 
Nilsson i Fiskebäck. 
 
Herr Ehnberg ansåg det ej klokt, om staden bunde för sig en dylik leverans och föreslog 
bordläggning av denna del i drätselkammarens skrivelse i avvaktan på att den mark, som 
staden köpt av herr C. A. Nilsson, uppätes av lantmätare. 
 
Herr Björsell understödde detta förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning dels att godkänna det mellan 
drätselkammaren och herr C. A. Nilsson träffade avtalet rörande renhållningen för staden, dels 
att bordlägga frågan om nämnda leverans.  
 
§ 142. 
Genom föredragen skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till herr O. W. 
Johansson, Liden n:o 68, Slätten, få för ett pris av en (1) krona och 75 öre per kvm försälja 
tomten n:o 26 av det staden tillhöriga området på Slätten, vilken tomt enligt av 
stadsfullmäktige godkänd tomtindelning innehåller en areal av virka 400 kvm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammaren föreliggande begäran.  
 
§ 143. 
Brandstyrelsen anhöll genom föredragen skrivelse, att ett anslag å 900 kronor måtte beviljas 
för inrättande av centraluppvärmning i spruthuset i Rosvik. 
 
Utöver detta belopp skulle hamnväsendet bidraga med 450 kronor för ändamålet. 
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Ärendet hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen och föreslagit, att 
beloppet för ändamålet upptages i 1925 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Mattsson, att bevilja ifrågavarande 
anslag att utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 144. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
*Utdrag av protokollet, hållet hos hälsovårdsnämnden i Lysekil den 2 oktober den 2 oktober 
1924. 
 
§ 66. Till nämnden hade inkommit ett så lydande skriftligt anbud: 
 
”Till Hälsovårdsnämnden i Lysekil. 
 
Åberopande mitt besök av den 19 dennes har jag härmed nöjet inkomma med kostnadsförslag 
på utrotning av råttor i Lysekil. 
 
Arbetet verkställes av undertecknad, med preparatet Rattoxin i två utläggningar med tre 
veckors mellanrum, samt en utläggning på våren om så skulle visa sig vara behövligt.  
 
Pris 1.000 kronor. 
 
Skulle detta mitt kostnadsförslag bliva antaget, kommer jag att verkställa liknande 
utläggningar samtidigt i det intilliggande samhället ”Slätten” varå särskilt kostnadsförslag 
insänts. Skulle eventuellt anbudet vara avslaget är jag villig att taga det på egen risk ifråga om 
samhället Slätten. 
 
I förhoppning att få stå till Edert förfogande. 
 
Tecknar med utmärkt högaktning. 
 
TEKNISKA FABRIKEN: A. Lundh.” 
 
Efter föredragning härav beslöts att ingå till Stadsfullmäktige med begäran om ett anslag till 
utrotande av råttor å 1.000 kronor, att av nämnden användas under förutsättning att Tekniska 
Fabriken infriar sitt löfte jämväl med avseende å Slätten. 
 
Tillika beslöt nämnden att i tidningarna Lysekilsposten och Kuriren införa följande 
 
KUNGÖRELSE. 
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Från och med den 15 i denna månad kommer belöning för avdagatagande av råttor icke tills 
vidare att utbetalas. Lysekil den 2 oktober 1924. 
 
HÄLSOVÅRDSNÄMNDEN. 
 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Ärendet hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till dylikt anslags beviljande.  
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att orsaken till hälsovårdsnämndens föreliggande 
begäran vore, att nämnden årligen erhåller uppmaning från Kungl. Medicinalstyrelsen att 
vidtaga åtgärder i bemälda syfte, och plär det därvidlag framhållas, att detta är särskilt viktigt i 
sjöstäder, men om stadsfullmäktige skulle följa drätselkammarens förslag i ärendet, så finge 
man och taga koncekvenserna därav. 
 
Herr Mattsson fann den föreslagna åtgärden ineffektiv och yrkade därför avslag å 
framställningen. 
 
Herrar Ekblad och Tinggren understödde detta yrkande. 
 
Herr Ehnberg ansåg däremot, att även om man ej kunde bifalla den föreliggande 
framställningen, så borde dock något i saken åtgöras. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning att i enlighet med drätselkammarens 
förslag avslå ifrågavarande begäran. 
 
§ 145. 
Styrelsen för stadens vatten- och kloakledningar anhöll genom föredragen skrivelse, att 
stadsfullmäktige genom magistraten måtte ansöka hos Konungens Befallningshavande i länet 
om fridlysning av Rote- och Tröremyrarna samt stora och lilla vattenledningsdammen för 
stadens vattenverk. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg, att ärendet borde remitteras till hälsovårdsnämnden för 
att denna måtte till stadsfullmäktige kunna inkomma med förslag till dylika 
ordningsföreskrifter, med vilket man sedan finge ingå till Konungens Befallningshavande för 
fastställelse. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalle. 
 
§ 146. 
Från vattenstyrelsen hade följande skrivelse inkommit: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 22 oktober 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Malmrot och Bovik samt stadsingenjören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 45. Från Systemaktiebolaget i Lysekil förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Lysekils Systemaktiebolag, som i sin tid av Hälsovårdsnämnden och Stadsfullmäktige erhållit 
tillstånd att sin fastighet anordna vattenklosetter med sjövatten, får härmed på grund av de 
stora besvärligheter och avbrott, som ständigt uppstått vid uppsugningen av vatten från sjön, 
vördsamt anhålla det Styrelsen hos Stadsfullmäktige måtte förorda, att vatten från stadens 
vattenledning måtte för ändamålet få användas. 
 
Ifrågavarande vattenklosett är endast tillgänglig för restaurantens gäster – ej för personalen – 
varför ringa vatten tarvas. 
 
All förbrukning av vattenledningskraften i fastigheten betalas enligt mätare och så skulle 
naturligtvis även ske i detta fall. 
 
I förhoppning om skyndsam behandling och ett tillmötesgående svar hemställes att denns 
ansökan jämte Styrelsens utlåtande måtte vidare till Stadsfullmäktige för skyndsamt 
avgörande. 
 
Lysekil den 2 oktober 1924. 
 
För Systemaktiebolaget i Lysekil 
JOHN STERNER.” 
 
Styrelsen beslöt med överlämnande av ärendet till stadsfullmäktige göra det uttalandet, att den 
icke kan tillstyrka bifall till ansökningen, och motiverades detta uttalande med stöd av 
stadsfullmäktiges beslut för den 12 september 1911, § 104 i protokollet, av vilket beslut 
framgick, att inkoppling av vattenklosetter icke finge göras i stadens ledningar, innan 
stadsfullmäktige beslutit införandet av vattenklosettsystem i staden, en sak som änny icke 
skett. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herr Bovik, då han yrkat att styrelsen måtte hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen och ansett, att stadsfullmäktige borde 
upphäva sitt ovan nämnda beslut, som lägger hinder i vägen för dylik ansökans beviljande. 
 
Som ovan 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden anförde, att det nu är betydligt ändrade förhållanden med hänsyn till 
vattentillgången än år 1911, då det av vattenstyrelsen åberopade stadsfullmäktigebeslutet 
fattades, och nu lära vi ej behöva befara någon vattenbrist såsom då. 
 
Yrkade, att stadsfullmäktiges nämnda beslut delvis måtte upphävas, och att 
Systemaktiebolagets ifrågavarande framställning måtte beviljas. 
 
Herr ordföranden ansåg, att då vattentillgången numera är tillräcklig, så borde hotell och 
restauranger få rätt att anlägga vattenklosetter, till vilka vatten från stadens vattenledning 
finge användas, men dylikt tillstånd skulle dock lämnas under förutsättning, att vederbörande 
avloppsledningars beskaffenhet tillåter det, och skulle sålunda förbrukat vatten betalas enligt 
mätare. 
 
Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Westling framhöll, att om dylikt medgivande skulle lämnas för hotell och restauranger, 
så vore det andra, som hade fullt ut lika stor rätt därvidlag, exempelvis sjukhusen och läkarnas 
lokaler. 
 
Understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Ekblad yrkade bifall till vattenstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Sedan även herrar Mattsson, Ehnberg, Tinggren och Luckey anslutit sig till 
bordläggningsyrkandet, bordlades ärendet jämlikt stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
§ 147. 
En så lydande skrivelse från vattenstyrelsen förelåg: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 22 oktober 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Malmrot och Bovik samt stadsingenjören 
Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 46. Från lokomotivföraren herr Olof Andersson förelåg förnyad ansökan om att få till sitt 
hus i Liden på Slätten indraga vattenledning att kopplas till stadens vattenledningsnät mot att 
såsom ersättning därför lämna staden mark, som framdeles kan behövas för gatuutvidgning. 
 
Styrelsen beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan om bifall 
till framställningen mot villkor, att sökanden utan annan ersättning än att staden tillåter 
nämnda inkoppling av vattenledning för vattenleverans avstår till staden den del av sitt 
tomtområde, som är belägen mellan landsvägen och ifrågavarande huslinje, sat att sökanden, 
om så skulle befinnas vara nödvändigt och av staden erfordras, på egen bekostnad lägger 
stödjemur mot landsvägen. 
 
För det vatten, som sålunda framdeles komme att till sökanden levereras, skall dock betalning 
erläggas enligt mätare med 50 öre per kbm., och skall sökanden, om stadsfullmäktige bifalla 
framställningen, ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande 
reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr ordföranden ansåg, att staden icke behövde den sålunda erbjudna marken, då 
Landsvägsgatan kunde utläggas till större bredd å motsatta sidan, och att staden ej onödigtvis 
bör åtaga sig vattenleverans till fastigheter utanför samhället samt yrkade med anslutning till 
detta uttalande avslag å den föreliggande framställningen.  
 
Herr Ehnberg yrkade ärendets bordläggning. 
 
Sedan herr ordföranden efter framställd proposition på bifall å ena sidan ärendets avgörande i 
dag och å andra till dess bordläggning den förstnämnda propositionen var med övervägande, 
vilket med klubbslag befästes, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att avslå ifrågavarande 
framställning. 
 
§ 148. 
Slättens municipalsamhälle hade hos styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk gjort 
förnyad hemställan om att priset å elektrisk energi för såväl inner- som ytterbelysning inom 
nämnda municipalsamhälle måtte fastställas i enlighet med för inom staden boende 
abonnenters taxa. 
 
Med anledning av denna hemställan hade elektricitetsverkets styrelse i enlighet med 
föreliggande skrivelse beslutit hänskjuta frågan till stadsfullmäktiges avgörande men att 
bestämt avstyrka bifall till framställningen samt att motivera denna avstyrkan med öljande: 
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”Att energipriset förutom stadens område liggande abonnenter bör vara högre än för stadens 
egna abonnenter, och att det merpris av 10 öre per kWh och 10 öre per watt och år vid ackord, 
som tillämpas för Slättens municipalsamhälle, styrelsen måste anse såsom varande skäligt. I 
detta sammanhang påpekades även den fördel municipalsamhället kommit i åtnjutande av 
genom den billigare taxan för energi till uppvärmningsändamål, vilken utan förhöjning 
tillämpats. Ett flertal av abonnenterna ha använt sig av denna, varigenom medelpriset för 
förbrukad kWh kommit till relativt låga värden; 
 
att Slättens municipalsamhälle genom sin uppsägning av gatubelysningskontraktet åsamkat 
staden en förlust, då de på verkets bekostnad utförda anläggningarna icke kunnat amorteras på 
de fem år gatubelysningen varit ansluten; 
 
att styrelsen känner sig styrkt i sin förmodan, att energileveranserna till samhället under de 
gångna åren icke medfört några större ekonomiska fördelar för verket, dels på grund att 
ledningsnätet till största del tillkommit under den s. k. kristiden, varigenom icke blott 
anläggnings- utan även underhållskostnaderna antagit betydande propotioner, dels därigenom 
att abonnenterna i många fall ligga spridda och relativt långt avlägsna från verket, varigenom 
stora energiförluster uppstått; samt 
 
att municipalsamhällets abonnenter i jämförelser med de elektriska distributionsföreningarnas 
medlemmar i närliggande socknar, bro, Brastad och Lyse, måste anses gynnsamt ställda ifråga 
om priset, utan att löpa deras risker för medlemmar, som undandraga sig betalning. Till 
belysande härav må nämnas, att medelpriset för de olika abonnenterna inom ovannämnda 
distributionsföreningar torde variera mellan 75 öre och 1 krona per förbrukad kilowattimme. 
 
Sedan de föreliggande handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den 
uppkomna diskussionen. 
 
Herr ordföranden framhöll, att stadsfullmäktige bestämt ifrågavarande pris, och att det vore en 
orimlig begäran, att det för Slättens område skulle tillämpas samma pris å elektrisk energi 
som för stadens. 
 
Redogjorde noga för de föregående förhandlingarna i denna sak och relaterade huvuddragen 
av det svar, som på grund av dessa förhandlingar avgivits, och vilket även skriftligen nu 
förelåg. 
 
Yrkade, att stadsfullmäktige måtte avslå ifrågavarande framställning i den form den nu 
förelåg,, d. v. s. att priset å elektrisk energi för såväl inner- som ytterbelysning inom Slättens 
municipalsamhälle skulle fastställas i enlighet med för inom staden boende abonnenters taxa. 
 
Herr Evald I. Andersson yrkade att man i stället för att genast avslå framställningen skulle 
återförvisa till elektricitetsverkets styrelse, för att denna eventuellt kunde ernå samförstånd 
med vederbörande. 
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Herr Ljungberg utvecklade de synpunkter, som talade emot att staden kunde lämna elektrisk 
energi till Slättens område för samma pris som tillämpas inom staden och understödde herr 
ordförandens yrkande. 
 
Herr vice ordföranden delade herr ordförandens uppfattning i saken och anslöt sig till av 
elektricitetsverkets styrelse intagna ståndpunkten i frågan samt instämde i herr ordförandens 
yrkade. 
 
Herrar Luckey, Tinggren och Ekblad hävdade även samma uppfattning i ärendet som herr 
ordföranden och anslöto sig till hans yrkande. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige först att icke återförvissa 
frågan och därefter, utan votering, att bifalla det av herr ordföranden gjorda yrkandet i 
ärendet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
E. W. OLSSON. 
JOH. WESTLING. 
 
Att ofvanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 24 november 1924 kl. 2,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1924 Lysekils N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 27 november 1924. 
 
§ 149. 
Upprop förrättades, varvid herrar Mattsson och Wallin voro frånvarande med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 150. 
De vid uppropen anmälda förfallet godkändes. 
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§ 151. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens ptotokoll utsågos herrar Fritz G. Olsson och Evald 
L. Andersson. 
 
§ 152. 
Till förnyad behandling upptogos det under § 141 i stadsfullmäktiges protokoll för den 30 
nästlidne oktober bordlagda ärendet rörande leverans av gödning från det blivande 
renhållningsverket till herr C. A. Nilsson i Fiskebäck. 
 
På förslag av herr Fritz G. Olsson beslöto stadsfullmäktige enhälligt att lämna 
renhållningsverkets styrelse fria händer beträffande ordnandet av denna fråga. 
 
§ 153. 
Det under § 146 enligt stadsfullmäktiges protokoll för den 30 nästlidne oktober bordlagda 
ärendet rörande rätt för Systembolaget hänvisades att få använda vattenledningsvatten för 
vattenklosett återupptogs till  behandling jämte det av herr ordföranden i samband med detta 
ärende väckta förslaget, och hade herr ordföranden framlagt följande skriftliga yrkande i 
ärendet vid dagens sammanträde: 
 
”Att stadsfullmäktige, med bibehållande tills vidare av sitt beslut av år 1911 beträffande 
vattenklosetters införande, på grund av tikligare vattentillgång, med giva att hotell, 
restauranger, skolor och sjukhus, efter vatten- och kloakstyrelsens hörande och prövning av 
varje särskilt fall och under de villkor nämnda styrelse och hälsovårdsnämnden finna sig 
berättigade att bestämma, beviljas rätt att ur den allmänna hygienens synpunkt införa 
vattenklosetter med användande av vattenledningsvatten, utan att sådant ärende behöver till 
stadsfullmäktige hänskjutas. 
 
På sådant sätt förbrukat vatten betalas enligt mätare, och förbrukare är underkastad 
vattenreglementets bestämmelser. 
 
Sådan klosett får ej inrättas med mindre, än avloppsledningens beskaffenhet det tillåter.” 
 
Her Ljungberg, understödd av herr Brännberg, yrkade ärendets remiss till vattenstyrelsen evad 
det avsågs herr ordförandens förslag härvidlag. 
 
I övrigt yttrade sig i ärendet samma talare som då detsamma förra gången behandlades, och 
anförde i huvudsak enahanda synpunkter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 154. 
Från drätselkammaren förelåg skrivelse med anmälan om att ett nytt uppslag till lösning av 
frågan om genombrott mellan bassängerna i södra hamnen uppkommit, och hemställde 
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kammaren tillika, att stadsfullmäktige måtte tills vidare bero med beslutsfattande i ärendet, 
och detta blev ock stadsfullmäktiges beslut. 
 
§ 155. 
Kommitterades förslag till ny brandordning för staden förelåg. 
 
Herr ordförande yrkade förslagets remiss till drätselkammaren. 
 
Herr Brännberg fann ifrågavarande förslag alltför omfattande, varför det vore önskvärt, om 
det kunde sammanträngas. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om att den kommitté, som utgjort förslag till den 
brandstadga, som antagits som lag, även uppgjort ett normalförslag till brandordning, och 
landssekreteraren i länet, med vilken talaren rådgjort i saken, hade framhållit vikten av att så 
nära som möjligt följa detta förslag vid brandordningens upprättande i städerna. 
 
Herr Westling ansåg, att brandsyn bör företagas utan föregående annonsering, och att 
bestämmelsen i § 60 om undersökning huruvida föreskriven brand- och livräddningsredskap 
vid tiden för eldens utbrott funnits, och i vad skick den varit underhållen, borde utgå, då 
bestämmelsen i fråga lätt kan föranleda oförskyllda besvärligheter för vederbörande 
försäkringstagare. 
 
Herr borgmästaren Sundberg genmälte, att dessa bestämmelser enligt lag måste finnas. 
 
Herr vice ordföranden understödde remissyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att remittera förslaget till drätselkammaren. 
 
§ 156. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils Skyttegille om beviljande av ett anslag å 250 
kronor för år 1925, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 157. 
Lysekils Hantverks- och Industriförenings tekniska aftonskola begärde genom föreliggande 
skrivelse ett anslag å 600 kronor för år 1925. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterad ärendet till drätselkammaren, som beslutit 
att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till ansökningen, då kammaren försport, att skolan 
numera hade ganska ringa tillslutning av lärjungar. 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 102 
 

 
Herr Sandström yttrande, att drätselkammaren härvidlag antagligen dömt efter frekvenser vid 
skolan, då sista vårterminen började, men att skolan denna termin varit betydligt bättre besökt, 
och att elevantalet nu är 41. 
 
Yrkade, att stadsfullmäktige måtte anslå 300 kronor till skolan. 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att skolan beviljats ett anslag å 400 kronor för år 
1925 från landstinget, och att villkoret för detta anslags utbetalande är, att även staden lämnar 
bidrag. 
 
Herr Tinggren framhöll, att anslag bör beviljas till skolan, då saken förhåller sig så som herr 
Sandström upplyst om. 
 
Herr Ljungberg yttrade, att det t. o. m. av ledamöter i skolans styrelse klagats över det ringa 
elevantalet, men då förhållandena nu bättrats, så borde anslag beviljats. 
 
Yrkade med hänsyn till vårterminens längd, att beloppet måtte sättas till 400 kronor.  
 
Herr vice ordföranden ansåg även, att, efter de upplysningar, som framkommit, anslag borde 
beviljas och understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Sedan herrar Evald I. Andersson och Brännberg även instämt i förslaget om 400 kronor, och 
herr Sandström, efter återtagande av sitt yrkande, anslutit sig till detta förslag, beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att bifalla herr Ljungbergs yrkande i ärendet, och att beloppet för 
ändamålet skulle upptagas i 1925 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
§ 158. 
Lysekils föreläsningsförening hade hos stadsfullmäktige ansökt om anslag för år 1925 med 
500 kronor till föreläsningsverksamheten och 500 kronor till folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att det 
sammanlagda beloppet, kronor 1.000, för dessa anslag upptagas i 1925 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande båda anslag, och att medel därför 
skola utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 159. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte parkstyrelsen om ett anslag å 3.580 kronor för år 1925, 
och innehöll skrivelsen även tablå över huru detta belopp skulle användas.  
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Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade ansett, att 
från nämnda summa borde utgå det för den s. k. ”Trekanten” i Kyrkvik föreslagna beloppet. 
Kronor 650, då kammaren tänkte företaga viss undersökning rörande användningen av 
ifrågavarande plats, och med anledning härav hade kammaren beslutit att hos stadsfullmäktige 
förorda, att ett belopp utjämnat till 2.900 kronor anslås till parkstyrelsen för bemälda år, och 
att denna summa upptages i 1925 årt utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, och att 
medlen för ändamålet skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 160. 
Idrottsföreningen Kamraterna ansökte genom föreliggande skrivelse om ett anslag å 350 
kronor för år 1925. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma, och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1925 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och att medel för detta ändamål 
skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 161. 
Brandstyrelsen anhöll genom föreliggande skrivelse om beviljande av ett anslag å 800 kronor 
för brandbilen reparation, samt att försäkringen å sagda bil må så till vida ändras, att den även 
omfattar vagnskada och brandförsäkring utom brandstationen, varigenom premien för den 
femåriga försäkringen komme att höjas från nuvarande kronor 212:50 till kronor 544 per år, 
alltså en årlig ökning av kronor 331:50. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka ifrågavarande begäran, och att kostnaderna 
härvidlag må upptagas i 1925 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och skulle medel för ändamålet 
utgå i enlighet med drätselkammarens anvisning. 
 
I samband med detta ärendet påtalades, att skötseln av brandbilen lämnade mycket övrigt att 
önska. 
 
Det meddelades emellertid av herr Otto Olsson, att en fackman erhållit uppdrag av 
brandstyrelsen att hava tillsyn över bilen, så att den ständigt befinner sig i fullgott skick, och 
läto stadsfullmäktige bero vid denna förklaring i saken. 
 
Härjämte hade drätselkammaren till stadsfullmäktige överlämnat utgiftsförslag för 
brandväsendet under år 1925 och enhälligt tillstyrkt detsammas antagande. 
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Förslaget slutade på ett belopp av kronor 14.489, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
antaga detsamma. 
 
§ 162. 
Från kamreraren herr Hugo Hallgren förelåg skrivelse med begäran om höjning av hans årliga 
arvode såsom pensionsnämndens ordförande från nuvarande 400 till 800 kronor från och med 
ingången av år 1925. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka arvodets höjning till 500 kronor pr år.  
 
Herr Ehnberg framhöll det myckna arbete, som ålåge pensionsnämndens ordförande och 
yrkade med hänsyn därtill arvodets ökning till 600 kronor per år. 
 
Herr E. W. Olsson delade herr Ehnbergs uppfattning i saken och understödde hans yrkande. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att mången i samhället får nedlägga lika mycket för det 
allmänna utan någon som helst ersättning, och härvidlag är det dock fråga om ett 
förtroendeuppdrag. 
 
Herr ordföranden framhöll de farliga konsekvenserna av att alltför lättvindigt företaga 
ökningar av arvoden för dylika uppdrag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 163. 
Drätselkammaren meddelade genom föredragen skrivelse, att den ej hunnit fatta ståndpunkt 
till frågan om vilka av de i det av stadsingenjören upprättade förslaget upptagna allmänna 
arbetena borde hos stadsfullmäktige förordas till utförande under nästa år. 
 
Med anledning härav avskrevs det å föredragningslistan för denna dag under punkt 12 
upptagna ärendet. 
 
§ 164. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till herr 
Arthur Olsson, Slätten, för ett pris av en (1) krona per kvm försälja ett område bestående av 
tomten n:r 28 och del av tomten n:r 29 tillhötiga stadens område på Slätten, och innehåller 
detta område en areal av cirka 550 kvm. enligt stadsingenjörens uppgift. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning. 
 
§ 165. 
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Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1925 
förelåg till behandling, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 30.400, varav skulle på 
bevillning uttaxeras kronor 25.200. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget. 
 
§ 166. 
Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och barnavårdsnämnden 
under år 1925. 
 
Utgifterna för folkskolan slutade på ett belopp av kronor 103.225:27, varav skulle på 
bevillning uttaxeras kronor 56.500. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisade ett belopp av kronor 450, och krävdes härför ingen 
uttaxering på bevillning. 
 
I folkskolans förslag anmärktes, att höjningen av posten för vaktmästarelöner berodde därpå, 
att folkskolestyrelsen besluit att hos stadsfullmäktige förorda höjning av lönen för 
vaktmästaren i parkskolan från ursprungligen kronor 700 till kronor 1.000. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat båda ovannämnda förslag till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 dennes enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av de båda ifrågavarande förslagen, 
innefattande dessa beslut jämväl tillstyrkan om den av folkskolestyelsen förordade 
regleringen av nämnda lön. 
 
Drätselkammaren hade tillika beslutit föreslå stadsfullmäktige, att bostadsersättning till 
lärarekåren blir densamma som i år, och att den vedersättning, som utgår, bestämmes efter de 
priser, som gälla den 1 januari och den 1 juli 1925. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga de föreliggande förslagen med iakttagande av 
vad drätselkammaren däröver uttalat. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 9, 1924. 
 
§ 167. 
Till behandling förelåg förslag till utgifts- och inkomststat för kommunala mellanskolan under 
år 1925, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 42.850, varav för uttaxering på bevillning 
kronor 16.650. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag, och att bostadsersättningen till 
skolans lärarekår blir densamma som nu, samt att den utgående vedersättningen bestämmas 
efter de priser, som gälla den 1 januari och 1 juli 1925. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga det föreliggande förslaget med iakttagande av vad 
drätselkammaren uttalat beträffande bostads- och vedersättning, och föreligger den sålunda 
antagna utgifts- och inkomststaten enligt denna --- Bilaga N:r 10, 1924. 
 
§ 168. 
Från Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län förelåg utslag med anledning 
av herr Aug. Ehnbergs klagomål mot stadsfullmäktige beslut av den 13 maj detta år om tiden 
för öppethållande av serveringslokalerna i Stadshotellet, Stadsparken och Grand Hotell. 
 
Utslaget innehöll följande: 
 
”Enär stadsfullmäktige icke, mot stadgandet i § 36 i förordningen om kommunalstyrelse i 
stad, ägt att, på sätt som skett, till omedelbart avgörande företaga ifrågavarande väckta förslag 
utan att först hava överlämnat detsamma för utredning såsom i nämnda lagrum sägs, samt 
beslutet sålunda icke tillkommit i laga ordning i laga ordning finner Kungl. Maj:ts 
Befallningshavande skäl undanröja detsamma.” 
 
Utslaget lades till handlingarna. 
 
§ 169. 
Från Konungens Befallningshavande i länet förelåg resolution över till Systemaktiebolaget i 
Lysekil meddelade rättigheter att under år 1925 idka detaljhandel med samtliga del i § 1 i 
Kungl. förordningen av den 14 juni 1917 omförmälda slag av rusdrycker.  
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 170. 
Genom föredragen skrivelse gjordes från nykterhetsnämnden framställning om att 
fattigvårdsstyrelsen måtte från och med innevarande års utgång befrias från uppdraget att 
fungera såsom nykterhetsnämnd, och att en särskild nykterhetsnämnd måtte tillsättas. 
 
Herr Ehnberg framhöll, att de samhällen, där nykterhetsnämnd utgöres fattigvårdsstyrelse, ej 
erhålla statsbidrag till nykterhetsnämnds verksamhet. 
 
Yrkade bifall till den föreliggande framställningen. 
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Herr E. W. Olsson påpekade olämpligheten av att, såsom härstädes hittills varit fallet, 
sammankoppla det vanliga fattigvårdsarbetet och en nykterhetsnämnds arbete. 
 
Understödde herr Ehnbergs yrkade. 
 
Herr ordföranden vitsordade de gjorda uttalandena i saken och instämde i bifallsyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning.  
 
På förslag av herr ordförande bestämdes antalet av nämndens ledamöter att bliva fem med tre 
suppleanter. 
 
Att såväl ledamöter som suppleanter skall minst en vara kvinna. 
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige att för förslags upprättande å ledamöter och suplleanter i 
sådan nämnd remittera ärendet till valkommittén. 
 
§ 171. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med drätselkammaren i Lysekil den 24 
november 1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bocik, Tinggren, Christenson och Löfving 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 182. Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess yttrande 
remitterat skrivelse från kommitterade i badhusfrågan om att staden måtte teckna ett belopp 
av 50.000 kronor i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag, vilket skulle rekonstrueras på de villkor, 
som i en med skrivelsen bifogad promemoria angavs. 
 
Drätselkammaren, som icke ansåg sig kunna redan i dag fatta beslut i ärendet, beslöt 
bordlägga detsamma. 
 
Tillika beslöt kammaren att till stadsfullmäktiges kännedom meddela detta beslut samt att till 
stadsfullmäktige överlämna nämnda framställning jämte tillhörande promemoria. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
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AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att ärendet vore brådskande, och att drätselkammaren gärde 
önskade, att stadsfullmäktige nu måtte yttra sig i detsamma. 
 
Talaren påpekade, att då frågan senast var uppe i stadsfullmäktige, och då det gällde att köpa 
badanläggningen så föreföll det som om man ej hade samhällets stöd härför, och nu då det är 
fråga om att teckna aktier i företaget, vore det därför av intresse få utrönt, om man ej heller nu 
hade samhället med sig för saken. 
 
Finnes något samhällsintresse för att få badanläggningen i gång igen, så får något snarast 
därvidlag åtgöras, och frågan gäller nu närmast, vilket belopp man från stadens sida 
åstadkomma för dylik aktieteckning. 
 
Herr Ekblad fann det vara intresse för frågan, men att man först borde ha visshet om, huru 
mycket enskilda i samhället teckna i bolaget. Fann dessutom beloppet 50.000 kronor, alldeles 
för högt tilltaget och hade svårt att förstå, huru staden med sin ansträngda ekonomi skulle 
kunna åstadkomma detsamma, då man mången gång ej har pengar till förfogande att bestrida 
absolut nödvändiga utgifter med. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att lägga skrivelsen till handlingarna, under avvaktan på det blivande 
yttrandet från drätselkammaren i detta ärende. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
FRITZ G. OLSSON. 
EVALD I. ANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 14 januari 1925 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1924 Lysekils N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 10 december 1924. 
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§ 172. 
Upprop förrättades, varvid herr Mattsson var frånvarande med anmält förfall.  
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 173. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 174. 
Att jämte hr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Sandström och fröken 
Wallentin. 
 
§ 175. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde drätselkammaren, att nedannämnda ledamöter och 
suppleanter äro i tur att ur drätselkammaren med detta års slut avgå, samt att det för 
närvarande finnes en vakant suppleantplats i drätselkammaren. 
 
Ledamöterna herrar konsuln Alfred Bovik, ombudsmannen C. G. Tinggren och byggmästaren 
Robert G. Christenson samt suppleanterna herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och 
riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 176. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll fabrikören herr Aug. Mattsson att från och med 
ingången av år 1925 bliva befriad från uppdraget att vara stadsfullmäktig så ock från övriga 
kommunala förtroendeuppdrag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med stöd av § 30 i kommunalförordningen för stad godkänna 
ifrågavarande avsägelser, och skulle magistraten med hänsyn till herr Mattssons ledamotskap 
i stadsfullmäktige härom underrättas, för att sammanräkning måtte företagas för utssende av 
ny ledamot. 
 
§ 177. 
Från handlanden herr E. W. Olsson förelåg skrivelse, vari han undanbad sig att i enlighet med 
valkommitténs förslag bliva vald dels till vice ordförande i fattigvårdsstyrelsen, dels till 
ledamot i den beslutade nykterhetsnämnden. 
 
Herr ordföranden meddelade, att valkommittén, trots att den insett hr Ehnbergs stora 
duglighet som fattigvårdsnamn, dock ej föreslagit honom till vice ordförande utan i stället 
förrdat herr E. W. Olsson, och detta förslag hade förestavats därav, att kommittén ansett herr 
Ehnberg vara så upptagen av göromål, att hans tid ej skulle medgiva honom åtagandet av den 
ökade arbetsbörda, som en eventuell uppflyttning till ordförandeposten skulle medföra. 
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Betonade man emellertid, att herr Ehnberg ej självskrivet ginge upp som ordförande, så hade 
valkommittén intet att erinra mot hans val till vice ordförande. 
 
Herr ordföranden vädjade till herr Olsson att återtaga sin avsägelse beträffande valet till 
nykterhetsnämnden, och förklarade sig herr Olsson villig härtill. 
 
Stadsfullmäktige godkände härefter herr Olssons avsägelse med hänsyn till valet av vice 
ordförande i fattigvårdsstyrelsen. 
 
Handlanden herr Axel Hörnfelt undanbad sig genom föredragen skrivelse att i enlighet med 
valkommitténs förslag bliva vald till revisor för folkskolans räkenskaper och förvaltning för år 
1925. 
 
Denna avsägelse ansåg stadsfullmäktige sig emellertid ej kunna bifalla. 
 
Hr tinggren hade till valkommittén hemställt om att ej komma i fråga vid val av ledamot i 
polisnämnden, och beslöto stadsfullmäktige tillmötesgå denna hemställan. 
 
Med hänsyn till tiden för var av ledamöter i elektricitetsverkets styrelse beslöto 
stadsfullmäktige godkänna den av valkommittén föreslagna ändringen, att tre ledamöter väljas 
för en tid av fyra år och två ledamöter för en tid av två år. 
 
§ 178. 
Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen med undantag för 
drätselkammaren, på grund av att därvid proportionellt valsätt möjligen skulle komma till 
användning. 
 
Valen, som nu företogs, utföllo i överensstämmelse med valkommitténs förslag av den 25 
nästlidne november med i detsamma denna dag på grund av herrar Aug. Mattssons och C. G. 
Tinggrens avsägelser gjorda kompletteringar, vilka av herr ordföranden muntligen 
meddelades, sålunda: 
 
Drätselkammaren: 
 
För en tid av fyra år skulle 3 ledamöter väljas efter herrar konsuln Alfr. Bovik, 
ombudsmannen C. G. Tinggren och byggmästaren Rob. G. Christenson samt 3 suppleanter 
efter herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och riksdagsmannen Carl Brännberg samt en 
vakant suppleantplats. 
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På förslag av herr ordföranden företogs valet med acklamation och utföll så, att samtliga 
avgående ledamöter och suppleanter omvaldes, och fabrikören herr Gust. Karlson, på förslag 
av herr ordföranden, nyvaldes som suppleant. 
 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för tiden 1925 t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: herrar handlanden S. P. Ekblad, järnhandlaren Pontus Lundbom och mekanikern 
Otto Olsson. 
 
Suppleanter: herrar disponenten Aug. L. Kihlberg och gjutaren Karl Källén. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Ledamöter för tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar disponenten Emil Löfberg, 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och 
vaktmästaren Jakob Pettersson med de båda förstnämnda såsom respektive ordförande och 
vice ordförande för nämnda tid. 
 
Nykterhetsnämnden: 
 
Ledamöter: 
 
För tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar disponenten Emil Löfberg, handlanden E. W. Olsson och 
gjutaren Karl Källén. 
 
För åren 1925 och 1926: musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan fröken 
Ingrid Wallentin. 
 
Suppleanter: 
 
För tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och handlanden 
Fritz G. Olsson. 
 
För åren 1925 och 1926: Fru Anna Malmrot. 
 
Till respektive ordförande och vice ordförande i nämnden för tiden 1925 t. o. m. 1928 valdes 
herrar Emil Löfberg och E. W. Olsson. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1925 och 1926: 
 
Ledamöter: herrar lotsförmannen Gustaf Wallin och handlanden s. P. Ekblad. 
 
Suppleanter: herrar fabrikören Elis Luckey och vaktmästaren Jakob Pettersson.  
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Hälsovårdsnämnden: 
 
Ledamot för år 1925: frisören herr Gust. A. Löfgren. 
 
Suppleanter: förste för tiden 1925 t. o. m. 1927: gjutaren herr Karl Källén, tredje för år 1925: 
handlanden herr Fritz G. Olsson. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1925: 
 
Ledamot: herr borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1925: 
 
Herrar doktorn Axel Nilsson, stadsingenjören Sven H. Lundgren och direktören Nisse 
Ericsson med suppleanterna herrar postexpeditören Fredr. Lundqvist och apotekaren Karl 
Aulin. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse: 
 
Ledamöter: 
 
För tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, trafikchefen Nils Wickberg 
och redaktören Axel Ljungberg. 
 
För åren 1925 och 1926: herrar frisören Gust. A. Löfgren och handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter för tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar järnsvarvaren Sixten Arsenius, civilingenjören 
Arvid Laurin och handlanden L. P. Östling. 
 
Ledamöter i Handels- och sjöfartsnämnden för åren 1925 och 1926: 
 
Herrar f. lotsförmannen Emilius Hörman, fabrikören Richard Björsell, grosshandlaren O. G. 
Löfving, skeppsmäklaren C. Andersson, handlanden J. A. Jacobsson, fabrikören Elis Luckey 
och disponenten Ludv. Andersson. 
 
Polisnämnden för tiden 1925 t. o. m. 1928: 
 
Ledamöter: herrar redaktören Axel Ljungberg, fotografen John Westling och 
kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Fritz G. Olsson och förrådsförvaltaren Evald L. Andersson. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1925 t. o. m. 1927: 
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Suppleant: poliskonstapeln herr C. I. Alexandersson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1925: 
 
Ledamöter: herrar, 1) handlanden E. W. Olsson, 2) gjutaren Karl Källén, 3) 
hälsovårdstillsyningsmannen A. Ehnberg, 4) handlanden Axel Johansson, 5) postmästaren 
Gösta Boheman. 
 
Suppleanter: herrar, 1) handlanden Evald Andersson, 2) järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, 3) 
kronolotsen E. R. Montheli, 4) stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, 5) postexpeditören 
Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1925: 
 
Ledamöter: herrar stadsingenjören Sven H. Lundgren och buyggmästaren Rob. G. 
Christenson.  
 
Suppleanter: herrar byggmästaren Adolf Wennerberg och snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Ledamöter: 
 
För tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar entreprenören C. W. Granberg och riksdagsmannen Carl 
Brännberg. 
 
För åren 1925 och 1926: herrar mekanikern Otto Olsson och byggmästaren Rob. G. 
Christenson. 
 
Suppleanter: 
 
För tiden 1925 t. o. m. 1928: fotografen herr John Westling. 
 
För åren 1925 och 1926: kyrkovaktmästaren herr B. C. A. Högberg. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1925: 
 
Ledamot: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: järnsvarvaren herr Alfr. Andersson. 
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Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1925: 
 
Ledamot: stadsingenjören herr Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: civilingenjören herr O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank: 
 
För år 1925: herrar fabrikören Elis Luckey och kamreraren Hugo Hallgren.  
 
För åren 1925 och 1926: herrar redaktören Axel Ljungberg och konsuln John Sterner.  
 
För tiden 1925 t. o. m. 1927: herrar inspektören A. W. Christenson och konsuln L. Laurin. 
 
För tiden 1925 t. o. m. 1928: herrar disponenten Ludv. Andersson och ombudsmannen C. G. 
Tinggren. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils järnvägsaktiebolag under år 
1925: 
 
Redaktören herr Axel Ljungberg med fabrikören herr Gust. Karlson som suppleant. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1925: 
 
Ledamot: filaren herr Svante J. Johansson. 
 
Suppleant: byggmästaren herr Rob. G. Christensson. 
 
Ida Sannes fond för tiden 1925 t. o. m. 1927: 
 
Herrar fabrikören Elis Luckey och disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond för tiden 1925 t. o. m. 1927: 
 
Herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, fabrikören Elis Luckey och disponenten Emil Löfberg. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor med Lysekils Nya Badhus Aktie Bolag under år 
1925. 
 
Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Revisorer och deras suppleanter för granskning av nedanstående räkenskaper för år 
1925. 
 
Drätselkammaren: 
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Revisorer: herrar juveleraren Gordon Wikström, sammankallande, sparbankskamreraren och 
ritaren Holger Hermansson. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lindström, förste, och banktjänstemannen Josua 
Andersson, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar grosshandlaren John Forsell, sammankallande, kontoristen Carl Wallin och 
handlanden A. th. Jakobsson. 
 
Suppleanter: herrar lokomotivföraren Hjalmar Sörensen, förste och kontoristen Hakon 
Lundbom, andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar kassören Iwar Johansson, sammankallande, och kamreraren James 
Öhrnberg. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lindström, förste, och bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförening: 
 
Revisorer: folkskolläraren herr Gösta Hultgren. 
 
Suppleant: hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson. 
 
Suppleant: mekanikern herr Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverk: 
 
Revisorer: herrar stationsinspektoren J. F. Johansson, sammankallande, ingenjören Magnus 
Krok och köpmannen Oscar Fredén. 
 
Suppleanter: herrar fotografen John Westling, förste, och kamreraren Henning Melin, andre 
suppleant. 
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Lysekils tekniska aftonskola: 
 
Revisorer: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: mästerlotsen herr John Linding. 
 
Lysekils skyttegille: 
 
Revisor: fabrikören herr Viktor Lindbom. 
 
Suppleant: banktjänstemannen herr Josua Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrelius fond: 
 
Revisorer: herrar handlanden Axel Hörnfelt, sammankallande, och stationsskrivaren T. R. 
Madison. 
 
Suppleanter: herrar banktjänstemannen Josua Andersson, förste, och kontoristen Evald 
Luckey, andre suppleant. 
 
Kommunala mellanskolans styrelse: 
 
Revisorer: herrar bokföraren Jakob Fredrik Carlsson, sammankallande, och fabrikören Viktor 
Lindbom. 
 
Suppleanter: herrar bokhållaren Hugo Hansson, förste, och maskinisten John E. Sterner, andre 
suppleant. 
 
§ 179. 
Till förnyad behandling upptogs det till drätselkammaren remitterade förslaget till ny 
brandordning för staden. 
 
Drätselkammaren hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 2 december 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, tinggren och Christensson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 187. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 27 nästlidne november att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera förslag till ny brandordning för staden  
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Drätselkammaren beslöt föreslå stadsfullmäktige att göra följande ändringar i förslaget: 
 
§ 2, mom. 5. Meningen ”förvaras å brandchefsexpeditionen utbytes mot ”förvaras hos 
brandchefen”. 
 
§ 3, mom 8. Lydelsen ”vartill anslag beviljats” ersättes med ”vartill anslag av 
stadsfullmäktige beviljats”. 
 
§ 3, mom. 11. Följande tillägg göres: 
 
”samt att upprätta och före den 1 november varje år till drätselkammaren överlämna 
utgiftsförslag för brandväsendet under det påföljande året”. 
 
§ 7. I slutet av paragrafen ändrades uttrycket ”å brandchefens expedition” till brandchefen”, 
 
§ 24. Samma ändring föreslås som för § 7. 
 
§ 30, mom. 1. Att i meningen ”till sex veckor för rökgång och rör jämte tillhörande 
centraluppvärmningsapparat i vanliga bostadshus samt för rökgång jämte köksspisel, pannmur 
eller annan eldstad, varest kokning äger rum för enskilt hushålls behov” det utgår, som har 
avseende å centraluppvärmningsapparat och vad därtill hör, samt att bestämmelsen härpm 
flyttas till slutet av momentet och får följande lydelse: 
 
”Rökgång och rör jämte tillhörande centraluppvärmningsapparat i vanliga bostadshus sotas 
två gånger årligen under eldningsperioden.” 
 
§ 47. Samma ändring föreslås som för §§ 7 och 24. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden yrkade förslagets antagande med de av drätselkammaren föreslagna 
ändringarna. 
 
Herr Björsell, understödd av herr Karlson, yrkade, att även den ändringen måtte göras, att i § 
30 tiden mellan sotning för rökgång jämte köksspisel, pannmur eller annan eldstad, varest 
kokning äger rum i större omfattning än för enskilt hushålls behov, såsom värdshus, 
näringsställe, bageri, rökeri eller annan därmed jämförlig inrättning, utsträckes från föreslagen 
två till fyra veckor, såsom bestämmelsen därom förut varit. 
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Herr ordföranden yrkade, att den ändringen i § 4, mom. 2, måtte vidtagas, att benämningen 
”brandkorpral” utbytes mot brandmästare”, dock att denna titelförändring ej skall medföra 
någon förändring med hänsyn till vederbörande befattningshavares arbete eller löneförmåner. 
 
Vidare yrkade herr ordföranden, att i § 15 bestämmelsen om att brandchefen äger att efter 
anmälan hos brandstyrelsens ordförande taga sig ledighet under högst två dygn måtte ändras 
till ledighet under högst tre dygn. 
 
Herr Otto Olsson yrkade borttagandet av bestämmelsen om att en person för att kunna antagas 
till brandchef i staden skall ha två månaders utbildning vid fast brandkår. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att med avslag å herr Otto 
Olssons yrkande antaga det föreliggande förslaget till brandordning för staden med 
iakttagande dels av de ändringar drätselkammaren föreslagit, dels av de ändringar, som 
grunda sig på de av herrar Björsell och ordföranden nu framställda yrkandena. 
 
Vidare skulle stadsfullmäktige genom magistraten hos Konungens Befallningshavande i länet 
söka fastställelse å den sålunda antagna brandordningen, vilken innefattas i denna --- Bilaga 
N:o 11, 1924. 
 
Denna brandordning skulle vara gällande från och med ingången av år 1925. 
 
§ 180. 
Från kommitterade i badhusfrågan en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Å allmänt möte för överläggning i stadens badortsfråga utsågs en kommitté med uppgift att 
verka för anslutning till ett förslag till rekonstruktion av Lysekils Nya Badhusaktiebolag, som 
uppgjorts av ett konsortium av intresserade personer i Stockholm. 
 
Grunderna för denna konstruktion angivas i bifogade promemoria. 
 
Kommittén har kommit till den bestämda uppfattningen att några vidare bidrag icke kunna 
påräknas av enskilda, förrän staden beslutat sig för aktieteckning i företaget. De enskilde, vars 
teckning skulle kunna påräknas, önska nämligen helt naturligt att en avsevärd del av kapitalet 
skall vara placerat i Lysekil för att staden och dess innevånares intressen skall kunna göras 
gällande i bolagets förvaltning. Och en sådan tyngdpunkt kan icke åstadkommas med mindre 
staden tecknar ett avsevärt belopp. 
 
Med anledning härav får kommittén härmed hemställa att Stadsfullmäktige ville besluta att i 
och för ifrågavarande rekonstruktion av bolaget och på de villkor som i ovan omförmälda p. 
m. angives, teckna aktier i Lysekils Nya Badhusaktiebolag till belopp, som kommitterade för 
sin del föreslår till 50.000 kronor. 
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Lysekil den 24 november 1924. 
 
På kommitténs vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Av den i denna skrivelse nämnda promemoria framgick huvudsakligen följande: 
 
Att rekonstruktionen skulle försiggå genom följande åtgärder: 
 
1) Nedskrivning av det nuvarande aktiekapitalet, 152.000 kronor, till 15.200 kronor. 
 
2) Teckning av nya aktier (preferens-) till belopp av 200.000 kronor. 
 
3) Nedbringandet av bolagets skulder till i runt tal 200.000 kronor. 
 
4) Förvärvande av de till badrestauranten hörande inventarierna, som nu ägas av Lysekils 
Restaurantaktiebolag och bestå av duktyg, silver, glas, porslin, möbler m. m. 
 
I fastigheten ingå följande: 
 
utmarkslotterna n:ris IV, VI och X i Bansvik med sammanlagt taxeringsvärde av 10.500 
kronor och strandtomten vid det s. k. ”Folkbladet”, sistnämnda tomt värd cirka 10.000 kronor. 
 
Herr ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Under förutsättning av att nyteckning av aktier i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag för minst 
200.000 kronor kan uppbringas, och detta belopp inbetalas så tidigt, att företaget kommer i 
gång senast under juli månad 1925, vill Lysekils stad vara med om att ingå med ett belopp av 
30.000 kronor i ovannämnda aktiebolag, och att medlen för ändamålet anskaffas medelst 
upplåning för återbetalning inom kortare tid än två år.” 
 
Mot detta beslut, evad det beträffande beloppets storlek, hade herr Tinggren reserverat sig. 
 
Sedan handlingarna i ärendet upplästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen. 
 
Herr vice ordföranden: Med anledning av sin förut uttalade ståndpunkt i denna sak framhöll 
han badortsrörelsen vara av den största betydelse för samhället, varför man måste söka få den 
i gång, och staden måste offra något väsentligt för att detta mål skall kunna nås. Påpekade 
ånyo, att om man ej kunde få denna rörelse återupptagen, så skulle staden tvingas att förr eller 
senare bygga ett varmbadhus, och detta komme att medföra en mycket dryg utgift. 
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Yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Tinggren anförde som skäl för sin reservation i drätselkammaren stadens betryckta 
ekonomiska belägenhet och medgav, att badrörelsen tidigare haft rätt stor betydelse för 
staden, men ansåg att denna betydelse ej i framtiden kunde bliva densamma, då det förefölle, 
som om publiken numera tycks draga sig till de mindre badorterna. Uttalade sin förvåning 
över att Kyrkviksborna ej vidtagit någon kraftigare opinionsyttring för badhusrörelsens 
återupptagande. Erinrade om att staden har en skuldsumma å cirka 1.800.000 kronor, vartill 
kommer en mycket hög uttaxering, varför man måste bliva betänksam mot att kasta sig i nya 
skulder, helst som staden utöver nämnda skuldbelopp får en svävande skuld å cirka 50.000 
kronor för brandväsendet och renhållningsverket, och härtill kommer ytterligare såsom 
ofrånkomligt en omläggning av fattigvården år 1928, en sak som säkerligen blir dyrbar. 
Trodde ej på den korta badsäsongens åstadkommande av så stor vinst för staden i sin helhet. 
 
Ville dock vara med om att stadens sökte göra något härvidlag och yrkade, att dylik 
aktieteckning måtte ske med 10.000 kronor och i övrigt på de av drätselkammaren föreslagna 
villkoren. 
 
Herr ordföranden erinrade, med anledning av herr Tinggrens yttrande, om att Kyrkviksborna 
rörande denna fråga till stadsfullmäktige överlämnat en petition, som lästes vid ett 
stadsfullmäktigesammanträde i våras. 
 
Herr vice ordföranden fann det angenämt kunna konstatera, att även herr Tinggren syntes 
hysa den uppfattningen, att badhusrörelsen dock äger någon betydelse för staden, en 
uppfattning som ju framgår av det nu gjorda yrkandet om att teckna aktier för 10.000 kronor. 
Framhöll beträffande stadens skuldsättning, att de penningar, som sålunda upplånats, likväl 
ingalund kunna anses vara bortkastade, då de använts för uteslutande produktiva ändamål 
såsom järnvägen, jordköpet och elektricitetsverket. Skulle det nu beslutas att endast teckna 
10.000 kronor i företaget, så trodde talaren, att detta skulle bliva av ringa eller ingen nytta, 
varför man borde sträcka sig längre. 
 
Herr Ekblad hade den uppfattningen, att det bland enskilda samhällsmedlemmar icke funnes 
något synnerligt intresse för saken, och att man tycktes vilja, att samhället skall påtaga sig 
hela den börda, som därifrån kräves för bolagets finansiering. 
 
Anslöt sig till herr Tinggrens yrkande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att kommitterade från början hyst den åsikten, att 
enskilda medlemmar i samhället skulle teckna aktier först efter den tidpunkt staden bestämt 
sig för dylik teckning, vilken därför har den allra största betydelse utåt. 
 
Herr Brännberg beklagade, om det föreslagna beloppet, kronor 10.000 skulle anses så 
obetydligt, att vederbörande icke skulle vilja emottaga det, ehuru det i den bästa mening 
föreslagits. Framhöll, att intresset för badhusrörelsen kan vara lika stort från olika håll, även 
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om det finnes skilda uppfattningar om lämpligheten av beloppets storlek härvidlag. 
Meddelade uppgifter å kostnader för byggande av varmbadhus i åtskilliga svenska städer. 
 
Herr Löfving: Att man måste komma ihåg, att badortsrörelsen indirekt tillför staden avsevärda 
inkomster, och att särskilt Kyrkviksborna äro mycket beroende av ifrågavarande rörelse. 
Delade herr vice ordförandens ordförandeskaps mening om dyrbarheten av att uppföra ett 
kommunalt varmbadhus och uttalade tillika den uppfattningen, att ett dylikt säkerligen 
komme att varje år medföra en förlust av 5- á 6.000 kronor. talaren uttryckte önskemålet, att 
ett medlingsförslag i saken måtte kunna framkomma. 
 
Herr Tinggren uttryckte förvåning över den föregående talarens yttrande rörande ett eventuellt 
medlingsförslag och ansåg det otänkbart, att skillnaden mellan 30.000 och 10.000 kronor 
skulle föranleda till det helas strandning, då ett belopp på 20.000 kronor ej torde äga så 
avgörande betydelse för ett företag av sådant omfång. 
 
Herr Ljungberg betonade, att kommitterades begäran om aktieteckning med 50.000 kronor ej 
ansetts för hög, men att drätselkammaren måst av ekonomiska skäl sätta dylikt aktiebelopp till 
30.000 kronor. hävdade att, om personer utanför samhället äro villiga satsa 150.000 kronor för 
att få bolagets rörelse i gång, de ock måste anses hava en viss rätt att i förevarande fall ställa 
anspråk på staden. Talaren trodde, att om rörelsen upptages, så skulle detta stödja stadens 
skattekraft och uttryckte den förhoppningen, att Kungl. Maj:t skulle vägra sitt bifall till en 
upplåning på 5 ´q 10 år för anskaffande av medel för ändamålet i fråga. Påpekade vidare, huru 
staden under de senaste åren påtagit sig utgifter för tillsammans 311.000 kronor, av vilket 
belopp största delen anskaffats genom uttaxering, och att enbart Landsvägsgatan kostat staden 
38.000 kronor, vilket belopp täckts genom uttaxering på så kort tid som två år, en prestation ej 
vanlig för en så liten stad som vår. 
 
Understödde herr vice ordförandens yrkande. 
 
Herr ordförande bemötte talet om det såväl nu som så ofta eljest upprepade talet om vår höga 
uttaxering och framhöll, att i många städer, där uttaxeringen är nominellt lägre än här, uttages 
särskilda avgifter för vatten och renhållning, vilket är ej fallet hos oss, ty om så vore, skulle 
vår uttaxering vara betydligt lägre än den nu är. 
 
Yrkade för formens skull avslag å framställningen om dylik aktieteckning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne föreliggande yrkandena förklarat avslagsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utrönandet av nej-förslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av herrar vice ordförandens och Tinggrens yrkanden förklarat det förstnämnda av 
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dessa yrkanden vara med övervägande ja besvarat, begärdes å nya votering, som verkställdes 
enligt följande godkända voteringspropositionen: 
 
”Den, som önskar herr vice ordförandens yrkande till kontraproposition i huvudvoteringen, 
röstar ja; 
 
den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att antaga herr Tinggrens yrkande till 
kontraproposition i huvudvoteringen.” 
 
vid härefter företagit upprop till omröstning, vari herrar Luckey, Ludv. Andersson och Wallin 
ej deltogo, röstade herrar vice ordföranden, Löfving, Ljungberg, Karlson, Björsell, Fritz G. 
Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herr ordföranden ja, men herrar Tinggren, 
Brännberg, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, 
Westling och Evald I. Andersson nej. 
 
Med 11 nej- mot 9 ja-röster hade stadsfullmäktige beslutit att såsom kontraproposition i 
huvudvoteringen uppställa herr Tinggrens yrkande. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden, med omkostande av avslagsyrkandet till nej-förslag 
och herr Tinggrens yrkande till ja-förslag, följande voteringsproposition för huvudvoteringen, 
vilken proposition godkändes: 
 
”Den som i denna votering vill bifalla yrkandet om att teckna ett belopp av 10.000 kronor i 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolag på de villkor drätselkammaren föreslagit, röstar ja; 
 
den det icke vill, röstar nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna rösterna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att teckna nyssnämnda aktiebelopp på av drätselkammaren 
föreslagna villkor.” 
 
vid härefter företaget upptaget upprop till omröstning, vari herrar Ludv. Andersson och 
Wallin ej deltogo, röstade herrar Luckey, Löfving, Ljungberg, Tinggren, Karlson, Brännberg, 
Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, Fritz G. 
Olsson, Evald I. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herr ordföranden ja, men 
herrar vice ordföranden, Björsell och Westling nej. 
 
Med 18 ja- mot 3 nej-röster hade stadsfullmäktige, alltså med kvalificerad majoritet, beslutit 
att teckna 10.000 kronor i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag på de av drätselkammaren 
föreslagna vilkoren. 
 
§ 181. 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 123 
 

Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren att under år 1925 få låta utföra 
nedannämnda allmänna arbeten. 
 
Föreningsgatan, gatuarbete 4.100, vatten- och avloppsledningsarbeten 2.400  6.500:- 
Reparation av tullpackhuset    1.000:- 
Vatten- och avloppsledningsröt i Drottninggatans fortsättning  1.500:- 
     Kronor 9.000:- 
 
Mot beslutet i drätselkammaren hade vice ordföranden, herr Ljungberg, reserverat sig, då han 
yrkat avslag å förordandet av arbetets med rörnedläggning i Drottninggatan utförande. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
Herr Ljungberg yrkade, att dessa fordon, med anledning av rörnedläggningen i 
Drottninggatan, måtte utföras. 
 
Sedan herrar Löfving och Björsell talat för bifall till drätselkammarens majoritetsförslag och 
herrar Otto Olsson, Ekblad och Westling för bifall till herr Ljungbergs yrkande, samt 
överläggningen förklarats avslutad, framställde herr ordföranden proposition på bifall till 
vartdera av de båda föreliggande yrkandena i ärendena och förklarade därvid herr Ljungbergs 
yrkande vara med övervägande ja besvarat, varefter votering begärdes, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Ljungbergs yrkande röstar ja; 
 
den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr vice ordförandens yrkande;” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Fritz G. Olsson ej deltog, röstade herrar 
Ljungberg, Tinggren, Brännberg, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Ehnberg, 
Pettersson, E. W. Olsson, Westling och Evald I. Alexandersson ja, men herrar vice 
ordföranden, Luckey, Löfving, Karlson, Björsell, Ludv. Andersson, Wallin, Sandström och 
fröken Wallentin samt herr ordföranden nej. 
 
Med 12 ja- och 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr Ljungbergs 
yrkande i ärendet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att beloppet, kronor 7.500, för ifrågavarande ändamål skulle 
upptagas i 1925 års utgifts- och inkomststat för uttaxering samt bemyndiga drätselkammaren 
att på förmånligaste villkor för stadens räkning få förvärva nödig mark för Föreningsgatans 
iordningställande. 
 
§ 182. 
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Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse jämte i densamma nämnda förslag till 
utgifts- och inkomststater. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 december 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Tinggren och Christenson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 191. För granskning förelågo följande förslag till utgiftsstater för år 1925: 
 
Sundhetsvården     14.000:- 
Polisverket     20.000:- 
Vatten- och avloppsledningar   13.250:- 
 
Drätselkammaren beslöt arr överlämna dessa förslag till stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
antagande, dock med iakttagande av den ändringen att i sundhetsvårdens utgiftsförslag posten 
å kronor 350:- för varmbadhusets öppethållande utgår, vadan ifrågavarande utgifter skulle 
minskas till 13.650 kronor. 
 
Herr ordföranden hade yrkat, att även posten, kronor 650:-, för fria kallbad måtte utgå ur 
sistnämnda förslag samt reserverade sig till förmån för detta yrkande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordförande yrkade bifall till sin i ärendet avgivna reservation i drätselkammaren, 
och att beloppet, kronor 650:-, för fria bad måtte överföras till posten för oförutsedda utgifter i 
stadens utgifts- och inkomstförslag för år 1925. 
 
Herr Ljungberg yrkade däremot bibehållande av denna post i förslaget. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall till vartdera av dessa yrkanden 
förklarat herr vice ordförandens yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering 
som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr vice ordförandens yrkanden, röstar ja; 
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den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ljungbergs yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Westling ej deltog, röstade herrar vice 
ordföranden, Luckey, Tinggren, Björsell, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Wallin, Pettersson 
och herr ordföranden ja, men herrar Ljungberg, Karlsson, Brännberg, Ekblad, Källén, 
Alexandersson, Ehnberg, E. W. Olsson, Gritz G. Olsson, Evald I. Andersson och Sandström 
samt fröken Wallentin nej. 
 
Med 12 nej- mot 10 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr Ljungbergs 
yrkande i ärendet. 
 
Hörefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i övrigt godlänna de föreliggande utgifts- och 
inkomstförslagen. 
 
§ 183. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg förslag till ny matvarustadga. 
 
På förslag av herr ordföranden bordlades ärendet. 
 
§ 184. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 november 
1924. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Tinggren, Christenson och Löfving 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokoll undertecknad sekreterare. 
 
§ 165. Företogs till förnyad behandling den under § 158 i drätselkammarens protokoll för den 
23 nästlidne oktober bordlagda ansökningen från herrar Nilsson & Schiller om att staden 
måtte åt dem upplåta nödig plats å salutorget av en besintanksanläggning med mätarpump. 
 
Drätselkammaren beslöt, med herr ordförandens utslagsröst, att med ärendet ingå till 
stadsfullmäktige med tillstyrkan om bifall till ansökningen, och att där föreslå anläggningens 
placering så, att mätarpumpen får plats ungefär en meter söder om den i närheten av 
bokhandeln stående vattenståndaren, och skulle sökanden icke betala någon avgift för 
ifrågavarande upplåtelse. 
 
Herrar Christensson, Tinggren och Löfving, som yrkat avslag å ansökningen anmälde sin 
reservation mot nämnda beslut och motiverade reservationen därmed, att de ansågo 
torgutrymmet redan nu vara för knappt och framhöllo, att det för ett fåtal år sedan starkt 
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ifrågasattes att inköpa det Lysellska huset för att utvidga torget, samt att åtgärder för cirka två 
år sedan vidtogos för att få bort köttvagnarna därstädes för att bereda bättre plats. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till framställningen. 
 
Herr Tinggren, understödd av herrar Otto Olsson och Ekblad, yrkade avslag å densamma. 
 
Herr Ljungberg och Alexandersson understödde bifallsyrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa yrkanden förklarat bifallsyrkandet vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla framställningen, röstar ja; 
 
den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avslå framställningen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, i vilken herrar Ehnberg, E. W. Olsson och 
Westling ej deltogo, röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, Alexandersson, Wallin, Fritz 
G. Olsson och ordföranden ja, men herrar Luckey, Löfving, Tinggren, Karlsson, Brännberg, 
Björsell, Ekblad, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald L. Andersson och 
Sandström samt fröken Wallentin nej. 
 
 
 
Med 14 ja- mot 6 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avslå ställningen. 
 
§ 185. 
Genom magistraten hade Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län infordrat 
yttrande över herr kontraktsprosten Fritz Lüschs besvär hos Konungen över Konungens 
Befallningshavandes i nämnda län utslag av den 18 oktober 1924 om tiden för öppethållande 
av vissa restauranter i Lysekil. 
 
Herr ordföranden anförde, att då han som enskild klagande anfört besvär över nämnda utslag, 
så hade detta skett av principiella skäl, nämligen huruvida han vid ärendets behandling i 
stadsfullmäktige förfarit lagenligt eller ej. Framhöll, att beslutet upphävts på den grund, att 
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ärendet ej blivit remitterat till nykterhetsnämnden, men det hade dock vid ärendets behandling 
i stadsfullmäktige upplysts om, att detsamma redan behandlats i nykterhetsnämnden, varför 
remiss ansetts onödig. 
 
Nykterhetsnämnden hade behandlat ärendet 51 dagar före det behandlades i stadsfullmäktige, 
och talaren påpekade vidare, att ingenting under nämnda tid inträffat, som förändrat 
ställningen, varför frågan nu närmast gällde, huruvida 51 dagar är för lång tid för att 
behandlingen av ärendet i nykterhetsnämnden må anses äga giltighet. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att stadsfullmäktige måtte instämma i de av herr 
kontraktsprosten Fritz Lüsch anförda besvären i ärendet hos Konungen. 
 
Herr E. W. Olsson ansåg, med stöd av § 36 i förordningen om kommunalstyrelse i stad, att 
ärendet bort vara remitterat till nykterhetsnämnden och yrkade, att stadsfullmäktige måtte 
instämma i Kongungens Befallningshavandes i Göteborgs och Bohus län ovannämnda utslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa yrkanden förklarat herr vice ordförandens yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr vice ordförandens yrkande, röstar ja; 
 
den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr E. W. Olssons yrkande.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herrar ordföranden, Ljungberg, Wallin, 
Ehnberg och Evald I. Andersson ej deltogo, röstade herrar vice ordföranden, Luckey, Löfving, 
Tinggren, Karlsson, Björsell, Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson och Sandström samt fröken 
Wallentin ja, men herrar Brännberg, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Pettersson, 
E. W. Olsson och Westling nej. 
 
Med 10 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr vice 
ordförandens yrkande i ärenden, vadan stadsfullmäktige beslutit att instämma i de av herr 
kontraktsprosten Fritz Lüsch hos Konungen anförda besvären mot förutnämnda utslag från 
Konungens Befallningshavande i Göteborg och Bohus län. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL SANDSTRÖM. 
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INGRID WALLENTIN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 24 januari 1925 kl. 2 e. .m betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1924 Lysekils N:r 13. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 17 december 1924. 
 
§ 186. 
Upprop förrättades, varvid herr Ludv. Andersson var frånvarande med anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 187. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 188. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och 
Luckey. 
 
§ 189. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för staden 
och dess hamninrättning för år 1925. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 15 december 1924 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av magistratens för slag till utgifts- och inkomststat för år 1925 
tillsatta budgetberedningen. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Rich. Björsell och Carl 
Brännberg samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
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§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med 
en uttaxering av nio (9) kronor och 50 öre per etthundra (100) kronor beskattningsbar inkomst 
för 1924 års taxering. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av drätselkammaren bestämmas. 
 
§ 5. Hamninrättningens budgetförslag för år 1925 genomgicks ävenledes punkt för punkt, och 
beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i oförändrat skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
JUSTERAT: 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter föredrogs nu, varvid de nämna budgetförslagen för punkt för punkt genomgingos. 
 
Her Ehnberg yrkade, att skatteexekutor Ljunggren måtte få behålla beklädnadsersättning 
såsom hittills såsom hittills med 250 kronor pr år. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige utan votering avslå. 
 
Herr Westling ansåg, att beloppet, kronor 700, för rådhuslokalernas uppvärmning vore för 
högt, förmenade att det endast vore 6 st. värmeelement i lokalerna. Framställde dock intet 
yttrande i saken. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige, utan diskussion, att godkänna magistratens av 
budgetberedningen tillstyrkta utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1925 med en 
uttaxering av nio (9) kronor och 50 öre per ett hundra (100) kronor beskattningsbar inkomst 
för 1924 års taxering. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, ävenledes utan diskussion, att bifalla det föreliggande 
förslaget till utgifts- och inkomstskatt för stadens hamninrättning för år 1925.  
 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 130 
 

De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna --- Bilaga N:o 12, 1924. 
 
§ 190. 
I samband med behandlingen av utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning för 
år 1925 beslöto stadsfullmäktige enhälligt bemyndiga hamnstyrelsen att för nämnda år få 
förnya hamnens kreditivlån i Aktiebolaget Nordiska Handelsbanken med tjugofemtusen 
(25.000) kronor. 
 
§ 191. 
Herr ordföranden yttrade såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige följande: 
 
Mina Damer och Herrar! 
 
Handel och köpenskap, näringar och manufakterier hava sedan gammalt varit städernas 
uppgift att hänga och befordra. Därför hava dessa i flydda grundats på konungars maktord 
eller själva förvärvat sig denna existens från att hava varit naturliga samlingsplatser för handel 
och sjöfart. 
 
Visserligen har den förra skarpa motsättningen mellan stad och land genom skråordningarnas 
upphävande och genom revolutionerande samfärdsmedel betydligt utjämnats, men trots allt 
beror dock än i dag en stads existens härpå. Det gäller då för varje stad att taga vara på alla 
sina förvärvskällor och utnyttja dem och framför allt sörja för sina kommunikationer till lands 
och sjös. Lysekils stads kommunikationer äro visserligen på det hela taget goda, men andra 
kommunikationsleder hava uppstått, som hota att stympa och kringskära vårt handelsområde. 
Kan man icke skapa nya sådana, så kan man åtminstone lägga sig all vinning om att behålla 
de gamla. Vad härvidlag är att göra tillkommer icke mig att i detta nu angiva, utan jag vill 
endast vara rösten av en som ropar.  
 
”Må konsulerna tillse, att staten icke tager någon skada”, så lydde uppmaningen i Rom, och 
den adresserar jag för Lysekils del till Handels- och Sjöfartsnämnden, som hittills icke varit 
övermåttan betungad av arbete. Här vinkar eklövskransen, samhällets äretecken åt den 
förtjänte medborgaren. Må Handels- och Sjöfartsnämnden genom större initiativ, förutseende 
och verksamhet förtjäna den från denna stad. Det finns ju män, som inte högre begära, än man 
talar om dem, vare sig det är gott eller ont, huvudsaken för dem är det icke bliva glömda. För 
en stad är förvisso glömskan ödesdigrare än för den enskilde. 
 
Vi höra till ett samhälle, som ehuru litet nog, varit mycket omtalat, enär det varit en av 
Västkustens attraktioner för badgäster från hela Sverige. Vara eller icke vara, det är frågan för 
denna badort, en fråga som ännu icke besvarats utan måhända kommer igen, och må vi då 
även här se till. Att vi behålla vad vi hava, enär denna fråga också står i samband med våra 
kommunikationer. 
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Att göra dumheter är icke bra, men det allra dummaste är att av en någon gång begången 
dumhet låta hindra sig att göra något alls. Den som kritiserar allt men sjäkv ingenting gör, är 
den fördärvligaste kritiker, man kan lyssna till. 
 
Må vi alla tänka goda tankar om vår stad och alla arbeta för enskilt och allmänt väl, som rätt 
fattade ej stå i motsättning till varandra utan i harmoni. 
 
Jag tackar Eder alla för det kommande arbetet här i haven utfört, drätselkammareledamöterna 
allra mest, därför att drätselkammaren är förvaltningens hjärta. 
 
Eder, Herr Fabrikör August Mattsson, som nu tagit Eder hustru och därför icke längre kan 
komma, Ni som tillhört denna samling alltifrån stadsfullmäktigeinstitutionens vardande år 
1903 och tills nu med undantag av tiden 1 april 1919 till 1 januari 1923, Eder tackar jag för 
Edert långa kommunala arbete, vari Ni aldrig sökt egna fördelar, och åberopar för övrigt vad 
jag den 10 april 1919 vid det första sammanträdet ”i revolutionens år 1, sade om Eder, som då 
var frånvarande. 
 
Jag tackar för Eder gemensamma vänlighet mot mig under det gångna året, särskilt detta år, 
då jag ingick i gubbåren, och önskar Eder samt och synnerligen en god jul och ett lyckosamt 
årsskifte.” 
 
Herr vice ordföranden framförde här efter på stadsfullmäktiges vägnar ett härligt tack till herr 
ordföranden för dennes välgångsönskningar och uttryckte förhoppningen, att 
stadsfullmäktiges sammanträden ännu långa tider framåt måtte få hållas under den nuvarande 
herr ordförandens utmärkta ledning samt bad att få tillönska herr ordföranden en god jul och 
ett gott nytt år. 
 
Slutligen tog herr Mattsson till orda, tackade herr ordförande för de ord denne nyss riktat till 
honom samt hembar tillika sitt tack till stadsfullmäktigeledamöterna för gott samarbete. 
 
Talaren framhöll, att skälet för hans avsägelse icke vore det av herr ordföranden anförda, utan 
avsägelsen hade sin orsak i att han ej nu kunde med samma lust och entusiasmen som i yngre 
dagar deltaga i det kommande livet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
ELIS LUCKEY. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 24 januari 1915 kl. 2,30 e. m. betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 1, 1924. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads nämnder och Styrelser 1924. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter, men består efter valet år 1922 
av 6 ledamöter och 7 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Konsuln John Sterner, ordf. 1924, kvarstår till och med 1926. 
2) Konsuln Alfr. Bocik, kvarstår till och med 1924. 
3) Riksdagsmannen Axel Ljungberg, vice. 1924, kvarstår till och med 1926. 
4) Ombudsmannen C. G. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
5) Fabrikören Aug. Mattsson, kvarstår till och med 1926. 
6) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1924. 
 
Suppleanter: 
 
1) Disponenten Ludv. Andersson, ers. Sterner, kvarstår till och med 1926. 
2) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 1924. 
3) Fabrikören Aug. Thorsson och Mekanikern Otto Olsson, ers. Ljungberg, kvarstå till och 
med 1926. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg, ers. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
5) Grosshandlaren O. G. Löfving, ers. Mattsson, kvarstår till och med 1926. 
6) vakant till och med 1924. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnder väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
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Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson, ordf. 1924, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Handlanden S. P. Ekblad, vice ordf. 1924, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Handlanden P. A. Malmrot, vald av Hälsovårdsnämnden för år 1924. 
Konsuln Alfr. Bovik, vald av Drätselkammaren för 1924. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Aug. I. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Frisören Gust. A. Löfgren, vald av Hälsovårdsnämnden för 1924. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, vald av Drätselkammaren för år 1924. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 7 eller 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år 
och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val företages vartannat år. den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall en 
vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1924, vald till och med 1924. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg., v. ordf. till och med 1924, vald till och med 
1924. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Ehnqvist, vald till och med 1924. 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, vald till och med 1924. 
Handlanden E. W. Olsson, vald till och med 1926. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1926. 
Lärarinnan Hulda Andersson, vald till och med 1926. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1926. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1926. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1926. 
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Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1926. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1924, självskriven ledamot. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, vice ordf. 1924, till och med 1925, vald av 
Stadsfullmäktige. 
Distriktslantmätaren Frey Hoffner till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1926 vald av Stadsfullmäktige. 
Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig ordf. och vice ordf. för en tid av 2 år. 
 
Ledamöter: 
 
Ombudsmannen C. G. Tinggren till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige, v. ordf. 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige, ordf. 1924. 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, till och med 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1924 vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1925, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Fabrikören Elis Luckey, till och med 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1925, vald av Magistraten. 
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Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
Hälsovårdsstadgan kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1924. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1924. 
1) Fabrikören Aug. Mattsson, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Riksdagsmannen Carl Brännberg, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
1) Frisören G. A. Löfgren, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Gjutaren Karl Källén, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för en tid av 4 år, och utser styrelsen årligen inom sig ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Filaren Svante G. Johansson. 
Handlanden Fritz Olsson. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: 
 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
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Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1925. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1925. 
Rektorn Sigfr. Sandström, till och med 1925, v. ordf. 1924. 
Fabrikören Viktor Lindbom, till och med 1927. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1927. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1927. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren Anders Jakobsson, till och med 1925. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1925. 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson till och med 1925. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1927, ordf. 1924. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1927. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, till och med 1927. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Enligt S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter och 5 
suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i 
vilken ledamöter och suppleanter här nedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey, v. ordf. 1924. 
2) Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1924. 
3) Överläraren And. Jakobsson. 
4) Riksdagsmannen Axel Ljungberg. 
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5) Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleanter: 
 
1) Postmästaren Gösta Boheman, ers. Luckey. 
2) Direktören Nisse Ericsson, ers. Sundberg. 
3) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
5) Konduktören Anders Johnson, ers. Ljungberg. 
5) Telegrafkommissarien G. E. Olsson, ers. Johanson. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1924: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1924: 
 
Doktorn Axel Nilsson. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Telegrafkommissarien G. E. Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Kammarskrivare Fr. Nordström. 
Postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. Väljes av 
Stadsfullmäktige. 
 
Valda t. o. m. 1924: 
 
Ledamöter: 
 
Frisören G. A. Löfgren. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1924. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
Handlanden Axel Johansson. 
Riksdagsmannen Axel Ljungberg, v. ordf. 1924. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, adjungerande ledamot. 
 
Suppleanter: 
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Fabrikören Aug. Mattsson. 
Kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. G. Christensson, ordf. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Frisören G. A. Löfgren, v. ordf. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1924: 
 
Ledamöter: 
 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Richard Björsell. 
Grosshandlaren O. G. Löfving, ordf. 1924. 
Skeppsmäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Fabrikören Elis Luckey, vice ordf. 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
 
Polisnämnden: 
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Enligt S. F. beslut den 24 november 1916, § 180 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av Herr Borgmästaren eller den, som är förordnad att uppehålla hans ämbete, 
Brandchefen eller vid förfall för honom, vice Brandchefen samt 3 av S. F. utsedda ledamöter 
med 2 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder bland stadens röstberättigade män. 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1924. 
Brandchefen Emil Löfberg, vice ordf. 1924. 
 
Ledamöter t. o. m. 1924 års utgång: 
 
Riksdagsmannen Axel Ljungberg. 
Frisören G. A. Löfgren. 
Fotografen John Westling. 
 
Suppleanter för samma tid: 
 
Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
Handlanden Fritz Olsson. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1925. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1925. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Patrik Johansson, till och med 1925. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1925. 
Förrådsförvaltaren Evald Isidor Andersson, till och med 1925. 
Handlaren P. A. Malmrot, till och med 1927. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1927. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, till och med 1925. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1925. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, till och med 1925. 
Frisören G. A. Löfgren, till och med 1927. 
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Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren, till och med 1927. 
Brandkorpralen A. J. Nordmark, till och med 1927. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Väljes v stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande o 1 ledamot. 
 
Av konungens Befallningshavande utsedda för år 1924: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1924: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Postmästaren Gösta Boheman. 
 
Suppleanter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Ab Stadsfullmäktige valdes den 14 oktober 1914 för obestämd tid nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden:  
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Består av 3 ledamöter och 2 suplleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av Konungens 
Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens ordförande. Se Svensk 
Författningssamling n:o 261 2/7 1915, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1927, Disponenten 
Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Gust. Karlsson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Johansson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1924: 
 
Ledamöter: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandordningen. 
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Brandchef: Disponenten Emil Löfberg, till och med 1924. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson, till och med 1924. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 juni 1918 upprättades dylik styrelse bestående av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för 4 år i sänder. 
 
Brandchefen, eller vid förfall för honom vice brandchefen, är skyldig att närvat´ra vid 
styrelsens sammanträden. Han äger rätt deltaga i överläggningarna, och, om han är vald till 
ledamot, även i besluten, dock får han ej väljas till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1925. 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson, ordf. 1924. 
Entreprenören C. W. Granberg, v. ordf. 1924. 
Kammarskrivaren Fr. Nordsröm. 
Metallsvarvaren Otto Olsson. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
Frisören G. A. Löfgren, förste. 
Fotografen John Westling, andre. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1924: 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1924: 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
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Suppleant: Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,   t. o. m. 1925. 
Kamreraren Hugo Hallgren t. o. m. 1925. 
Handlanden J. A. Jacobsson t. o. m. 1925. 
Riksdagsmannen Axel Ljungberg t. o. m. 1925. 
Konsuln John Sterner  t. o. m. 1926. 
Inspektören A. W. Christensson t. o. m. 1926. 
Disponenten Aug. Kihlberg t. o. m. 1926. 
Konsuln L. Laurin  t. o. m. 1926. 
Fabrikören Aug. Mattsson  t. o. m. 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson t. o. m. 1924. 
Handlanden L. P. Östling  t. o. m. 1924. 
Disponenten Hjalmar Carlsson t. o. m. 1924. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
 
Ombud: Riksdagsmannen Axel Ljungberg, för 1924. 
Suppleant: Fabrikören Aug. Mattsson, för 1924. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för 1924. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för 1924. 
 
Gode män för tillsyn över förmyndarskap: 
 
Väljas i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, till och med 1924. 
Bankkassören A. H. Lundin, till och med 1924. 
Suppleant: Handlanden Fritz Olsson till och med 1924. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1924 t. o. m. 1929. 
 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
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Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1922 till och med 1924. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige i december för viss tid att förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1922 t. o. m. 1924. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver stiftelsen 
angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljas för 4 år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto den 18 juni 1920 att med anledning av de stiftelsen tillhöriga 
aktierna i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag välja ett ombud för staden att representera vid 
nämnda bolagsstämmor. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1925. 
Riksdagsmannen Axel Ljungberg, vald t. o. m. 1925. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden S. P. Ekblad, vald t. o. m. 1925. 
Disponenten Ludv. Andersson, vald t. o. m. 1925. 
 
Stadens ombud vid bemälda bolagsstämmor år 1924. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 145 
 

 
 
DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M. 
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. första 
januarisammanträdet enligt beslut den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 11 
januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för 1924. 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Elis Luckey, ersätter Lüsch och Andersson. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, ersätter Brännberg och Ekblad. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ersätter Björsell. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För 1923 valdes: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Riksdagsmannen Axel Ljungberg. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Handlanden E. W. Olsson. 
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Ombud vid mantalsskrivningen 1923. 
 
Väljas i november månad årligen. 
 
Ledamöter: 
 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
 
Suppleant: 
 
Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 2, 1924. 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över sin förvaltning för år 1923. 
 
Enligt Vinst & Förlust-Konto har hamnen haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Hamnuppbördernas följande poster: 
Båtar under 10 ton   1.203:89 
Fartyg    7.997:07   
Passagerareångare   8.909:45 
Varor    16.326;62  34.437:03 
Södra båthamnen   170:- 
Planlegor    2.099:76 
Kranavgifter    207:45  2.477:21 
     Kronor 36.914:24 
 
UTGIFTER: 
 
Avskrivning å bryggor och kajer  5.000:- 
Avskrivning å inventarier   800:- 5.800:- 
Räntor     4.519:25 
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Hamnkaptenens lön   3.373:05 
Hamnlotsens lön   688:48 
f. hamnlotsen Pihls pension och tillsyningsarvode 200:- 
Hamnkaptenens provision   97:29 
Hamnkassörens provision   2.204:43 6.563:25 
Bryggors och kajers underhåll   7.251:26 
Hamnbelysningen    4.890:25 
Diverse utgifter    2.908:85 
Bidrag till stadskassan    4.400:- 36.332:86 
Årets vinst      581:38 
     Kronor 36.914:24U 
 
Enligt Utgående Balansers Konto har hamnen vid årets slut följande tillgångar och skulder: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning     300:71 
Bryggor, kajer och öfriga hamnanläggningar   245.000:- 
Inventarier      4.000:- 
     Kronor 249.300:71 
 
SKULDER: 
 
Kreditivfond    15.518:35 
Amorteringsfond i Lysekils Sparbank  73.150:-  88.968:35 
Kapitalbehållning     160.332:36 
     Kronor 249.300:71 
 
Å hamnens lån i Lysekils Sparbank har under året amorterats 3.835 kronor, och är 
kreditivskulden från 1923 års början sänkt från kronor 18.321:60 till kronor 15.818:35, 
således med kronor 2.503:25. Hamnstyrelsen har vid kreditivets förnyande vid 1924 års 
ingång nedsatt detsamma från 44.000 till 25.000 kronor. 
 
Lysekil den 14 januari 1924. 
 
FÖR HAMNSTYRELSEN I LYSEKIL. 
 
L. ANDERSSON. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Hamnstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1923, 
få härmed efter fullgjort uppdrag avlämna följande 
 
Revisionsberättelse. 
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Enligt styrelsens berättelse av den 14 januari 1924 har år 1923 hamnens nettovinst utgjort 
kronor 581:38. Detta hava vi funnit i överensstämmelse med räkenskaperna, som vi intyga äro 
förda med god ordning och styrka med behöriga verifikationer varför vi tillstyrka 
ansvarsfrihet. 
 
Vi vilja dock ej underlåta framhålla: 
 
att i strid mot gällande, av Konungens Befallningshavande fastställd taxa, har Lysekils 
Järnvägs Aktiebolag tillåtits betala hamnavgift för allt gods efter ett genomsnittspris för 100 
kg. av 5 öre plus 20 % tillägg. 
 
att uppbördsprovisionen till Hamnkassören utgått med 12½ % å hamnavgifterna för varor. 
Den av stadsfullmäktige fastställda provisionen är 7½ %, men höjdes genom beslut av 
Hamnstyrelsen den 28 december 1921 till 12½ %. Detta beslut skulle enligt hamnordningen 
par. 2 mom. 1 underställas stadsfullmäktige, men hava ej meddelats, att så ej skett. 
Ifrågavarande Hamnstyrelsens beslut innebar för övrigt, att den förhöjda 
provisionsberäkningen skulle utgå för av ångbåtskommissionär Eliasson uppburna avgifter, 
men har tillämpats även för sådana avgifter, som uppbäras av Hamnkassören, 
 
att Hamnstyrelsen betalar premie för garantiförsäkring å Hamnkassörens uppbördsborgen, 
vilket vi ej anse vara i överensstämmelse med Hamnordningens par. 2 mom. 1, 
Hamnkassörens instruktion eller gällande praxis, 
 
att enligt par. 7 i hamnordningen bör Hamnstyrelsen eller Hamnkassören taga del av 
tulljournalerna, men har ej så skett under åratal. 
 
att under året har ej, liksom ej heller tidigare, någon hamnavgift erlagts för utförda fisk- och 
sillkonserver anjovis av olika slag, kaviar och fiskbullar. Hamnkassören har uppgivit, att han 
med Hamnstyrelsens samtycke tolkat hamntaxan så, att dessa konserver äro fria för denna 
avgift, då för den råvara av vilken de förädlas, vid införseln blivit erlagd hamnavgift och ej 
äro upptagna i det tillägg med undantag för varor, vilka skall utgå hamnavgift å såväl vid in- 
som utförsel. Vi anse det befogat fästa uppmärksamhet å detta förhållande för närmare 
övervägande om denna tolkning är riktig. 
 
Vi önska även framhålla, att någon tillräcklig kontroll ej sker, som hindrar utförsel av varor 
utan hamnavgifts erläggande. Samma torde även i viss mån kunna sägas om varors införande. 
 
Det torde vara önskvärt, att hamntaxan omarbetats och i vissa fall förtydligades, att den 
nuvarande instruktionen för Hamnkassören omarbetas, att instruktion för Hamnkaptenen 
utfärdas. 
 
Lysekil den 11 mars 1924. 
 
H. LUNDIN.  E. ANDERSSON. C.A. WALLIN. 
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Utdrag av protokollet hållet vid Hamnstyrelsens I Lysekil sammanträde den 31 mars 1924. 
 
Närvarande; Hrr tinggren, Wallin, Ekblad, Nyblom och stadsingenjör Lundgren samt vid 
protokollet undertecknad ordförande. 
 
§ 16. Till Hamnstyrelsen har från Magistraten överlämnats revisionsberättelsen över 
Hamnstyrelsens räkenskaper för år 1923, för afgifvande av yttrande angående de framställda 
anmärkningarna, och får styrelsen härmed lämna följande förklaring. 
 
Beträffande det av Hamnstyrelsen med Lysekils Järnvägsaktiebolag träffade avtalt om ett 
genomsnittspris ha revisorerna icke kunnat påvisa att hamnkassan genom detta avtal lidit 
någon förlust. 
 
Med hänsyn till att flera stora artiklar, t. ex. salt, tariffens lägre än genomsnittspriset, och att 
mjöl, ävensom ”icke specifierade varor” just draga genomsnittspriset, eller 5 öre pr 100 kg, är 
det sannolikt, att förlust genom avtalet icke uppstått. Om Hamnstyrelsen icke visat 
tillmötesgående härvidlag, hade järnvägen, efter vad som meddelats oss, icke utan 
personalökning kunnat igångsätta denna genomgångstrafik på grund av den tidskrävande 
specialtarifferingen av de olika godsslagen. 
 
Om denna trafik sålunda uteblivet, hade såväl hamnen som järnvägen, i vilken staden är 
störste intressent gått förlustiga, icke obetydliga inkomster. 
 
Dessa varor hade nämligen kunnat med ångbåtar och motorjakter transporterats direkt in i 
fjordarna och således icke kommit över Lysekils kaj. 
 
Beträffande uppbördsprovisionen för styckegods få vi härmed anföra följande: 
 
Det torde bemärkas den stora skillnaden i besväret med inkasserandet av hamnavgifter för 
sådant gods, ankommande i ena fallet med paa. Ångare, i andra med motor. ”Falken” 
”Minnie” och ”Bella”. 
 
I förra fallet infinna sig godsmottagarne på ångbåtskontoret där erläggande frakt- och 
hamnavgift utan annat kvitto än konnossementet. 
 
I senare fallet överlämna vederbörande motorskeppare till hamnkassören en godsförteckning, 
efter vilken kvitterade räkningar utskrivas. 
 
Enbart inkasserandet av dessa belopp å t. ex. 6 öre hos personer, ofta boende inom Slätten, 
motiverar en provision av 12½ % oavsett att häri inbegripes hamnkassörens skyldighet att 
införa detta gods i dubbla journaler. 
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Hamnstyrelsens beslut i frågan av den 28 dec. 1921 synes så tillvida protokollfört, att av 
detsamma kan utläsas, att endast Eliasson som inkasserare av hamnavgifterna för styckegods 
med nämnda motorbåtar skulle äga uppbära den högre provisionen. 
 
En dylik tolkning v beslutet torde dock innebära allt för mycken orättvisa, för att kunna stå 
sig. 
 
Beträffande betalningen av premien för hamnkassörens garantiförsäkring, så torde det numera 
vara allmän kutym, att såväl samhällena som banker och andra enskilde företag erlägga 
premien för respektive tjänsteman, som omhänderhava medel, tillhöriga vederbörande. 
 
Beträffande jämförelsen med tulljournalerna: 
 
Det stora flertalet av de fartyg, som angöra Lysekils hamn och äro skyldiga erlägga 
hamnavgifter här, segla med s. k. årspass. Behöva icke anmäla sig å tullen och bliva därföre 
journalförda därstädes, då de hålla sig inom tulldistriktet. Inom just denna grupp av fartyg 
finnas de, som någon gång försöka undandraga sig betalningen av hamnavgifter. Vid 
hamnkassörens senaste besök å tullkammaren härstädes, för jämförelse av journalerna 
saknades i tulljournalerna ett 50-tal med årspass försedda fartyg, upptagna i hamnjournalerna. 
I tulljournalen funnos däremot intagna ett 50-tal fartyg, som på andra platser inom 
tulldistriktet lossat eller lastat varor och sålunda icke haft skyldighet här erlägga hamnavgift. 
 
Beträffande hamnavgifter för utförda fisk- och sillkonserver: 
 
Stadsfullmäktige ha år 1911 (se S. F. handlingar §§ 122 och 135) beslutat att bland de varor, 
för vilka hamnavgift erlagt vid inkommande, och som vid utgående befrias från hamnavgift, 
skola räknas konserver. 
 
Som ovan. 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt avskrivet betygar: 
L. ANDERSSON. 
 
Bilaga N:o 3, 1924. 
 
Lysekils Folkskolestyrelse får härmed lämna följande redogörelse över folkskolans 
räkenskaper och förvaltning för år 1923: 
 
Vid årets början utgjorde 
 
Skolans tillgångar     276.376:27 
Skolans skulder     182.468:69 
    Kapitalbehållning Kronor 93.907:58 
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Enligt Vinst- & Förlust-Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag    56.463:12  
Anslag av staden   52.000:- 
Hyror    5.004:- 
Ersättning från kommunala mellanskolan för bränsle 2.000:- 
Skolbyggnadskassan   9.514:87  124.981:99 
Kapital-Konto     73.210:83 
     Kronor 198.192:82 
UTGIFTER: 
 
Fastigheter: 
 
Ordinarie underhåll   2.313:85 
Reparation av gamla folkskolehuset  10.775:- 
Ombyggnad av parkskolehuset  30.950:- 
Nybyggnad av gymnastikhus  25.890:- 
Kontrollantarvode   600:- 
Extra räkningar för arbeten utöver enligt  
entreprenaderna åtagna   9.272:65  79.801:50 
 
Underhåll och anskaffning av inventarier   2.231:73 
Räntor      7.404:26 
Lärares avlöningar     89.327:22 
    Transport  178.764:71 
 
 
    Transport  178.764:71 
Övriga avlöningar     3.782:- 
Pensionsbidrag     1.233:92 
Undervisningsmaterial     3.044:94 
Skolbiblioteket anslag för 1922 och 1923   400:- 
Skolköket      1.149:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar    7.718:88 
Brandförsäkringar     1.248:64 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser och trycksaker   271:95 
Porton och telefonavgifter   102:80 
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Hyra för gymnastiksal   350:- 
Diverse utgifter   125:98  850:73 
    Kronor  198.192:82 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är  
enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan     782:62 
Lysekils Sparbank, innestående för Petrelius fond   1.117:13 
Diverse Personers Konto, innestående statsbidrag   7.920:06 
 
Fastigheter: 
 
Skolhuset vid Färgaregatan  100.000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22,23  58.000:- 
Skolhuset, Stora Kyrkogatan 10  10.000:- 
Parkskolehuset   43.000:- 
Gymnastikhuset   30.000:-  241.000:- 
 
Inventarier: 
 
I skolhuset på Färgaregatan  4.000:- 
I skolhusen, Stora Kyrkogatan 22, 23  2.500:- 
I skolhuset, Stora Kyrkogatan 10  1.500:- 
I Parkskolehuset   2.000:- 
I gymnastikhuset   2.000:-  12.000:- 
     Kronor 262.819:21 
 
SKULDER: 
 
Statens anstalt för pensionering av  
folkskollärare m. fl.    89.829:16 
Kungl. Postsparbanken   6.882:65 
Barnavårdsnämnden   481:87 
Stadskassan    7.000:- 
Stadskassan, andel i stadens lån i Lysekils Sparbank 58.500:- 
Petrelius understödsfond   1.117:13 
Diverse Personers Konto, förskotterade medel m. m. 18.311:65  182.122:46 
Kapitalbehållning     80.696:75 
     Kronor 262.819:21 
 
Kapital-Konto har uppstått sålunda: 
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Ingående balans 1923     93.907:58 
Ökning av fastigheters värde genom ny- och tillbyggnader  60.000:- 
      153.907:58 
Avgår enligt Vinst- & Förlust-Konto    73.210:83 
     Kronor 80.696:75 
 
 
Lysekils Folkbiblioteks räkenskaper för år 1923. 
 
INKOMSTER: 
 
Behållning för år 1922     53:53 
Anslag av staden     200:- 
     Kronor 253:53 
 
UTGIFTER: 
 
Inköpta böcker och inbindning av dylika  221:50 
Frakter, porton och brandpremier  3:80  225:30 
Behållning till år 1924     28:23 
     Kronor 253:53 
 
 
Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper för år 1923: 
 
INKOMSTER: 
 
Återbetalt från folkskolan     401:87 
Bidrag av staden     180:- 
Bidrag av fattigvården     200:- 
     Kronor 781:87 
 
UTGIFTER: 
 
Avgifter å Stretereds sinnesslöanstalt    300:- 
Fordran av folkskolekassan vid årets slut   481:87 
     Kronor 781:87 
 
 
 
Hanna Petrelius Understödsfonds räkenskaper för år 1923. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   1.123:30 
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Upplupen ränta under året     43:83 
     Kronor 1.167:13 
 
Uttaget under året i Lysekils Sparbank för utdelning av premier till folkskolebarn 50:- 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut   1.117:13 
     Kronor 1.167:13 
 
Lysekil den 9 februari 1924. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska förestående räkenskaper, få härmed avgiva följande 
utlåtande: 
 
Med hänsyn till den brist å kronor 10.000, vilken uppstått i folkskolans räkenskaper under år 
1923 har folkskolestyrelsen lämnat en redogörelse, som vi noga genomgått och funnit de i 
densamma upptagna beloppen och förhållandena överensstämma med räkenskaperna, och 
förklara vi oss för vår del tillfredsställda med ifrågavarande redogörelse över bemälda 
förhållande. 
 
Då samtliga förestående räkenskaper av oss genomgående granskats, hava vi funnit dem utan 
anmärkningar, och kassaposterna försedda med verederbörliga allegat. 
 
Vi hava även denna dag tagit del av att skolans kontanta kassabehållning och bankräkningen 
överensstämma med vad räkenskaperna utvisa. 
 
På grund av vad vi här ovan anfört, tillstyrka vi full ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 
 
Lysekil den 29 april 1924. 
 
ANDERS CHRISTENSON. HOLGER HERMANSSON. 
 
 
Bilaga N:o 4, 1924. 
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Redogörelse för Kommunala Mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 
1923. 
 
Från årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar     8.630:01 
Skolans skulder     1.800:- 
    Kapitalbehållning Kronor 6.830:01 
 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag   28.842:28 
Anslag av staden  19.300:- 
Terminsavgifter  6.682:- 
Räntor   155:76   54.980:04 
Kapital-Konto     1.771:54 
     Kronor 56.751:58 
 
 
UTGIFTER: 
 
Lärares avlöningar     44.737:12 
Andra avlöningar     1.000:- 
Pensionsbidrag     1.579:39 
Anskaffning och underhåll av inventarier   1.177:87 
Undervisningsmaterial     718:68 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar    2.325:98 
Lokalhyra      3.700:- 
Skolbiblioteket     150:- 
Skolköket      50:- 
Övriga utgifter: 
Annonser och trycksaker  420:20 
Porton och telefonavgifter  394:31 
Lärjungepremier  150:- 
Försäkringspremier  177:76 
Diverse utgifter  170:27   1.312:54 
     Kronor 56.751:58 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
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Kontant i kassan     2.058:47 
Löpande räkning med A.-B. Göteborgs Bank   1.000:- 
Inventarier      5.000:- 
     Kronor 8.058:47 
 
SKULDER: 
 
Stadskassan      3.000:- 
Kapitalbehållning     5.058:47 
     Kronor 8.058:47 
 
Lysekil den 9 februari 1924. 
 
För Kommunala Mellanskolans i Lysekil Styrelse: 
AXEL SUNDBERG. 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade, utsedda att granska förestående räkenskaper, hav funnit desamma utan 
anmärkning och med fullständiga verifikationer försedda, varför vi tillstyrka full ansvarsfrihet 
för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 5 april 1924. 
 
JAKOB FREDRIK CARLSSON. WIKTOR LINDBOM. 
 
Bilaga N:o 5, 1924. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1923: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar    2.516.221:09 
Stadens skulder    1.873.641:- 
 Skillnaden utgjorde en kapitalbehållning av Kronor 642.580:09 
 
Enligt Vinst- och Förlust-Konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
Bidrag från hamnstyrelsen    4.400:- 
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Vattenavgifter    2.930:80 
Debiterade stadsutskylder    417.478:25 
Progressivskattens kommunandel   20.684:16 
Tomt- och bergarrenden    10.516:78 
Hundskatt     390:- 
Brännvinsmedel    20.600:- 
Bevillningsavgifter av utländska artister   90:70 
Bötesmedel     223:25 
Hyror     2.650:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster   3.913:15 
Nöjesskatt     6.609:64 
Räntor     1.747:49 
Inlevererat av stadsingenjören för hantlangning vid mätningar 41;50 
Bidrag från Lyse socken för transport av nödhjälpsarbetare 492:50 
Landstingsbidrag för nödhjälpsarbeten   3.500:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”, hyra   350:- 
Reserverade medel från år 1922   37.700:- 
    Kronor 534.318:22 
 
UTGIFTER: 
 
S. I. Fattigvården    27.500:- 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården   14.841:67 
Köttbesiktningsbyrån   1.115:40 15.957:07 
 
S. III. Undervisningen: 
 
Folkskolan    52.000:- 
Kommunala mellanskolan   19.300:- 
Barnavårdsnämnden   180:- 
Föreläsningsföreningen   500:- 
Folkbiblioteket   400:- 
Tekniska aftonskolan   400:- 72.780:- 
 
 
S. IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Utgifter direkt under denna huvudrubrik: 
 
Underhåll av fastigheter  5.198:- 
Anskaffning och underhåll  
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av inventarier  2.807:50 8.005:50 
Gators underhåll   15.780:63 
Landsvägsgatan   19.312:56 
Inlösen av gatumark   4.103:30 
Vattenledningars underhåll   13.797:01 
Fördämningsarbeten för vattenmyrarna  10.629:63 
Avloppsledningars underhåll  7.570:78 
Avloppsledningars nyanläggning  8.500:- 
Gatubevattningen   800:- 
Gatubelysningen, ström 5.907:-, material 941:80 6.848:80 
Renhållningen   9.750:- 
Brandväsendet   13.200:53 
Parkstyrelsen    2.500:- 
 
Övriga behov under S. IV: 
 
Löner och arvoden  4.300:- 
Brandförsäkringar  737:47 
Telefonavgifter  103:- 5.140:47 125.939:21 
  Transport   242.176:28 
 
  Transport   242.176:28 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
Magistrat och rådstuvurätt   16.263:89 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition 23.523:11 
Polisverket    22.599:46 
Uppbördsverket   7.537:19 
Övriga behov under S. V.   15.111:41 85.035:06 
 
S. VI. Avskrivningar å statsutskylder, se nedan. 
 
S. VII. Räntor    56.759:39 
S. VIII. Avbetalning å lån, framgår av jämförelse  
mellan åren 1922 och 1923. 
S. IX. Oförutsedda utgifter, fördelade å  
vederbörande konton. 
 
S. X. Kyrkan     43.000:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”, utgifter   310:50 
      427.281:23 
 
Avskrivningar: 
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Restantier å stadsutskylder, S. VI, häri ingår  
återbetalt skattebelopp enligt Kungl.  
Kammarrättens utslag med kr. 1.567:20   6.184:13 
Restantier å progressivskattens kommunalandel  15:- 
Förrådet, rör, kranar, ventiler m. m.    5.409:- 11.608:13 
      438.889:36 
 
Överfört såsom överskottsmedel    90.000:- 
Skillnad till Kapial-Kontos fördel    5.428:86 
     Kronor 534.318:22 
 
Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
Sundhetsvården: 
 
Löner och pensioner    8.480:- 
Sundhetssyn m. m.     180:- 
Desinfektion     322:02 
Annonser, trycksaker och skrivmaterialier  252:95 
  Transport   9.234:97 
 
 
  Transport   9.234:97 
Premier för råttors utrotande   848:40 
Kostnader för sommarbad    649:90 
Kostnader för vinterbad    300:- 
Bidrag till veterinären    120:- 
Telefon till förste stadsläkaren   187:50 
Diverse utgifter    109:60 11.450:37 
Bränsle, lyse, städning och telefon m. fl.  
utgifter för köttbesiktningsbyrån    1.115:40 
inköp av instrument och inventarier för  
kött- och mjölkbesiktningen    880:90 
stadens kostnad för distriktsbarnmorska:  
Bidrag till barnmorskestyrelsen i länet   1.000:- 
Semesterbidrag    100:- 
Förbrukningsartiklar    115:- 
Telefonavgift    80:- 1.295:- 
Hyresbidrag för landstingets sjukupptagningsanstalt   800:- 
Bidrag till dispensärverksamheten    415:40 
     Kronor 15.957:07 
 
Verk och inrättningar: 
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Magistrat och rådstuvurätt: 
 
Löner     14.825:- 
Tryckning, inbindning, annonser och skrivmaterialier  1.294:44 
Telefonavgifter    144:45 16.263:89 
 
Stadsfullmäktigess oh nämnders expedition:  
 
Löner     15.100:- 
Tryckning, inbindning och annonser   3.568:- 
Skriv- och ritmaterialier    697:05 
Postporton     291:- 
Hyra, eldning och städning av stadsingenjörskontoret  930:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid  1.066:35 
Avgift till Svenska Stadsförbundet   328:- 
   Transport  21.980:40 16.263:89 
 
   Transport  21.980:40 16.263:89 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift  312:- 
Diverse utgifter inkl. tavlor i rådmanssalen  1.230:71 23.523:11 
 
Polisverket: 
 
Löner och beklädnadsersättning   18.550:- 
Extra tjänstgöring    1.389:75 
Bränsle och lyse    619:- 
Städning     600:- 
Medicin     50:84 
Skrivmateralier, inbindnings- och annonskostnad  115:25 
Telefonavgifter    330:62 
Rannsakningsfångars underhåll   194:- 
Gratifikation till extra poliskonstapeln C. A. Svanberg 750:- 22.599:46 
 
Uppbördsverket: 
 
Löner     6.066:- 
Annonser, trycksaker och blanketter   517:19 
Arvode för taxering, mantalsskrivning och kronouppbörd 324:- 
Ersättning till stadsfogden Hyllen gren för kontor  500:- 
Telefonavgift    130:- 7.537:19 
Övriga behov S. V.: 
Hyra för rådhuslokalerna    4.000:- 
Uppvärmning av d:o    1.000:- 
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Städning av d:o    600:- 
Lyse för d:o     248:50 
Hyra för tullvaktstuga    240:- 
Övriga utgifter för tullkammaren   501:99 
Anslag till skyttegillet    250:- 
Anslag till arbetsförmedlingen   100:- 
Anslag till hyresbidrag år arbetslösa   575:- 
Olycksfallsförsäkring för hos staden anställda  1.443:61 
    Transport 8.959:10 
 
    Transport 8.959:10 
Krono- och diverse utskylder   1.274:06 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
Stadens utlägg för oguldna grundavgifter 1.384:- 
Stadens bidrag till pensionstillägg  2.918:18 
Arvode till pensionsnämndens ordförande 400:- 
Annonser och trycksaker   176:07 4.878:25 15.111:41 
     Kronor 85.035:06 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning     16.213:47 
Behållning å löp. räkning med Göteborgs Bank   42.000:- 
Jordfastigheter     670.000:- 
Byggnader      65.000:- 
Bryggor      245.000:- 
Vattenverket      175.000:- 
Gator, platser och vattenrätt    1:- 
Inventarier      35.000:- 
Elektricitetsverkets med dess anläggningar   350.000:- 
Aktier och obligationer     675.000:- 
Diverse fordringar     2.400:- 
Restantier å stadsutskylder     12.000:- 
Restantier å tomtarrenden     164:- 
Tillgodohavande hos jordkassan    851:25 
Fattigvårdens kapitalbehållning    30.000:- 
Folkskolans kapitalbehållning    94.000:- 
Kommunala mellanskolans kapitalbehållning   7.000:- 
Förrådet, kranar, rör, ventiler m. m.     10.000:- 
Folkskolan, förskott å 1924 års anslag    7.000:- 
Kommunala mellanskolan, förskott å 1924 års anslag   3.000:- 
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Folkskolans andel i stadens lån i Lysekils Sparbank   58.500:- 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond   2.000:- 
Förskotterat för inköp av klosettkärl    1.631:35 
Förskotterat för Landsvägsgatans arbeten   19.000:- 
Förskotterat för utfyllnad å pir i norra hamnen   997:88 
    Kronor  2.521.758:95 
 
SKULDER: 
 
Lysekils Sparbank, stadens amorteringslån av år 1922    195.000:- 
Lysekils Sparbank, elektricitetsverkets lån av år 1922    350.000:- 
Obligationslånet av år 1905     376.000:- 
Obligationslånet av år 1911     698.000:- 
Hamnens skulder      89.000:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”      40.000:- 
Fattiga sjukas fond       15.000:- 
Johanna Maria Svenssons fond      2.000:- 
Fattigvården, outtaget anslag för år 1923     4.000:- 
Outförda gatuarbeten       3.000:- 
Outförda avloppsledningsarbeten      5.000:- 
Reserverat för hamnundersökning      4.000:- 
        1.781.000:- 
 
Överskottsmedel       90.000:- 
Kapital-Konto       650.758:95 
     Kronor 2.521.758:95 
 
 
Kapital-Konto har uppstått sålunda: 
Ingående balans 1923       642.580:69 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering    13.000:- 
Minskning av hamnens skulder      6.250:- 
Ökning av folkskolans kapitalbehållning     4.000:- 
Vinst- & Förlust-Konto       5.428:86 
        671.258:95 
 
Avgår följande: 
 
Minskat värde å jordfastigheter genom  
tomtförsäljningar     11.000:- 
Minskning av bryggors värde    5.000:- 
Minskning å folkskolans lån av staden    1.500:- 
Minskning å kommunala mellanskolans kapitalbehållning 3.000:- 20.500:- 
        650.758:95 
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För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Amortering å jordlånet       13.000:- 
Inköpt tomten Litt. O., Östra Kronbergsgatan    2.200:- 
      Kronor 15.200:- 
 
Tomtförsäljningar under året      14.348:75 
Stadens fordran av jordkassan vid årets slut    851:25 
      Kronor 15.200:- 
 
Lysekil den 9 februari 1924. 
 
FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE. 
JOHN STERNER. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1923, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit demm förda med ordning och reda och försedda 
med vederbörliga verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och 
Drätselkammaren protokoll. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes här ovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
På grund härav, och då inga anmärkningar förekommit, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för 
den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 5 maj 1924. 
 
FREDRIK LUNDQVIST.  O. JOHANSSON. GORDON WIKSTRÖM. 
 
 
Bilaga N:o 6, 1924. 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1923, få härmed, efter fullgjort uppdrag, avgiva 
följande 
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Revisionsberättelse. 
 
Till bestridande av utgifterna för fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Uppburit av stadskassan      26.720:- 
Landstingsbidrag      6.634:24 
Återbetalningar      6.493:69 
Utelöpande kuponger      38:- 
Kassabehållning från år 1922     2.826:80 42.712:73 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel använts sålunda: 
 
Hospitals- & sjukhusavgifter     5.202:15 
Understöd åt div. personer      22.388:54 
Underhåll av understödshem     767:47 
Underhåll av fattigvårdens övriga hus     691:76 
Anläggning av centraluppvärmning i sjukhemmet   1.905:- 
Medicin       242:97 
Arvoden       1.400:- 
Diverse omkostnader      918:44 
Utelöpande kuponger      38:- 
Sjukhemmet: 
3.087 vårddagar á 1:67    5.155:10 
365 middagar á 0:60    219:-  5.374:10 
Kassabehållning till 1924      3.784:30 42.712:73 
 
Då räkenskaperna äro förda med ordning och utbetalningarna styrkta med verifikationer samt 
anledning till anmärkning icke förekommit, få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för 
den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 16 maj 1924 
 
 IWAR JOHANSSON.   JAMES ÖGNBERG. 
 
 
Bilaga N:o 7, 1924. 
 
Sammandrag av Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1923. 
 
INKOMSTER: 
 
Kontant i kassan vid årets början   37:24 
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Uttaget å löpande räkning    447:53   484:77 
Årets anslag av staden    43.000:- 
Sålda gravplatser å kyrkogården i Åkerbräckan 2.085:- 
Sålda gravplatser å kyrkogården i Dalskogen 715:- 
Arrenden     80:- 
Diverse inkomster    140:- 
Räntor     197:09   46.217:09 
       Kronor 46.701:86 
 
UTGIFTER: 
 
Amortering å lån    6.949:69 
Räntor     10.867:11 
Underhåll av fastigheter    8.646:03 
Inköp av inventarier    55:- 
Löner och arvoden    14.421:36 
Utgifter för församlingsvården   664:17 
Bränsle och lyse    2.030:05 
Utgifter, Åkerbräckans kyrkogård   453:42 
Utgifter, Dalskogens kyrkogård   36:03 
Övriga utgifter    2.342:08 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut 157:37 
Kontant i kassan    97:12 
Kontant i kassan    0:43   46.701:86 
      Kronor 46.701:86 
 
Inventarium den 31 December 1923. 
 
TILLGÅNGAR. 
 
Kontant i kassan       97:55 
Innestående i Lysekils Sparbank      157:37 
Kyrkan        200.000:- 
Inventarier        28.000:- 
Prästgården        30.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen       25.000:- 
Kyrkogården i Åkerbräckan      8.000:- 
      Kronor 291.254:92 
 
SKULDER. 
 
Kungl. Postsparbanken    89.790:65 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning   65.281:87 
Lysekils Sparbank    87.875:-   242.947:52 
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Kapitalbehållning       48.307:40 
      Kronor 291.254:92 
 
Fonder enligt särskilt bokslut, vilka stå under kyrkorådets förvaltning, ägde följande 
behållning den 31 december 1923. 
 
Lysekils Prästänkefond    12.000:- 
Christine Lyckes donation    1.741:21 
Gamla kyrkans fond    507:64 
Bårtäckskassan    14:33 
Alb. Carlssons sjukfond    12.505:81 
Ljuskronefonden    39:56 
Gravfonder enl. specifikation   4.486:72   31.295:25 
 
Lysekil den 1 januari 1924. 
 
LYSEKILS KYRKOKASSA. 
A. W. Christensson. 
 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade av Lysekils stads kyrkostämma utsedda att granska Lysekils kyrkas 
räkenskaper och förvaltning för år 1923 få härmed vitsorda förestående berättelses riktighet. 
 
Samtliga fonder, vilka stå under kyrkorådets förvaltning hava av oss granskats utan 
anmärkning.  
 
Då räkenskaperna äro försedda med vederbörliga verifikationer och förda med utmärkt god 
ordning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar.  
 
Lysekil den 24 april 1924. 
 
O. JOHANSSON.  GUNNAR NYBLOM. 
 
 
Bilaga N:o 8, 1924. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Stadsfullmäktige avgiva följande 
berättelse över verkets förvaltning år 1923. 
 
Verkets ställning pr 31 december 1923 är enligt Utgående Balans Konto följande: 



Kerstin Jungebro 1924 Lysekils stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:51 

© Kerstin Jungebro Sida 167 
 

 
TILLGÅNGAR: 
 
Fastigheter        67.500:- 
Maskiner och instrumentering      145.194:- 
Inventarier        1.469:- 
Verktyg        212:- 
Ledningsnätet       45.000:- 
Mätare och strömbegränsare      16.902:14 
Armatur, material, brännolja etc.      1.312:12 
Fordringar        61.544:36 
Innestående å Löpande Räkning      8.766:88 
Innestående å Sparkasseräkning      16.478:75 
Kassabehållning       1.556:57 
       Kronor 365.935:82 
 
SKULDER. 
 
Lån i Lysekils Sparbank       350.000:- 
Varuskulder        15.935:82 
       Kronor 365.935:82 
 
Elektricitetsverkets värde år 1923 (utan avskrivningar). 
 
     Vid årets början Vid årets  
        slut. 
 
Fastigheten Sillgatan 13    42.750:-   42.750:- 
Transformatorstationen    28.500:-   28.500:- 
Transformator jämte tillh. Instrumentering 54.000:-   54.000:- 
Dieselmotor med generator   31.500:-   31.500:- 
Omformaraggregat    45.000:-   45.000:- 
Hög- & lågsp. Instrumentering i verket   9.000:-   10.194:- 
Ackumelatorbatteriet    18.000:-   18.000:- 
Utjämningsaggregat    4.500:-   4.500:- 
Ledningsnätet    58.869:68  58.869:68 
Mätare och strömbegränsare   15.916:20  21.436:86 
Inventarier     1.397:05   2.673:71 
Verktyg     500:-   659:85 
Motorer, material, brännolja etc.   400:10   1.312:12 
I verket bundet kapital    310.333:03  319.396:22 
 
 
Verkets bokförda värde. 
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Verkets bokförda värde vid 1922 års slut var    310.333:03 
Tillkommer för utvidgningar och nyanskaffningar 1923   9.063:19 
        319.396:22 
Avgår avskrivningar       41.306:96 
Verkets bokförda värde vid 1923 års slut   Kronor 278.089:26 
 
Sammandrag av Vinst- & Förlust Konto utvisar följande siffror: 
 
INKOMSTER. 
 
Armatur Konto       627:01 
Energi Konto        133.381:08 
Mätare- och strömbegränsarehyror      7.455:58 
Hyrors Konto       750:- 
Diverse inkomster       22:- 
      Kronor 142.235:67 
 
UTGIFTER. 
 
Intresse Konto     14.569:20 
Förvaltningskostnader     10.212:93 
Utskylder & försäkringspremier    907:06 
Tillverkningskostnader     55.291:80 
Distributionskostnader     19.947:72 100.928:71 
Fastighets konto (Avskrivning)    3.750:- 
Maskiners Konto ”     18.000:- 
Inventariers Konto ”     704:71 
Verktygs Konto ”     447:85 
Ledningsnätets Konto ”     13.869:68 
Mätare & Strömbegränsade ”    4.534:72 41.306:96 
      Kronor 142.235:67 
 
Såsom av ovanstående sammandrag framgår har bruttoöverskottet av årets rörelse uppgått till 
kronor 41.306:96, vilkets belopp Styrelsen beslutit i sin helhet avskriva, för att nedbringa 
värdena å inventarier och maskiner, vilka värden Styrelsen fortfarande anser vara höga. 
 
Under året hava omfattande reparationsarbeten utförts. Transformatorstationen har trots sin 
korta tillvaro måst undergå en betydande reparation, vilken dragit en kostnad av kronor 
5.700:- Arbetet har utförts på entreprenad av byggmästaren Rob. G. Christenson. Verkets 
kontorslägenhet (1 rum) ävensom maskinistbostäderna ha renoverats för en kostnad av kronor 
1.282:24. Sammanlagda beloppet för underhåll av byggnaderna har alltså uppgått till kronor 
6.982:24. 
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Å ledningsnätet ha vittomfattande omändrings- & reparationsarbeten utförts. Tryckpunkterna 
n:ris III, IV & V hava ombyggts med nya fackverksstolpar. Regleringar av nätet ha företagits 
på åtskilliga ställen såsom Kungsgatan, Gamla Strandgatan, Skottgatan, Landsvägsgatan samt 
å Slätten, Trästolpen vid Midgård har utbytts mot en av järnkonstruktion. 
 
Kostnaderna i sin helhet hava uppgått till kronor 15.860:16. 
 
Å lånet i Lysekils Sparbank har den 1 sept. 1923 verkställts första amorteringen med kronor 
25.000:-. Lånets storlek är nu kronor 350.000:-. 
 
Lysekil i juni 1924. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
AXEL LJUNGBERG.  GUST. A. LÖFGREN. 
 
NILS WICKBERG.  AXEL JOHANSSON. 
     /Ivar Hyllengren. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att revidera Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1923. Hava fullgjort detta uppdrag. 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna, vilka äro förda med reda och ordning samt försedda med 
behöriga verifikationer. 
 
Vi hava även granskat styrelsens protokoll och årsberättelse vilka överensstämma med 
räkenskaperna. 
 
Då vi således ej finna skäl till anmärkning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet åt styrelsen för den 
tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 16 juni 1924. 
 
L. P. ÖSTLING. J. F. JOHANSSON. MAGNUS KROK. 
 
 
Bilaga N:o 9. 1924. 
 
Utgifts- och inkomststat för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1925. 
 
UTGIFTER. 
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Underhåll av fastigheter       2.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier    500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar      5.500:- 
Undervisningsmaterial       2.500:- 
Lärarelöner jämte bostads- och bränsleersättning    71.535:36 
Vaktmästarelöner       4.000:- 
Skolköket        1.300:- 
Räntor och amortering       7.072:91 
Skolbiblioteket       200:- 
Telefon        80:- 
Assuranser        1.000:- 
Annonser, trycksaker och smärre utgifter    800:- 
Sekreterararvode       200:- 
Återstående brist i 1923 års stat      6.000:- 
Oförutsedda utgifter       537:- 
     Summa utgifter kronor 103.225:27 
 
INKOMSTER. 
 
Statsbidrag        38.985:27 
Ersättning från kommunala mellanskolan för lokalhyra med bränsle  6.500:- 
Hyresinkomst från 4 lägenheter      1.240:- 
Uttaxering på bevillning       56.500:- 
     Summa inkomster kronor 103.225:27 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 27 november 1924; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd under år 
1925. 
 
UTGIFTER. 
 
Utackordering på anstalt       300:- 
Oförutsedda utgifter       150:- 
     Summa utgifter kronor 450:- 
 
INKOMSTER. 
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Överskottsmedel från år 1924      250:- 
Bidrag från fattigvården       200:- 
     Summa inkomster kronor 450:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 27 november 1924; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 10, 1924. 
 
Utgifts- och inkomststat för Kommunala Mellanskolan i Lysekil för år 
1925. 
 
UTGIFTER. 
 
Lokalhyra och bränsle       6.500:- 
Lyse        300:- 
Undervisningsmaterial       500:- 
Inventarier        800:- 
Lärarelöner (för 4 ord. + 1 e. o. lärare)      16.900:- 
Ersättning för hyra och bränsle      6.000:- 
Rektors arvode       1.000:- 
Biträd. föreståndarinnans arvode      200:- 
Skolläkarens arvode       300:- 
Timlärarnas arvode       6.000:- 
Anslag till lärjungebiblioteket      150:- 
Anslag till skolköket       100:- 
Lön till vaktmästaren       600:- 
Övriga utgifter       1.500:- 
Oförutsedda utgifter       500:- 
Stadens andel i pensionsavgifter      1.500:- 
      Summa Kr. 42.850:- 
 
INKOMSTER. 
 
Statsanslag  (grundanslag)      11.200:- 
” för parallellavdelning      2.800:- 
” för ämneslärares ålderstillägg    1.800:- 
” för manlig ord. Lärare      1.000:- 
” för man e. o. lärare      300:- 
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” till rektors arvode      666:67 
” till bitr. förest. arvode      200:- 
” till skolköket       400:- 
” till kvinnligt handarbete      300:- 
Terminsavgifter       7.533:33 
Anslag från kommunen       16.650:- 
      Summa Kr. 42.850:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 27 november 1924; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 11, 1924. 
 
BRANDORDNING FÖR LYSEKILS STAD. 
 
På grund av senare företagna ändringar i brandordningen för staden, kommer brandordningen 
att intagas först i 1925 års stadsfullmäktigehandlingar, där den återfinnes under --- Bilaga N:o 
12, 1925. 
 
Bilaga N:o 12, 1924. 
 
Utgifts- och inkomst stat  
för Lysekils stad för år 1925. 
 
Inkomster: 
 
Brännvinsmedel     17.304:- 
Bilskattemedel     1.000:- 
Hyra av tullförvaltaren     850:- 
Hyra för stadsparken     1.800:- 
Tomt- och bergarvoden     13.500:- 
Vattenavgifter     2.500:- 
Hundskatt      750:- 
Bötesmedel      100:- 
Bevillningsavgifter för utländska artister   100:- 
Köttbesiktningsbyrån     3.300:- 
Nöjesskatten      6.500:- 47.794:- 
 
Bidrag från hamnstyrelsen. 
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Till polisbevakningen     2.700:- 
Till stadsingenjören     1.500:- 
Till renhållningen     200:- 4.400:- 
 
Diverse. 
 
Överskottsmedel från åren 1923 och 1924  35.000:- 
Skatterestantier     5.000:- 
Progressivskatt, kommunalandel    9.800:- 
Progressivskatt, från främmande kommuner  1.350:- 
Ränta å bankräkning     1.000:- 52.150:- 
     Summa inkomster kronor 104.254:- 
 
Utgifter: 
 
I. Fattigvården: 
 
Underhåll av hus och inventarier  1.250:- 
Understödstagarnas vård, beklädnad  
och underhåll   17.950:-  19.200:- 
 
För fattigvårdens sjukhem: 
 
3.200 underhållsdagar á 1:30 4.160:- 
Bränsle   400:- 
Arvode till husmodern  1.200:- 
Arvode till biträde  540:-  6.300:- 
Hospitals och sjukvårdsavgifter 2.100:- 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden 200:- 
Förslagsanslag tll pensionsavgifter 200:- 
Förslagsanslag till nykterhetsnämnden 200:- 
Förslagsanslag till dispenshemmet  
i Partille    200:- 
Arvode till redogöraren  1.200:- 
Arvode till tillsyningsmannen 200:- 
Oförutsedda utgifter  600:-  4.900:- 
      30.400:- 
 
Avgår beräknad behållning  
från år 1924    1.200:- 
avgår beräknad landstingsbidrag 4.000:-  5.200:- 25.200:- 
 
II. Sundhetsvården: 
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Förste stadsläkarens lön  1.950:- 
Andre stadsläkarens lön  1.300:- 
Distriktsbarnmorskans lön  1.400:- 
Pension till två barnmorskor 1.000:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön  
och beklädnadsersättning  3.550:- 
Veterinärarvode  120:- 
Arvode till hälsovårdsnämndens  
Sekreterare   250:-  9.570:-  
Hyresbidrag till landstingets  
upptagningsanstalt   350:- 
bidrag till dispensärverksamheten 420:- 
anslag till fria bad, förslagsvis 650:-  1.420:- 
  Transport    10.990:- 25.200:- 
 
 
  Transport    10.990:- 25.200:- 
 
Kostnad för desinfektioner  500:- 
Annonser och trycksaker  150:- 
Sundhetssyn m. m.   200:- 
Förste stadsläkarens telefon 200:- 
Oförutsedda utgifter  410:-  1.460:- 
 
Köttbesiktningsbyrån: 
 
Telefon, belysning, bränsle, städning  
m. fl. utgifter      1.200:- 13.650:- 
 
III. Undervisningen: 
 
Folkskolans stat för år 1925 56.500:- 
Kommunala Mellanskolans stat  
för år 1925   16.650:- 
Anslag till föreläsningsföreningen 500:- 
Anslag till folkbiblioteket  500:- 
Anslag till tekniska aftonskolan 400:-    74.550:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Underhåll av hus och inventarier 8.000:- 
Färgaregatans stensättning  1.550:- 
Föreningsgatan  4.100:- 
Underhåll av gator  5.000:- 
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Stadens planteringar  2.900:- 
Renhållningen, förslagsvis  13.000:- 
Gatubelysningen  6.000:- 
Gatubevattningen  1.000:- 
Reparation av tullpackhuset 1.000:-  42.550:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
 
Underhåll av vattenledningarna  
med tillhörande byggnader  7.500:- 
underhåll, spolning och rengörning  
av avloppsledningarna  5.500:- 
  Transport 13.000:-  42.550:- 113.400:- 
 
  Transport 13.000:-  42.550:- 113.400:- 
Sekreterararvode  250:- 
Vatten- och avloppsledningar  
i Föreningsgatan  2.400:-  15.650:- 
 
Brandväsendet: 
 
Arvode till brandchefen  700:- 
Beklädnadsersättning  100:- 
Beklädningsersättning till v. d:o 100:- 
Brandmästaren lön 3.000:- och  
beklädnadsersättning 250:-  3.250:- 
lön till 16 brandmän á 200:- 3.200:- 
lön till 4 d:o á 150:-  600:- 
två förmansarvoden  50:- 
extra tjänstgöring, förslagsvis 400:- 
beklädnad och utrustning för  
brandmännen, förslagsvis  400:- 
Skorstensfejarens lön  800:- 
Alarmering av värnpliktiga brandkåren 30:- 
Brandsynearvoden  240:- 
Bilförsäkringspremie  544:- 
Annonser, porton m. m.   250:- 
Kol, ved och trassel m. m. förslagsvis 300:- 
Nyanskaffning och underhåll av  
brandattiralj och brandtelegraf 800:- 
Uppvärmning av brandstationer 200:- 
Belysning för 13 brandskåp 195:- 
Belysning av brandstationer och stall 30:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 100:- 
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Brandbilens reparation  800:- 
Centraluppvärmning i brandstationen  
i Rosvik   900:- 
Oförutsedda utgifter  500:-   14.489:- 
 
Övriga behov: 
 
Lön till stadens förman  3.300:- 
Tillsyn å Grötö  450:- 
  Transport 3.750:-   72.689:- 113.400:- 
 
  Transport 3.750:-   72.689:- 113.400:- 
Brandförsäkring  700:- 
Förmannens telefon  70:-   4.520:- 77.209:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
Magistraten och Rådhusrätten: 
 
Borgmästarens lön och  
tjänstgöringspenningar 4.000:-,  
personligt lönetillägg 3.500:-  7.500:- 
2 rådmanslöner 1.500:- och 500:- 2.000:- 
Extra rådmannen  200:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar 1.500:-,  
personligt lönetillägg 1.200:-  2.700:- 
Stadsvaktmästarens lön  1.500:- 
Skrivmaterialier, papper och  
tryckningskostnader m. m.  1.500:- 
Telefonavgifter  200:-   15.600:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition:  
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1.200:- 
Län till drätselkammarens kamrer,  
sekreterare och stadskassör 5.500:- 
Stadsingenjörens lön  6.000:- 
Annonser och tryckning, förslagsvis 3.500:- 
Skrivmaterialier, förslagsvis 400:- 
Lön till biträde å drätselkammaren 1.200:- 
Porton, förslagsvis  200:- 
Hyra, eldning och städning av  
stadsingenjörskontoret  930:- 
Rit- och skrivmaterial åt  
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stadsingenjören  400:- 
Stadsingenjörens telefon  200:- 
Drätselkammarens telefoner 300:- 
  Transport 19.830:-   15.600:- 190.609:- 
 
  Transport 19.830:-   15.600:- 190.609:- 
Telefonsamtal  100:- 
Avgift för utsträckt telefontid 350:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet 260:- 
Svenska Stadsförbundet tidskrift 312:-   20.852:- 
 
 
Polisväsendet: 
 
Löner, ålderstillägg och  
beklädnadsersättning åt 5 ordinarie  
poliskonstaplar och 2 extra konstaplar 17.150:- 
Extra tjänstgöring  1.000:- 
Bränsle och lyse  500:- 
Städning   600:- 
Medicin   100:- 
Skrivmaterailer, inbindnings-  
o. annonskostnader  150:- 
Telefonavgifter  350:- 
Underhåll åt rannsakningsfångar 150:-   20.000:- 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och  
kronouppbördskassörens lön 1.200,  
personligt lönetillägg 1.000 2.200:- 
Ersättning för kontor, eldning  
och städning   500:- 
Telefon och avgift för samtal 150:- 
Arvode till ombud vid  
mantalsskrivningen och upprättande  
av pensionslängd  100:- 
Uppbördsblanketter, skrivmaterial,  
bokbinderiarbeten och porton,  
förslagsvis   600:- 
Bötes- och skatteexekutors lön 3.000:- 
Arvode till ledamöterna i  
taxeringsnämnden samt utgifter  
vid kronouppbörden  300:-   6.850:- 
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   Transport   63.302:- 190.609:- 
 
 
   Transport   63.302:- 190.609:- 
 
Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna  4.000:- 
Eldning för rådhuslokalerna,  
förslagsvis   700:- 
Städning av d:o  600:- 
Lyse   200:- 
Kronoskatt med flera utskylder 1.500:- 
Olycksfallpremier  1.500:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   350:- 
Anslag till skyttegillet att utgå av  
hundskattemedel  250:- 
Annonskostnad för pensionsväsendet 200:- 
Stadens bidrag för pensionstillägg 3.500:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 100:- 
Pensionsnämndens ordförande 500:- 
Stadens bidrag för oguldna  
Pensionsavgifter  1.500:-   14.900:- 78.202:- 
 
VI. Avskrivning å kommunalutskylder: 
 
Beräknat för år 1925       40.000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
 
Ränta och provision å 1911 års obligationslån å 800.000:-  30.800:- 
Ränta å tillfälligt lån för brandattiralj m. m.    875:- 
1925 års ränta å stadens jordlån     14.520:- 
Ränta å amorteringslån i Lysekils sparbank   9.025:- 55.220:- 
 
VIII. Avbetalning å lån: 
 
Å obligationslånet 1911      16.000:- 
Å lån i Lysekils Sparbank      5.000:- 
Å lån hos elektricitetsverket     5.000:- 26.000:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter       7.573:- 
      Summa kronor 397.604:- 
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   Transport    397.604:- 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med    104.254:- 
Utgör bristen sålunda       293.350:- 
Härtill kommer av kyrkostämman beslutad uttaxering    42.000:- 
   Alltså total brist kronor   335.350:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av kronor 9 och 50 pr bevillningskrona; och då bevillningen av  
fastighet och inkomst, efter avdrag av vad på staden själv belöper, utgör  
kronor 35,300. Uppstår härigenom ett belopp av kronor   
 335.350:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre, nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmelser. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande  
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
Inkomster: 
 
Tomtförsäljningar till ett belopp, som icke kan beräknas. 
 
Utgifter: 
 
1925 års amortering av stadens jordlån     Kr. 13.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 17 december 1924; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 

Utgifts- och inkomststat 
 
för Hamninrättningen i Lysekil för år 1925. 
 
Inkomster: 
 
Beräknad hamnuppbörd    34.000:-   34.000;. 
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Utgifter: 
 
Hamnkaptenens lön    3.000:- 
Hamnlotsens lön    1.200:- 
F. d. Hamnlotsen Pihls pension   150:- 
F. d. Hamnlotsen Pihls tillsyningsarvode  50:- 
Ordförandens räkenskapsarvode   200:- 
Sekreterarens arvode    200:- 
Uppbördsprovisioner förslagsvis   2.300:-   7.100:- 
 
Underhåll. 
 
Bojar och förtöjningar    1.000:- 
Bryggor och kajer    6.300:- 
Hamnkontorets eldning    140:-   7.440:- 
 
Till stadskassan: 
 
Bidrag till polisbevakningen   2.700:- 
Bidrag till stadsingenjörens lön   1.500:- 
Bidrag till renhållningen    200:-   4.400:- 
Hamnbelysningen       6.000:- 
Kreditivavgift    250:- 
Kreditivränta     1.500:- 
Amortering å lån i Lysekils Sparbank   3.850:- 
Ränta därå     3.460:-   9.060:- 
     Summa Kronor 34.000:- 
Antagen av stadsfullmäktige den 17 december 1924; betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 13, 1924. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige äro vid 1924 års slut oavgjorda: 
 
1918 Febr. 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av herrar Borgmästaren Sundberg, Mattsson, Tinggren, Löfgren och 
Stadsingenjören Lundgren. 
1921 Nov. 10 § 150. Motion av herr Sterner om införande av vattenslatt rem. Vattenstyrelsen. 
1921 Nov. 24 § 160. Frågan om genombrott mellan hamnbassängerna i södra hamnen. 
Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
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1923 Mars. 22 § 45. Granskning av stads- och hamningenjörens taxa, rem. 
Byggnadsnämnden. 
1924 Febr. 7 § 31. Frågan om adressnumrerings införande, överlämnad till 
Byggnadsnämnden. 
1924 Aug. 27 § 107. Museifrågan, rem. Parkstyrelsen. 
1924 Okt. 30 § 140. Förslag till renhållningsstadga, rem. Hälsovårdsnämnden. 
1924 Okt. 30 § 140. Förslag till renhållningsreglemente, bordl. 
1924 Okt. 30 § 145. Fridlysning av vattenförande områden rem. Hälsovårdsnämnden. 
1924 Nov. 27 § 153. Frågan om rätt att få inrätta vattenklosetter i vissa lokaler, rem. 
Vattenstyrelsen. 
1924 Dec. 10 § 183. Förslag till ny matvarustadga, bordl. 
 
Lysekil den 31 december 1924. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Register 1924. 
 
Anslag: Färgaregatans stensättning, 105. 
 Renhållningsverket engångskostnader, 122. 
 Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 127, prenumeration, 128. 

Brandväsendet, brandbilens reparation, 161, centraluppvärmning av 
brandstationen i Rosvik, 143. 

 Skyttegillet, 156. 
 Tekniska aftonskolan, 157. 
 Föreläsningsföreningen, 158. 

Parkskolan, 159. 
Idrottsföreningen Kamraterna, 160. 
Lysekils Nya Badhus, aktieteckning, 180. 
Gatuarbeten m. m. enligt särskild plan, 181. 

Avsägelser:  Fattigvårdsstyrelsen, vice ordförande, E. W. Olsson, 177. 
 Stadsfullmäktige m. m. Aug. Mattsson, 176. 
 Renhållningsstyrelsen, ledamotskap, Rob. Christenson, F. J. Elmqvist, 193. 
 Nykterhetsnämnden, ledamotskap, 177. 
Avsöndring av mark, Oscar Walléns medgivande, 29. 
Adressnumrering, 31. 
Automobilbesiktningsman, 32. 
Arrende, område för slip, Aug. Thorsson, 78. 
Annonser och trycksaker, kostnaders nedbringande, 60. 
Avslutningstal, 191. 
Brännvinsförsäljning, Systemaktiebolaget, koncession, 42, 169, förvaltnings- och 
revisionsberättelser, 83. 
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Bad under vintern, anslag, 26. 
Badhusaktiebolaget, aktieteckning m. m. 57, 67, 72, 88, 116, 123, 171, 180. 
Brandväsendet: Brandordning, 17, 155, 179. 
 Brandchefstjänsten, Emil Löfbergs avsägelse, 130, ledigförklarande, 130. 
 Arvoden till brandcheferna, 130. 
 Brandbilens försäkring och reparation, 93, 161. 
 Centraluppvärmning av spruthuset i Rosvik, anslag, 143. 
Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 63, utgifts- och inkomststat, 166.  
Bensintanksanläggning å salutorget, 184. 
Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 80. 
 Anmälan om avgående ledamöter, 175. 
Donation, G, A. Engberg, 30, Ludvig Pihl, 132, 
Elektricitetsverket, arbeten 95, styrelse- och revisionsberättelser, 96. 
 Ändring av strömleverans från Trollhättan, 97. 
 Strömleverans, A. K. Fernströms, 199, Slätten, 148. 
Engberg G. A., donation, 30. 
Föreläsningsföreningen, års- och revisionsberättelser, 46, anslag 158. 
Fattigvården, revisionsberättelse, 81, utgifts- och inkomststat, 165, styrelsen, vice ordförande, 
avsägelse, 177. 
Fernström, A. K., elektrisk strömleverans, 109. 
Folkskolan, skolkökslärarinnan Ingrid Wallentins pensionsfråga, 49, redogörelse och 
revisionsberättelse, 63, skolbibliotekets revisionsberättelse, 63, utgifts- och inkomststat, 166. 
Förmynderskapet, överförmyndare och suppleant, 137. 
Gator, Trädgårdsgatan, 75, Färgaregatans stensättning, 105. Markavsöndring, Oscar Walléns 
medgivande, 29, gatuarbeten enligt särskild plan, 163, 181. 
Grötö, överlåtelse av träskjul, 28. 
Gödningsleverans, C. A. Nilsson, 141, 152. 
Hamnen, styrelse- och revisionsberättelser, 44, hamnavgifter, 94,  
 Hamnkapten Mellanders änkas ansökan om pension, 104, 
 Hamnlotsens lön, 125, 
 Genombrott mellan hamnbassängerna, 154, 
 Utgifts- och inkomststat, 189, 
 Kreditivlån, 190. 
Handelsbod, tiden för öppethållande, undantag, E. F. Lindbom, 111. 
Idrottsföreningen Kamraterna, revision, 18, anslag, 160. 
Israpporter, 33. 
Kommunala mellanskolan, redogörelse och revisionsberättelse, 64.  
 Utgifts- och inkomststat, 167. 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolag, aktieteckning m. m. 57, 67, 72, 88, 116, 123, 171, 180. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, instruktioner till ombudet, 71. 
Lån, renhållningsverket, 122, aktieteckning i Lysekils Nya Badhud Aktiebolag, 180, hamnens 
kreditiv, 190.  
Mellanders änka ansökan om pension, 104. 
Markbyte med Föreningen Hoppet, 106. 
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Museum, tomtupplåtelse, 107, Ludvig Pihls donation, 132. 
Matvarustadga, 183. 
Nilsson & Schiller, bensintanksanläggning, 184. 
Nykterhetsnämnden, redogörelse, 41, särskild nämnd, 170, ledamotskap, avsägelse, E. W. 
Olsson, 177. 
Oförutsedda utgifter, vinterbad, 26, vattenklosetter i parkrestauranten, 74, vatten- och 
avloppsledningar i Korsgatan, 59, tekniska aftonskolan, 79. 
Ordningsföreskrifter, Rote- och Trötemyrarna, 145. 
Pensionering, skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, 49. 
Postkontorets öppethållande, 25, 52. 
Pilsnerdricka, försäljning till avhämtning, M. Lyckholm, 43, inskränkning av tiden, 118, 124. 
Porträtt i rådhussalen, 53. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 47, anslag, 159. 
Parkrestaurantens vattenklosetter, 74. 
Petrelius understödsfond, revisionsberättelse, 63. 
Provinsialläkarens stationering, 84. 
Pihl, Ludvig, donation, 132. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 128, 
 Post- och Inrikes Tidningar, 129. 
Pensionsnämnden, ordförande, ökat arvode, 162. 
Polisverket, utgifts- och inkomsttal, 182. 
Renhållningen, förlängd entreprenadtid, 50, 102, 141, nytt system, 73, 92, 122, styrelse, 73 
styrelseval, 92, avsägelse av ledamotskap i styrelsen, 103, kompletteringsval av 
styrelseledamöter, 115, stadga och reglemente, 140. 
Råttors utrotande, begärt anslag därför, 144. 
Rote- och Trötemyrarna, ordningsföreskrifter, 145. 
Stadsfullmäktige, ledamöter, 2, utevaro från sammanträde utan anmält förfall, 13, oavgjorda 
ärenden, 31, avsägelse ledamotskap, Aug. Mattsson, 176. 
Slätten, elektrisk energileverans, 148. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 65, anslag, 156. 
Stadens räkenskaper, förvaltnings- och revisionsberättelser, 80. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentins pensionsfråga, 49. 
Systemaktiebolaget, koncession, 42, 169, förvaltnings- och revisionsberättelser, 83.  
Svenska Stadsförbundet, representation vid kongress, 62, medlemsavgift, 127, prenumeration 
å tidskrift, 128. 
Skatteutjämning för skattetyngda städer, yttrande, 110. 
Sundhetsvården, utgifts- och inkomststat, 182. 
Stadens utgifts- och inkomststat, 189. 
Tomtarrenden, utlöpande, 27, kommitté 37. 
Tomtförsäljningar, Fredrik Jansson, 38, Johan Anton Johansson, 39, Axel Nyberg, 40, Aug. 

Thorsson, 51, Elis Luckey, 76 Anna Johnsson, 77, Föreningen Hoppet, 106, 
Sigfrid Sandström, 126, W. Johansson, 142, Arthur Olsson, 164. 

Tomtförsäljningsmedel, anslagna för Trädgårdsgatan, 75. 
Tomtbyte, Gust. Cornér, 58. 
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Testamente, G. A. Engberg, 30, Ludvig Pihl, 132. 
Tekniska aftonskolan, revisionsberättelse, 45, anslag, 79, 157. 
Trycksaker och annonser, kostnaders nedbringande, 60. 
Tröte- och Rotemyrarna, ordningsföreskrifter, 145. 
Utgifts- och inkomststater, folkskolan, 166, barnavårdsnämnden 166, kommunala 
mellanskolan, 167, sundhetsvården, polisverket, vatten- och avloppsledningar, 182, staden 
och dess hamninrättning, 189. 
Utskänkning, spirituosa, utsträckt tid, Systembolagets restaurant 48, Stadshotellet, 
Stadsparken, Grand Hotell, 66, besvär, 117, 168, 185, pilsnerdricka, Johan Ödman, 131. 
Val: Stadsfullmäktige, ordförande, 4,vice ordförande 5, valkommittén, ledamöter och 
ordförande, 7, drätselkammaren, ordförande och vice ordförande, 8, vatten- och 
kloakstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 9, folkskolestyrelsen, ordförande och vice 
ordförande, 10, 91, elektricitetsverkets styrelse, ordförande och vice ordförande, 11, 
hamnstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 12, hälsovårdsnämnden, ordförande och vice 
ordförande 20, byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 21, brandstyrelsen, 
ordförande och vice ordförande, 22, kommunala mellanskolans styrelse, ordförande och vice 
ordförande, 19, suppleant, 90, parkstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 23, handels- och 
sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 24, ledamöter i tomtarrendekommitté, 37, 
ombud vid Svenska Stadsförbundets kongress, 62, renhållningsstyrelsen, ledamöter, 92, 115, 
ordförande och vice ordförande, 136, överförmyndare med suppleant, 137, 
budgetberedningen, ledamöter och suppleanter, 138, mantalsskrivningsombud, 139, 
kommunala befattningar, 178. 
Vatten- och avloppsledningar, Korsgatan, 59, Landsvägsgatan, Slätten, 108, Olof Andersson, 
147, utgifts- och inkomststat, 182. 
Vattenleverans, Oscar Walléns fastighet, Slätten n:o 1, 61. 
Vattenklosetter, Parkrestauranten, 74, Systemaktiebolagets restaurant, 146, 153, motion, 146, 
153. 
Vinterbad, anslag för öppethållande, 26. 
Väg, Ferlev-Leråker, iståndsättande, 82. 
Wallén, Oscar, markavsöndring, medgivande, 29. 
Wallentin, Ingrid, skolkökslärarinna, pensionsfråga, 49. 
Överförmyndare med suppleant, 137. 
 
Förteckning å årets numrerade bilagor. 
 
N:o 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 
1924. 
N:o 2. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 3. Folkskolans, dess biblioteks, barnavårdsnämndens och Petrelius fonds förvaltnings- 
och revisionsberättelser. 
N:o 4. Kommunala mellanskolans redogörelse och revisionsberättelse. 
N:o 5. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 6. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:o 7. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
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N:o 8. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:o 9. Folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststater. 
N:o 10. Kommunala mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:o 11. I denna bilaga skulle brandordningen hava varit intagen, men på grund av senare 
skedda ändringar kommer den att ingå först under år 1925 i stadsfullmäktiges handlingar 
under Bilaga N:o 12. 
N:o 12. Stadens och dess hamninrättnings utgifts- och inkomststater. 
N:o 13. Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1924 års slut. 
 
./ 
 
Avskrift gjord 2013-07-29 av Kerstin Jungebro 
 
2014-12-14 Justerat kr till kronor och bytt ”,” till ”.” i antal, kronor, mm Per Stenros 
2021-04-08 Ändrat Bil. till Bilaga / Per S. 
 
 
./ 
 


